
مدیریت ضعیف رسانه ای
 در مصوبه زلزله وار بنزین

فریبرز ناطقی الهی
در این مرقومه از روند معمولی یادداشت هایم کمی تغیر مسیر و سعی 
کردم مصوبه جدید و نحوه اعلام ان را فقط از "برخی" زوایای اشکار در 
جامعــه، مطرح و بصورت یک چالش فکــری در قالب یک پروژه قابل 

تمرین در مدیریت بحران بیان کنم.
  بر اســاس تجربه جهانــی و داخلی، عموما بهترین زمــان از دیدگاه 
خبرگان علم مدیریت بحرانها، جهــت ایجاد زمان لازم برای مدیریت 
تبعات احتمالی مصوبات ســخت یا بیان اتفاقــات نامطلوب بصورت 
گسترده در سطح جامعه، شب تعطیلات، قبل از شروع اخر هفته برای 
رویارویــی تمام احاد مردم و کنترل ارامــش در افراد جامعه و  ایجاد 
امادگی های لازم در مسولین و استفاده از دو روز ارام پایانی هفته فرض 

و عمل می شود،
حال، آیا با توجه به اعلام این مصوبه ســخت در این شــرایط سخت 
اقتصادی در اخر وقت روز ٥ شنبه به ناگاه در صدا و سیما،  از دیدگاه 

مدیریتی امری درست قلمداد می گردد ؟ تامل و بحث کنید. 
در این بحث به موارد زیر نیز توجه داشته باشید؛ 

الف( شــرایط ســخت اب و هوایی متعاقب اعلامیه برای دولت کاملا 
مشــخص بود، چرا این زمان ؟ )این شــوک در برابر شوک بزرگتر ؟ 
ملاحظات فراتر ؟ / ایجاد یک فیوز، تغیر روند پیگیری های قوه قضاییه 

از فساد به معترضان ؟
ب( با توجه به اینکه احتمال اعتراضات می رفت ایا شرایط اب و هوایی 
به نفع دولت یا به نفع معترضان مصوبه اخیر عمل کرد ؟ ایا این موضوع 

دیده شده بود  ؟
پ( چرا شب ٤ شنبه یا شب شنبه )برف و بوران( برای بیان این مطلب 

در نظر گرفته نشد،
ت( با توجه به روز عید ولادت رسول الله ص و امام صادق ع نیازی برای 

اعلام فوری این مصوبه ایا بود؟ تبعات احتمالی ان چه میتواند باشد،
ث( زمینه سازی ایا امکان تحمل جامعه را بالا میبرد یا تحمل اقتصادی 
در ایــن مورد در جامعه حقیقتا لبریز بود و عملکردی نمی توانســت 
داشته باشد، و یا اول ماه بهتر از اخر ماه برای اعلام ان بود یا بلعکس و 

مواردی از این قبیل ؟
ح( در کل ایا از دیگاه رســانه ای و عملکرد ان در جلوگیری از تبعات 
ناخواســته این مصوبه در ایجاد احتمالی یــک بحران یا جلوگیری از 

تبدیل شدن ان به یک بحران "درست عمل شد" ؟  
در خاتمه بعنوان یک معلم در مهندســی زلزله از هر فرصت استفاده 
کرده و یاداور می شــوم که شــاید تمرین رســانه ای در  مورد زلزله 
بخصوص زلزله بزرگ تهران باید مورد توجه مسولین امر باشد تا شوک 
واقعه در صورت رخداد قابل کنترل باشــد، بر اساس مطالعات موجود، 

زلزله محتمل تهران سهمگین خواهد بود !
در طراحی سازه های مقاوم در برابر زلزله در برخی سازه ها از فیوز های 
سازه ای برای کنترل رفتار سازه بهره می بریم، شاید از "فیوزهای رسانه 
ای" تفکر شــده از قبل نیز در انتقال وسعت زلزله تهران و امادگی لازم 

می بایستی استفاده شود !
فرصت را غنیمت دانســتم و با تولید یک چالش فکری در زمینه یکی 
از بندهای مدیریت بحران )نقش اطلاع رســانی -صحیح( انهم بسیار 
مختصر با در نظر گرفتن چند متغیر خواستم به گوشه ای از روش های 
موجود در کنتــرل "از قبل" تبعات نامطلوب بحرانها و بخصوص زلزله 
احتمالی تهران اشاره و شاید کمکی کرده باشم، در یادداشت های قبلی 
خــودم، درباره نحوه اموزش های همگانی، عمومی و تخصصی و نقش 
اطلاع رسانی بارها اشاره کرده ام. شاید سناریو واقعی اخیر نشانگر نیاز 
ایجاد امادگی در مردم برای زلزله از قبل را دو چندان به نمایش کشید، 
در زمان یک "زلزله بزرگ" رفتار مردم اسیب دیده و حتی اسیب ندیده 
"ناشــناخته" و "غیر قابل کنترل" می باشد، عوامل زیاد دیگری هم در 
کنار رفتارهای انسانی بر عوامل بحران زا می افزاید که حتما باید از قبل 

دیده و شناسایی شود .
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روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران

 تسهیلات بانکی با نقدینگی
 مورد نیاز صنایع متناسب نیست

درآمد حاصل از افزایش قیمت بنزین
 به حساب مردم فقیر ریخته  نشده است

صفحه 4

نگاه روز

روزهای ناخوش مسکن سازان

تنظیم بخش حامل های انرژی در ایران چه آســیب هایی داشــته است؟ مطالعات 
جامع اقتصاد ایران نشــان می دهد که مداخله گســترده دولــت در بازار انرژی، ۶ 

عارضه در پی دارد.
»افزایــش مصرف ســرانه و کاهش کارآیی در مدیریت مصرف«، »فرار ســرمایه«، 
»کاهش اختیــارات دولت«، »نابجایی در ســرمایه گذاری«، »بی عدالتی یارانه ای« 
و »افزایــش قاچاق« پیامدهای حضور حداکثری دولت در این بخش بوده اســت. 
دولت ها طی این ســال ها با نرخ گذاری دســتوری سعی داشــتند که از بروز تورم 
جلوگیری کنند؛ اما مدیریت تورمی از این راه نیز محقق نشده است. در نتیجه یک 
بازی باخت- باخت رقم خورده که هم از اعتبار سیاســت گذار کاسته و هم به ضرر 
آحاد مردم تمام شــده اســت. برای اینکه این معادله تبدیل به یک بازی برد- برد 
برای دولت و مصرف کنندگان شــود، یک پیش شرط دارد: »مداخله دولت در بازار 
انرژی محدود و زمینه برای مشارکت آحاد اقتصادی فراهم شود.« یکی از گزینه های 
نزدیک که چنین هدفی را تامین کند، طرح »ســرانه بنزین« اســت. در این طرح 
مردم و مصرف کنندگان به عنوان یک ضلع، وارد بازی می شوند و نقشی تعیین کننده 
می یابند؛ در حالی که در مدل فعلی، چنین نقشی برای مصرف کننده نهایی در نظر 
گرفته نشده اســت. »دنیای اقتصاد« در روزهای گذشته جزئیات و ابعاد این طرح 

را منعکس کرده است.
ë بازی برد - برد سوخت

به رغم اینکه بســیاری بر این باورند مداخله دولت در بخش انرژی، به ســود مردم 
و به خصوص اقشــار کم درآمد جامعه اســت، اما مطالعات بسیاری نشان می دهد 
حداقل این سیاســت دارای ۶ پیامد منفی اســت: »افزایش مصرف سرانه و کاهش 
کارآیی در مصرف انرژی«، »فرار سرمایه«، »کاهش اختیارات دولت«، »نابجایی در 
ســرمایه گذاری«، »بی عدالتی یارانه ای« و »افزایش قاچاق«. طی دهه های گذشته 
تمام دولت هایی که در کشور بر سر کار آمده اند به منظور حمایت از خانوارها دست 
به مداخله در بازار انرژی زده اند. اما سیاســت گذاران به جای حل ریشــه مشکلات 
تورمی سعی در کنترل عواملی داشــته اند که معلول بوده اند. رویکردی که شرایط 
باخت - باخت را برای مصرف کننده و سیاست گذار به وجود آورده است. در مطالعات 

جامع اقتصاد ایران که توســط مسعود نیلی و همکارانش انجام گرفته است عواقب 
دخالت دولت در بازار انرژی به تفصیل بررسی شده است.

ë مداخلات بازار انرژی
مداخــلات دولت در بــازار انرژی چه عواقبی در پی خواهد داشــت؟ ســوالی که 
ذهن بســیاری از تحلیلگران و فعالان اقتصادی را به خود مشــغول داشــته است. 
مکانیزم اصلی نوسانات درآمدهای نفتی و مخارج دولت از طریق افزایش پایه پولی 
اســت. از ســوی دیگر به دلیل اینکه افزایش تورم، یک شاخص نامطلوب محسوب 
می شــود، همواره سیاســت گذار سعی کرده اســت که به این پدیده واکنش نشان 
دهد. تجربه ثابت کرده اســت که در ایران سیاســت گذار معمولا با ســه روش به 
مقابله با اثر تورمی پرداخته اســت. ۱. پایین نگه داشــتن قیمت کالاهای اساسی از 
جمله حامل های انرژی، ۲. کاهش هزینه های ارزی خانوارها و بنگاه ها از راه تثبیت 
نــرخ ارز و ۳. افزایش واردات و کاهش هزینه های مالی از طریق پایین نگه داشــتن 
دستوری نرخ سود بانکی عمده ترین این روش هاست. مرور تمام این روش ها نشان 
می دهد سیاســت گذار از طریق روش های دستوری و دخالت در مکانیزم بازار سعی 
بر جلوگیری از انتقال آثار تورمی نوســانات قیمت کالاهای اساسی از جمله انرژی 

داشته است.
ë افزایش مصرف سرانه و فرار سرمایه

قیمت های نســبی نقش مهمی در تعاد ل های اقتصادی بازی می کنند. قیمت های 
نسبی پایه تصمیم گیری بازیگران سمت تقاضا و عرضه اقتصاد برای مصرف و تولید 
اســت. با توجه به کارکرد قیمت های نسبی در نقطه تعادل عرضه و تقاضا می توان 
رفتار مصرفی و تولیدی بازیگران اقتصاد ایران را به خوبی تشــریح کرد. در ســمت 
تقاضا با ثابت نگه داشتن قیمت اسمی حامل های انرژی و متعاقبا کاهش قیمت های 
نســبی این کالاها میزان مصرف انرژی افزایــش می یابد و مصرف کننده توجهی به 
بهره وری میزان انرژی مصرفی نمی کند. سرانه مصرف انرژی افزایش می یابد و تولید 
نیز نســبت به سابق انرژی بر تر خواهد شد. در ســمت عرضه نیز با توجه به اینکه 
قیمت نسبی انرژی رو به کاهش است سرمایه گذاری در این بخش کم کم جذابیت 
خود را از دســت خواهد داد. مشاهده می شود که به دلیل سیاست کنترل دستوری 
قیمت، قیمت حقیقی حامل های انرژی به طور پیوســته در ســال های اخیر رو به 
کاهش بوده اســت. این کاهش تا آنجا ادامه پیــدا می کند که دیگر ادامه این روند 

ممکن نیست و دولت هر چند سال یک بار دست به تعدیل قیمت ها می زند.
ë کاهش اختیارات دولت

هر چه یارانه قیمتی پرداختی توســط دولت بــرای حامل های انرژی افزایش یابد، 
دســت دولت برای تامین مالی خدمات عمومی کشــور بسته خواهد شد. به عنوان 
مثال از زمانی که بودجه هدفمندی یارانه ها در کشــور تصویب شد، بخش عظیمی 
از درآمد دولت )بیش از ۴۲ هزار میلیارد تومان( صرف اعطای یارانه نقدی می شود. 
محاسبات نشان می دهد یارانه پنهان انرژی -که برابر است با تفاوت قیمت دستوری 

با قیمت های جهانی- که توسط دولت پرداخت می شود بیشتر از مقدار کل بودجه 
عمومی دولت در یک سال اســت. یکی از معضلات بزرگ عدم شفاف سازی حجم 
عظیم این یارانه عدم انعکاس آن در بودجه سالانه است. اگر این ردیف نیز در بودجه 
ثبت شــود امکان آن وجود خواهد داشت که رفته رفته با اصلاح قیمت  حامل های 
انرژی، دولت بتواند به وضایف اصلی خود بپردازد. براســاس آمار سال ۲۰۱۳ حجم 
یارانه قیمتی پرداختی توســط دولت ۳۸/ ۱ برابر بودجه عمومی دولت اســت. این 
نســبت بیانگر آن اســت که کل مخارج جاری دولت اعم از حقوق کارمندان و کل 
بودجه عمومی دولت به مقدار یارانه پنهان پرداختی نمی رســد. این درحالی است 
که همین نســبت برای کشورهای همسایه مانند افغانستان یک درصد، برای عراق 
۳ درصد و برای پاکســتان ۳۳ درصد است. این پول می توانست به جای هدر رفتن 
در بخش یارانه های سوختی خرج حل مشکلات اصلی کشور مانند معضلات بانکی 
شــود. آمارهای دیگر نشان می دهد سهم مخارج عمومی دولت در بخش آموزش و 
بهداشت نسبت به اقتصادهای مشابه که درآمدهای نفتی بالایی دارند، کمتر است. 
واضح اســت که پرداخت یارانه هنگفت برای حامل های انرژی، قدرت مانور دولت 
در بخش های مهم تری مانند بهداشــت و آموزش را کمتر می کند. توصیه نهادهای 
بین المللی برای اصلاح نظام پرداخت یارانه، آشکارسازی سهم یارانه در بودجه است.

ë نابجایی در سرمایه گذاری
یکی از مشکلات کنترل دستوری قیمت، پایین آمدن سود صنایع تولید انرژی است. 
به زبان ســاده با ثابت ماندن قیمت اسمی و کاهش قیمت حقیقی انرژی سوددهی 
این بخش از صنعت کم و در نتیجه جذابیت بخش انرژی برای سرمایه گذاران کاهش 
خواهد یافت. از سوی دیگر کاهش ارزش نسبی انرژی باعث افزایش سرمایه گذاری 
در صنایع »انرژی بر« خواهد شــد. صنایعی که در آن پرداختی انرژی به پرداختی 
نیروی انسانی بالاتر از میانگین باشد، یکی از تعاریف صنایع انرژی بر است. براساس 
این معیار بخش هایی مانند »تولید کک و فرآورده های حاصل از نفت« و »ســاخت 
مواد و محصولات شــیمیایی« صنایع انرژی بر هستند. آمار نشان می دهد سهم این 
صنایع در سال های ثابت نگه داشتن قیمت سوخت افزایش یافته است. سهم انرژی 

مصرفی تولیــد کک و فرآورده های حاصل از نفت از کل انرژی مصرفی از ۶ درصد 
در بازه ســال های ۸۴-۱۳۸۲ به ۱۵ درصد در ســال های ۹۰-۱۳۸۸ رسیده است. 
صنعت ســاخت مواد و محصولات شــیمیایی نیز در همین بازه زمانی از ۱۲ به ۲۱ 
درصد رسیده است. این افزایش چشمگیر، ناشی از کاهش قیمت های نسبی انرژی 

بوده است.
ë بی عدالتی یارانه ای

در جــای جای ادبیــات اقتصادی در سراســر دنیا این فرضیه کــه مصرف انرژی 
خانواده های پردرآمد از خانوارهای کم درآمد بیشــتر است، به اثبات رسیده است. با 
توجه به اینکه کشــش درآمدی کالاهای حوزه انرژی عدد مثبتی است این فرضیه 
به اثبات می رسد. کشش درآمدی شاخصی است که نشان می دهد تغییرات مصرف 
یک کالا زمانــی که درآمد افزایش می یابد چه مقــدار تغییر می کند. مثبت بودن 
کشــش درآمدی یک کالا به این معناســت که با افزایــش درآمد مصرف آن کالا 
نیز افزایش خواهد یافــت. حال با توجه به اینکه دولت ایران به هر واحد از مصرف 
انرژی یارانه قابل توجهی پرداخت می کند، این نتیجه حاصل می شــود که حداقل 
در حوزه انرژی مقدار یارانه ای که سیاســت گذار به اقشار پردرآمد می پردازد تا چه 
حد بیشتر از دهک های پایینی جامعه است. در حقیقت این موضوع نشان می دهد 
که پرداخت یارانه در کشور تا چه حد از فلسفه اصلی آن یعنی کمک به خانوارهای 
ضعیف دور شــده اســت و دقیقا در نقطه  مقابل آن ایستاده است. در تحقیقی که 
در سال های گذشته در کشورر توسط نیلی و همکارانش صورت گرفته است نشان 
می دهد تا چه حد سهم پنجک بالایی )یک پنجم پردرآمد جامعه( از پنجک پایینی 
یعنی ۲۰ درصد کم درآمد جامعه بیشتر است. طبق این پژوهش مصرف گاز طبیعی 
برای یک پنجم بالایی ۳ برابر و مصرف بنزین ۵ برابر یک پنجم پایینی جامعه است. 
البته نکته ای که حتما باید به آن توجه شــود تفاوت دو پدیده فقر و نابرابری است. 
شیوه توزیع یارانه به روش کنونی با اختصاص دادن سهم بیشتر یارانه به دهک های 

پردرآمدی به نابرابری دامن می زند،

بی توجهی کشاورزان به برنامه های کشت 
یــک مقام مســئول با اشــاره به رعایــت نکردن برنامه های کشــت ابلاغی توســط 
کشاورزان،گفت:باید از ابزارهای تشویقی و تنبیهی همزمان برای حل این مساله استفاده 
کرد.عدم تدوین و معرفی الگوی مناســب کشت به کشــاورزان باعث شده کشاورزان 
محصولی را یکســال بیش از اندازه کشت کرده و به دلیل خسارتی که با آن مواجه می 
شــوند در سال بعد از کشت آن خودداری کنند؛ زیان کشاورزان و نوسان شدید قیمت 
در بــازار از جمله تبعات منفی این روند اســت. در حال حاضر نیز این مســاله یکی از 
بزرگترین چالش های بخش کشــاورزی اســت  که هر ساله باعث می شود کشاورزان، 
مصرف کنندگان و حتی خود دولتمردان محتمل خسارت های فراوانی شوند.این شرایط 
باعث شده که هر ســال برخی از محصولات کشاورزی بویژه در بخش صیفی جات به 
دلیل تولید انبوه و عرضه فراوان روی دســت کشــاورزان بماند و حتی دولت مجبور به 
خرید توافقی آنها از تولیدکننده شود. اتفاقی که امسال برای گوجه فرنگی رخ داد و خرید 
توافقی آن رکورد شکســت ضمن اینکه بخش زیادی از این محصول نیز خوراک دام ها 
شــد. با این حال طی هفته های اخیر عرضه این محصول مجددا با کاهش مواجه شده 
و قیمت در بازار تا حدود 1٥ هزارتومان نیز رسیده است چالشی که به گفته بسیاری از 

کارشناسان به راحتی قابل کنترل و مدیریت بوده است. متولیان تولید عنوان می کنند 
که تغییر فصل و تغییر محل عرضه گوجه فرنگی از مناطق اطراف تهران به نقاط جنوبی 
کشور از جمله دلایل گرانی قیمت است و طی چند روز آینده با عرضه محصول جنوب به 
بازار قیمت متعادل خواهد شد همچنین برنامه های کشت به کشاورزان به صورت فصلی 

ابلاغ می شود اما معمولا کشاورزان این برنامه را رعایت نمی کنند.
ë برنامه کشت محصول به محصول ارائه می شود

در همین زمینه حســین اصغری، مدیرکل دفتر محصولات علوفه ای و جالیزی معاونت 
امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه برنامه کشت 
محصولات ســبزی و صیفی به تفکیک فصل در ســال ۴ مرتبه به سازمان های جهاد 
کشاورزی استانها ارسال می شود، گفت: این برنامه ها محصول به محصول ارائه می شود 
و سازمان های جهاد کشاورزی استانها نیز این برنامه را به مراکز خدمات ابلاغ می کنند 
اما گاهی برخی کشاورزان بدون توجه به این برنامه اقدام به کشت محصولات می کنند.
وی با اشاره به اینکه در محصولات سبزی و صیفی محدودیتی نیز در معرفی محصول 
جایگزین، دانش فنی و خدمات مربوط به کشت آن وجود ندارد، درباره اینکه چرا وزارت 
جهاد کشاورزی با کشــاورزانی که به برنامه ابلاغی بی توجهی می کنند، برخورد نمی 
کند؟، افزود: ما با تنبیه کشــاورزان و برخورد قهریه با آنان موافق نیستیم اما معتقدیم 

که ابزارهای تشویقی و تنبیهی باید در کنار هم استفاده شود که البته ما درحال حاضر 
نیز اهرم قانونی یا دستورالعملی برای این مساله نداریم.برنامه کشت محصولات سبزی و 
صیفی به تفکیک فصل در سال ۴ مرتبه به سازمان های جهاد کشاورزی استانها ارسال 
می شــود،این برنامه ها محصول به محصول ارائه می شــود اما گاهی برخی کشاورزان 
بدون توجه به این برنامه اقدام به کشــت محصولات می کننداین مقام مسئول در وزارت 
جهاد کشاورزی تصریح کرد:در بخش کشاورزی تعاملات پیچیده ای میان تولیدکنندگان، 
مردم و مســئولان وجود دارد و به همین دلیل برخورد با مســائل ســاده نیست و باید با 

احتیاط رفتار کرد.
ë  اقناع کشاورزان و برنامه ریزی برای صادرات، دو راهکار ایجاد تعادل در

کشت محصولات کشاورزی
وی تاکید کرد: بحث اقناع کشاورزان برای اینکه برنامه های ابلاغی کشت را رعایت کنند و 
نیز برنامه ریزی برای صادرات در واقع دو اقدام مهمی است که در این حوزه ما باید انجام 
دهیم.وی اضافه کرد: در یک تجربه موفق، ســال ۹۷ در اســتانهای جنوبی مانند بوشهر، 
هرمزگان، سیستان و بلوچستان و ... سازمان های جهاد این استانها با همکاری استانداری 
ها، امور آب و صنوف کشاورزی همایش هایی را برگزار و کشاورزان را قانع کردند که سطح 

زیرکشت گوجه فرنگی را مطابق برنامه رعایت کنند و این تفاهم نیز عملیاتی شد. 

 گزارش

آسیب شناسی روش های تنظیم 
بازار سوخت در ایران

جناب آقای عبدالرضا میقانی
انتصاب شایســته جنابعالی به عنوان "فرماندار شهرستان مهدیشهر" را تبریک عرض می نمایم بی شک 
حضور شما در این مسئولیت به عنوان خادمی صدیق، نوید بخش تحولی عظیم در شهرستان خواهد گردید، 
این انتصاب كه قطعاً نشــأت گرفته از توانمندیهای درخشــان حضرتعالی بوده را به شما تبریک و تهنیت 

عرض نموده و از خداوند متعال توفیق روز افزونتان را مسئلت دارم.
مسعود حاجی بگلو شهردار مهدیشهر
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کمالیپور:

 باید بستری مناسب برای شنیدن
 صدای اعتراض مردم فراهم شود

یک عضو هیات رئیســه کمیســیون قضایی و حقوقی مجلس شورای 
اســلامی تاکید کرد که برای جدا کردن صفوف معترضان از معاندین 
راهی به جز مدیریت فضای اعتراضات و فراهم کردن بســتر مناسب 

برای شنیدن صدای مردم وجود ندارد.
یحیی کمالی پور با اشــاره به ضرورت فراهم کردن بســتر لازم برای 
اعتراضات به حق مردم بیان کرد:  قطعا زمانی که در کشور اعتراضات 
مدیریت شــود تبعات و خسارتی نیز بر جای نخواهد گذاشت. ما باید 
فضاهــای اعتراض جامعه را مدیریت کرده و اجازه دهیم مردم با اخذ 
مجوزهای لازم در مکان هایی مناسب برای بیان انتقادات و اعتراضات 

خود حضور یابند.
وی در ادامــه اظهار کرد:  ما باید امنیت معترضــان را تامین کرده و 
اجازه دهیم آنان در مکان هایی مناســب مســائل و انتقادات خود را 
مطرح کنند و این امر به مراتب بهتر از این است که مردم را رها کرده 

و عده ای معاندین نیز با آنها قاطی شده و دست به هر کاری بزنند.
نماینده مردم جیرفت در مجلــس تصریح کرد: در صورت رها کردن 
فضای اعتراضات قطعا جدا کردن صفوف مردم از معاندین مشــکل تر 
می شود . این نیاز در کشورهایی به ویژه نظیر کشور ما که دموکراسی 
در آن برقــرار اســت و برای حرف و نظر مردم احترام قائل هســتیم 

ضروری می باشد.
وی در ادامه تاکید کرد:  باید اجازه داد تا فریاد اعتراض مردم شــنیده 
شــود. در قانون اساســی نیز این حق به مردم داده شده تا به صورت 
مسالمت آمیز تجمع کرده و حرف خود را بزند. به نظر می آید هر چه 

جلوتر می رویم این نیاز ضروری تر می شود.
کمالی پور افــزود:  ما برای جداکردن صفــوف معترضان از معاندین 
راهی جز مدیریت فضای اعتراضات و فراهم کردن بستر مناسب برای 

شنیدن صدای مردم نداریم .

سمینار »سیلک، قلب باستان شناسی ایران«  با حضور 
جمعی از پژوهشــگران و متخصصان باستان شناسی 
جهان از آکادمی های مهم و موزه های بزرگ جهان و 
همچنین هیاتی از مسئولان و متخصصان موزه ملی 
ایران و سفیر ایران در پاریس در سالن همایش های 

موزه لوور برگزار شد.
سمینار »سیلک، قلب باستان شناسی ایران« با حضور 
جمعی از پژوهشــگران و متخصصان باستان شناسی 
جهان از آکادمی هــای مهم و موزه های بزرگ جهان 
از مــوزه لوور،  بریتانیا، آلمــان و همچنین هیاتی از 
مســئولان و متخصصان موزه ملی ایران به ریاســت 
»جبرئیــل نوکنده«  رئیس کل مــوزه ملی و دیگر 
پژوهشــگران و گردآورندگان آثار مرتبط با تپه های 

سیلک، در سالن همایش های موزه لوور برگزار شد.
»بهرام قاسمی« ســفیر جمهوری اسلامی ایران در 
فرانســه از جمله مدعوین حاضر در جلسه افتتاحیه 
ســمینار بود که در حاشیه این سمینار در ارتباط با 
تلاش های انجام شــده و راه های گسترش ارتباطات 
بین طرف های فرانســوی و مخاطبــان ایرانی با تنی 
چند از حاضران و مســئولان بخش های مختلف به 

گفت وگو پرداخت.
ریاســت جلســه افتتاحیه را  »مارسل پیک«  مدیر 
دپارتمان آثار باستان شرقی موزه لوور برعهده داشت 
و  »جان کرتیس« مدیر بنیاد میراث ایران، »علیرضا 
رســتگار« رئیس مشــترک این بنیــاد و »جبرئیل 
نوکنــده« و »باربارا هلوینگ« مدیر مــوزه برلین از 

جمله سخنران های جلسه افتتاحیه بودند.
تپه سیلک کاشان با قدمتی چند هزار ساله به عنوان 
قدیمی ترین خاســتگاه تمدن بشــری از دهه ها قبل 
موضوع همکاری مشــترک بین باستان شناســان و 

کاوشگران ایرانی و فرانسوی بوده است.

این محوطه باستان شناســی در دو نوبت ابتدا توسط 
»رومن گریشــمن« باستان شناس فرانسوی در دهه 
۱۹۳۰ و ســپس توسط گروهی به سرپرستی »ملک 
شــهمیرزادی« در دهه ۸۰ شمسی مورد کاوش های 
باستان شناسی قرار گرفته و سمینار فوق که از سلسله 
سمینارهای موسوم به »سیلک، قلب باستان شناسی 
ایران«  اســت،  به هدف یادآوری ارزش تاریخی این 
محل و یافتن راهکارهای آتی برای تداوم کاوش های 

باستان شناسی در این سایت برگزار گردید.
تپه سیلک بر اساس کاوش های انجام شده آثار بسیار 
مهمی از زندگی کهن ساکنان این منطقه را دربردارد 
و در زمینه ســفال های متعدد اکتشاف شده، شهرت 
دارد. بر اســاس تخمین های تاریخی، اشیاء باستانی 
این تپه به حدود شش هزار سال پیش از میلاد یعنی 
هشــت هزار ســال پیش برمی گردد که در نوع خود 
قدیمی ترین زیستگاه انســانی کهن جهان محسوب 

می شود.
اولین ســمینار از سلســله ســمینارهای فوق سال 
گذشــته در انگلستان برگزار شــده بود و قرار است 
ســومین و چهارمین دور آن نیز به ترتیب در ســال 
۲۰۲۰ در آلمــان و در ســال ۲۰۲۱ در ایران برگزار 

شود.  

پرونده تخلف ۳۰هزار میلیاردی وزارت نفت 
تشکیل شده است

علی اکبر کریمی عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی 
از تشــکیل پرونده تخلف ۳۰هزار میلیاردی وزارت نفت در دادسرای 

دیوان محاسبات خبر داد.
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اســلامی در مورد تخلف 
وزارت نفت اظهار داشــت: در بررسی هایی که انجام داده ایم متأسفانه 
آقای زنگنه بعد از مشــغول به کار شدن در سال ۹۲ در وزارت نفت، 
شــیوه نامه ای را برای نحوه ارائه خدمات سوخت رســانی به کشتی ها 
)بانکرینگ( ابلاغ کرده اســت. بانکرینگ در آب های مرزی جمهوری 
اسلامی ایران در خلیج فارس، دریای خزر و دریای عمان انجام می شود.

وی افزود: متأســفانه این شــیوه نامه در موارد بســیار زیادی، خلاف 
صریح قوانین موجود در کشــور است ولی از ســال ۹۲ تا امروز، این 
شیوه نامه غیرقانونی، اجرا شده و از این رهگذر، خسارات بسیار زیادی 

به بیت المال وارد شده است.
عضو کمیســیون اقتصــادی مجلس تاکید کرد: عــلاوه بر عدم واریز 
ســهم صندوق توسعه ملی که بر اســاس قانون برنامه پنجم و ششم، 
وزارت نفت موظف است سهم مشخصی از درآمدهای حاصل از فروش 
درآمدهای نفتی به حساب صندوق توسعه ملی واریز کند، دولت این 

قانون را اجرا نکرده و سهم صندوق را نپرداخته است.
کریمی بیان کرد: وزارت نفت ســهم صندوق از درآمدی که از فروش 
ســوخت به کشتی ها داشته را به صندوق نپرداخت بنابراین دادسرای 
دیوان محاسبات طی دادخواستی در تاریخ ۲۷تیرماه ۹۶، برآوردی که 
از رقم تخلف دولت در عدم واریز ســهم صندوق توســعه ملی داشته، 
حدود ۲۲۰ میلیارد ریال و بیش از ۱.۶ میلیارد دلار اســت. بخشی از 
این فرآورده ها به صورت ریالی و بخشــی دیگر از آن به صورت ارزی و 
بــا نرخ دلار متداول، به فروش رفته و دولت در این بخش بیش از ۳۰ 

هزار میلیارد ریال تخلف داشته است.
وی تصریح کرد: این رقم عملًا به حســاب صندوق توسعه ملی واریز 
نشد و در دیوان محاسبات برای این تخلف پرونده ای تشکیل شد، بنده 
از دیوان محاسبات در نامه ای خواسته ام که هر چه سریعتر گزارشی در 

این خصوص به مجلس ارائه کند و این پرونده را تعیین تکلیف کند.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس اظهار داشت: بیش از دو سال از ارائه 
دادخواست دادستان دیوان محاسبات گذشته است اما هنوز رأی این 
پرونده صادر نشده اســت؛ بنابراین انتظار داریم ریاست دیوان فرآیند 

رسیدگی به این پرونده را تسریع کند.
کریمی تأکید کرد: این شــیوه نامه در موارد بســیار زیاد دیگری نیز 
دارای ایراد است از جمله نرخ تسعیری که برای این شیوه نامه در نظر 
گرفته اند. علاوه بر این، اطلاع داریم برخی مدیران ســابق وزارت نفت 
در شرکت های مربوطه سهم دارند و حجم زیادی از فرآورده های نفتی 
با شــرایط خاص به این شرکت ها داده شــده که از این مسیر، رانت 

گسترده ای به جیب اشخاص خاص در شرکت ها رفته است.
وی با بیان اینکه در این راســتا سوالی نیز از وزیر نفت مطرح کرده ایم 
مبنی براینکه »علت ابلاغ و اجرا شدن این شیوه نامه فراقانونی از سال 
۹۲ تا امروز چه بوده اســت؟، گفت: علی رغــم اینکه پیگیری هایی از 
مراجــع نظارتی از جمله دیوان محاســبات انجــام گرفته، چرا دولت 
اجرای این شــیوه نامه را متوقف نکرده و فرآینــد قانونی برای فروش 

فرآورده های نفتی را رعایت نکرده است؟
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: سؤال بنده در این خصوص 
به کمیســیون انرژی مجلس ارجاع شده و امیدواریم در اولین فرصت 
در کمیســیون مورد بررســی قرار گیرد تا بتوانیم حقوق تضییع شده 

بیت المال در این خصوص را پیگیری کنیم.

مســعود رضایی عضو کمیســیون اجتماعی مجلس با 
انتقاد از بی تدبیری برخی مسئولان در افزایش قیمت 
بنزین، گفت: درآمد حاصل از افزایش قیمت بنزین به 

حساب مردم فقیر ریخته  نشده است.
رضایی گفت: فلسفه وجودی بسیج، فراخوان خادمان 
مردمــی بود که بــدون هیچ نام، درجه و نشــانی در 
صحنه های مختلف حماسه آفریدند و همراه کارگزاران 
حکومتی بودند. این نشان از پیوند این صنف یا گروه با 
مردم و حاکمیت است و هیچ اندیشه، حزب و گروهی 
حق ندارد که این شجره طیبه را به نفع خود مصالحه 

کند.  این حلقه اتصال بین مردم و حاکمان است.
 نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی، تصریح 
کرد: شیرازی که همیشه از فرهنگ آن می گفتیم و از 
شعرا، فلاســف، حکما و مذکراتش می گفتیم، سرآمد 
همه شــهرهای ایران بوده و هست. اگر تاریخ باستان 
ایران را بجوییم قطعا از شــیراز برخاســته است چون 

کلمه وحدت همه ما زبان پارسی است.
وی در ادامه نطق خود افزود: سند مشترک مردم قانون 
اساسی به عنوان قانون مادر است که همه جایگاه ها را 
تعریف کرده و پایه گذار شکل گیری حقوق موضوعه بر 
مبنای اخلاق اسلامی است. ما در کشور اخلاق دینی 
و آموزه های فرهنگی داریــم و در هزاران پیش گفته 
شــده »خدایا مملکت را از دروغ، خشکسالی و جنگ 

مصون دار« اما متاســفانه فضای هر ســه فراهم شده 
اســت، دروغ بسیار رونق پیدا کرده، ریا و کاسب کاری 

نیز بسیار زیاده شده است.
این نماینده مردم در مجلس دهم ســوالاتی را یادآور 
شــد و گفت: کسانی که مســئولیت حاکمیتی دارند 
یا نمی دانند و اگر چنین اســت چرا نمی پرســند؟ اگر 
می دانند چرا خلاف حقیقت عمل می کنند؟ هرکســی 
که الفبای اقتصاد را می شناســد، می داند که محصول 
کار مقدار ضربدر قیمت و نتیجه کار تولید است. تولید 

معجــزه نظام خلقت اســت اما تولید، ایجاد اشــتغال 
می کنــد و باعث رفــاه اجتماعی و عمومی می شــود. 
آفریننده تولید کارآفرین اســت اما آیا می دانید تعداد 
کارآفرینان در ســال 138٤، یک میلیون و 230 هزار 
نفر بوده و در ســال 139٥ به 816 هزار نفر رســیده 
اســت.رضایی ادامه داد: آیا متوسط رشد اقتصادی را 
می دانید که از سال 1338 تا 1397 چهار و چهاردهم 
درصد بوده و از ســال 13٥7 تــا 1397  دو و دودهم 
درصد رســیده و از ســال 1391 تا 1397 صفر شده 

اســت. این آمار یعنی بیکاری و فقیرتر شــدن مردم. 
اضافه شــدن نرخ بنزین 30 هزار میلیارد درآمد دارد 
اما حداقل 80 هزار میلیارد خســارت مادی علاوه بر 

خسارت روانی به کشور وارد کرده است.
وی تصریح کرد:  نقدینگی ســال 13٥7 دویســت و 
پنجاه میلیارد تومان بــوده و در آبان 1397 از مرز 2 
میلیون ٥0 هزار میلیارد تومان گذشــته اســت یعنی 
حدودا هشت برابر شده است. آیا ارزش تولید واقعی به 

همین نسبت تغییر کرده است؟ خیر.
نماینده مردم شیراز در مجلس دهم گفت: آقای رئیس 
جمهور چرا شــفاف نمی فرمایید که کســری بودجه 
داریــم و به ناچار باید از این طریق کســری بودجه را 
جبــران کنیم. آقای وزیر نفــت مگر در مصاحبه خود 
نفرمودید که قیمت بنزین تغییر نمی کند؟ آقای وزیر 
کشــور مگر نفرمودید پیش بینی شــده و فضای اجرا 
فراهم است؟ آقای نوبخت، شما می گویید پول درآمد 
را به حساب مردم فقیر ریخته اید اما تاکنون یک نفر از 

این موضوع اطلاع نداده است.
عضو کمیســیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی در 
پایان نطق میان دستور خود شعری را خطاب به مردم 
شیراز خواند و گفت: »ما زِ یاران چشم یاری داشتیم/ 
خود غلط بود آن چه ما پنداشتیم« من شرمنده مردم 

شیراز به دلیل خرابی های پیش آمده هستم. 

یک وکیل دادگستری با بیان اینکه فلسفه وجودی 
مجازات این است که هم فرد تنبیه شود و هم این 
موضوع را تکرار نکند، گفت: "طرح کاهش مجازات 
حبس" نه بحــث مجازات را پابرجــا می کند و نه 

می تواند باعث جلوگیری از تکرار جرم باشد.
عبدا...ســمامی  با اشــاره به "طرح کاهش مجازات 
حبس" که مورد انتقاد ریییس قوه قضائیه نیز قرار 
گرفت و رد شد، اظهار کرد: هر طرحی که از طریق 
مجلس و نمایندگان ارائه  می شود باید مبنا و فلسفه 
خاصی برای آن تعبیه شود و جایگاهی داشته باشد. 
یعنی باید به مشــکلی خورده و یا فکر کرده باشیم 
که در آینده با مشــکل روبرو می شویم و بعد برای 
آن موضوع  طرحی بیاندیشــیم که در آینده با آن 

مشکلات مواجه نشویم.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه این طرح فلســفه ای 
در ایــن زمینه نداشــته و بدون نگاه بــه آینده و 
گذشته عنوان و تقدیم هیات رئیسه مجلس شده، 
در مجلس نیز نگاه خوبی به این طرح وجود نداشته 

است.
این وکیل دادگســتری تصریح کــرد: در رابطه با 
مجازات هایی که تا کنون در قانون تعیین شــده و 
قوه مقننه نیز آنها را قانونگذاری کرده و برای همه 
ما نیز لازم الاجرا خواهد بود، فلسفه ای وجود داشته 
و به سادگی و بدون برنامه ریزی و نگاه دقیق به این 
موضوع نبــوده و اینکه بخواهیم یکباره اعلام کنیم 
که می خواهیم حبس ها را کم کنیم، نگاه درســتی 

به موضوع نخواهد بود.
سمامی بر اســتحکام بخشی قانون و مجازات هایی 
کــه در قانون آمده تاکید کــرد و گفت: همچنین 
باید برای استحکام بخشــی قدرت قوه قضاییه، به 

جای اینکه مجازات را کم کنیم بر اجرای دقیق آن 
مجازات بپردازیم.

وی افزود: یکی از مــواردی که در حال حاضر این 
قوانین دارند بحث آزادی های مشــروط و نگهداری  
زندانی به انحاء مختلف است که مجازات را سست 
می کنــد و عملا نتیجه ای کــه از آرای صادره قوه 
قضائیه بیرون می آید را لحاظ نمی کند و شــخص 
به خود اجازه می دهد که باز هم مرتکب جرم شود.

این وکیل دادگستری با بیان اینکه فلسفه وجودی 
مجازات این است که هم فرد تنبیه شود و هم این 
موضوع را تکرار نکند، عنوان کرد: طرح مطرح شده 
نه بحــث مجازات را پابرجا می کنــد و نه می تواند 

باعث جلوگیری از تکرار جرم باشد.
سمامی در پایان گفت: به نظر می رسد باید همین 
قانون وجود داشــته باشــد و رعایت شود و حتی 
بســیاری از آزادی هایی کــه در تعاقب این جرایم 
مشمول شخص مجرم می شود هم کسر شده و عین 
قانون اعمال شود تا بتوانیم به نتیجه ای که مد نظر 

قانونگذار است برسیم.

سیاسی

طرح کاهش مجازات حبس باعث جلوگیری
 از تکرار جرم نمی شود

و  حقوقــی  معــاون  دهقانــی  غلامحســین 
بین المللــی وزارت امورخارجه کشــورمان در 
کنفرانــس اعضای کنوانســیون ســلاح های 
شیمیائی برمقابله با تروریسم اقتصادی آمریکا 

تاکید کرد.
دهقانی در بیست و چهارمین کنفرانس سالانه 
اعضاء کنوانســیون سلاح های شــیمیائی، در  
ســخنرانی خود ضمن یادآوری سی و دومین 
ســالگرد حملات شــیمیائی رژیم صدام علیه 
غیر نظامیان کشــورمان در سردشت و  بیست 
و دومین سالگرد لازم الاجرا شدن کنوانسیون 
بین المللی ســلاح های شیمیائی، کمک های 
بین المللــی به قربانیان حملات شــیمیائی را 
ناچیز دانست و در این زمینه تحریم های یک 
جانبه آمریکا  را غیر انسانی و شرم آور خواند. 
تحریم هائی که  در مســیر تهیه دارو و دیگر 
نیازهای ضروری پزشــکی قربانیان سلاحهای 

شیمیائی  ایجاد مشکل کرده است.
وی  از جامعــه بین المللی درخواســت کرد تا 
با این تحریم ها که تروریســم اقتصادی بشمار 
آمده و نقض آشــکار کنوانســیون بین المللی 
منع سلاح های شیمیائی است، مقابله نمایند. 
دهقانی همچنیــن خواهان تلاش های هرچه 
بیشتر  کشورهای عضو ســازمان برای کمک 
بــه مصدومین شــیمیائی از محــل صندوق 
کمک های داوطلبانه به قربانیان شیمیائی شد.

وی بر ضرورت مقابله اعضاء با اقدامات آمریکا 

در جلوگیــری از انتقــال مــواد و تجهیزات 
شــیمیائی از جمله  مــواد اولیــه دارویی به 
کشورهای عضو به عنوان جنایت علیه بشریت، 

تاکید نمود.   
علاوه بر آن دهقانی ضمــن یاد آوری این امر 
که وضعیت آمریکا به عنوان تنها کشور دارنده  
سلاح های شیمیائی در جهان، تهدیدی برای 
صلــح و امنیت بیــن المللی بشــمار می رود، 
خواهان انهدام هرچه ســریع تر این سلاح ها 

و نظارت هرچه بیشتر سازمان منع سلاح های 
شــیمیائی بر روند  امحاء سلاح های شیمیائی 
آمریکا قبل از ضرب العجل تعیین شده گردید.  
دهقانی همچنین ضمن تاکید بر جهان شمولی 
کنوانسیون منع سلاح های شیمیائی و اهمیت 
این امر، امتناع لجوجانه رژیم صهیونیستی در 
الحاق به کنوانسیون مذکور را مانع اصلی تحقق 
جهانشمولی کنوانســیون مذکور عنوان کرد و 
ضمن یادآوری این امر که رژیم صهیونیســتی 

دارای ذخایر فراوان سلاح های کشتار جمعی 
می باشــد،خواهان انجام تمامی اقدامات لازم 
از ســوی کشــورهای عضو برای وادار نمودن 
این  رژیم جهت پیوســتن به کنوانسیون منع 

سلاح های شیمیائی شد.  
 دهقانــی ضمــن تاکیــد بر اهمیــت جایگاه 
کنوانســیون منع سلاح های شــیمیائی برای 
جمهوری اسلامی ایران به عنوان آخرین کشور 
قربانی کاربرد وســیع این گونه ســلاح ها در 

قرن بیســتم، بر ضرورت رعایــت اصل اجماع 
در تصمیم گیری هــای ســازمان تاکید نمود و 
از رویــه جدید دول غربی مبنی بر  سیاســی 
کردن موضوعات مربوط به ســازمان تخصصی 
منع سلاح های شــیمیائی و  سوء استفاده از 
سازمان، انتقاد کرد و آن را برای آینده سازمان 
و اجــرای موءثر کنوانســیون بســیار مخرب 

توصیف نمود.  
بیست و چهارمین نشســت کنفرانس اعضای 
کنوانســیون سلاح های شــیمیائی  دوشنبه 
مورخ ٤ آذرماه در محل اجلاسهای بین المللی 
لاهه هلند آغاز به کار کرد و تا روز جمعه 8 آذر 

ماه به کار خود ادامه خواهد داد.
ســازمان هــای مردم نهــاد فعــال در زمینه 
حاشــیه  در  کشــورمان  شــیمیائی  قربانیان 
نشست سال جاری کنفرانس اعضا، نمایشگاهی 
را ترتیــب داده انــد تا اعضــاء کنفرانس را با 
آخرین تحولات مربوط به قربانیان سلاح های 

شیمیائی آشنا سازند.
کنوانســیون ســلاح های  اعضاء  کنفرانــس   
شیمیائی، مهمترین نهاد سیاست گزار سازمان 
منع ســلاح های شــیمیائی می باشد که در 
نشســت های ســالیانه آن، 193 کشور عضو  
آخرین تحــولات و سیاســت گزاریهای بین 
المللی در خصوص مقابله با کاربرد سلاحهای 
شــیمیائی را مــورد بحث و بررســی قرار می 

دهند.

تاکید معاون ظریف بر مقابله با تروریسم اقتصادی در کنفرانس
 اعضای کنوانسیون سلاح های شیمیائی

خبر:

خبر سمینار »سیلک، قلب باستان شناسی ایران« 
در موزه لوور برگزار شد

رضایی:
درآمد حاصل از افزایش قیمت بنزین به حساب مردم فقیر ریخته  نشده است
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۲۲ میلیون سفیر سلامت در کشور 
تربیت می شوند

علیرضا رییســی معاون بهداشــتی وزیر بهداشــت، 
درمان و آموزش پزشــکی گفت: طرح ملی هر خانه 
یک پایگاه ســلامت که از سال های آینده با در تمام 
کشــور اجرا می شــود، ۲۲ میلیون سفیر را پرورش 

داده و تربیت خواهد کرد.
رییسی افزود: سالهاست که سازمان جهانی بهداشت 
با مســاله بزرگی مواجه شده که آن هم تغییر الگوی 
رفتاری بیماری ها است که بیشتر به سمت بیماری 
های غیــر واگیر و نوپدید گرایش یافته و کنترل آن 

قدری دشوارتر شده است.
وی اضافــه کرد: دیگر وزارت بهداشــت کشــورها 
نخواهند توانست همه بیماری ها را کنترل کنند و دو 
سوم این مهم نیازمند مشارکت مردم و سازمان های 

دیگر است.
رییســی ادامه داد: پوشــش همگانی سلامت، مردم 
محوری و مشارکت مردم در سلامت و توانمندسازی؛ 
همه و همه با این هدف اســت که مشــارکت آحاد 
مــردم را در تامیــن ســلامت خودشــان و ارتقای 
شاخص های سلامت جلب کند.وی با تاکید بر اینکه 
در این راستا ارتقای سواد سلامت مقوله بسیار مهمی 
اســت، گفت: طرح هر خانه، یک پایگاه سلامت ایده 
ای هوشمندانه از ســوی وزیر بهداشت بوده و امروز 
یک مقطع تاریخی در نظام بهداشــت و درمان است 
که ســالهای بعد اثرات آن به صورت عینی تر عیان 
خواهد شــد.وی، کم هزینه بودن، قابلیت پوشــش 
بالای جمعیت را از جمله ویژگی های مثبت این طرح 
عنوان کرد و ادامه داد: همه توصیه ها و برنامه ریزی 
های دنیا در اقتصاد ســلامت برای آن است که هرم 
وارونه بهداشت و درمان را که غالبا در درمان هزینه 
می شود، به سمت پیشگیری ببرد چون هر یک واحد 
ســرمایه گذاری در پیشگیری و بهداشت، ۱۴ واحد 
در بخش درمان اســت.وی با اشاره به یکی دیگر از 
طرح های پیشگیرانه وزارت بهداشت گفت: در طرح 
بســیج ملی کنترل فشــار خون که بهار امسال اجرا 
شــد فشار خون ۳۱ میلیون نفر در ایران کنترل و ۲ 
میلیون بیمار جدید مبتلا به فشار خون شناسایی و 
درمان آنها مورد پیگیری قرار گرفت .رییسی با اشاره 
به درخواست چندین دانشــگاه علوم پزشکی دیگر 
برای اجرای طرح هرخانه یک پایگاه ســلامت افزود: 
اسفندماه امسال نتیجه طرح و نقایص آن برطرف و 
از سال های آینده در همه نقاط کشور اجرایی خواهد 

شد.

۸۸.۵ درصد زنان قربانی همسرآزاری، خانه دار هستند
رضا جعفری رئیس اورژانس اجتماعی ســازمان بهزیستی کشــور گفت: طبقه بندی زنان قربانیِ 
همســرآزاری بر اساس شغل نشان می دهد که ۱۱.۵ درصد آنان شاغل و ۸۸.۵ درصد آنان خانه 
دار و بیکار هستند.جعفری افزود: دلیل عمده همسرآزاری از سوی مردان، اعتیاد آنان است؛ عدم 
تســلط به مهارت های زناشویی، بیماری های جســمی و روانی و بیکاری به ترتیب دیگر دلایل 
همســرآزاری به شــمار می روند.وی اضافه کرد: طبقه بندی آزارها بر اســاس نوع آن به ترتیب 
جســمی، عاطفی، روانی، غفلت و بی توجهی و سپس آزار جنسی است.رئیس اورژانس اجتماعی 
ســازمان بهزیستی کشور گفت: رتبه اول زنان قربانی خشــونت بر اساس تحصیلات برای زنان با 

تحصیلات ابتدایی است.
جعفری بدون اشــاره به آمار تماس های گرفته شــده برای همســرآزاری با خط ۱۲۳ اورژانس 
اجتماعی، اظهار داشــت: ۹۷.۷ درصد قربانیان همســرآزاری، زنان و ۲.۳ درصد قربانیان را مردان 
تشکیل می دهند.وی خاطرنشان کرد: قربانیان همسرآزاری بر اساس مدت زمان زندگی مشترک، 
۳.۵ درصد آنها زیر یک ســال، ۱۳ درصد یک تا ســه ســال، ۱۵.۵ درصد بین سه تا پنج سال و 
۶۸ درصد بالای پنج سال از زندگی مشــترک آنها می گذشت.رئیس اورژانس اجتماعی سازمان 
بهزیستی کشور یادآور شد: اولین گروه سنی زنان قربانی خشونت، ۳۰ تا ۳۴ سال، بعد از آن ۳۵ 
تا ۳۹ ســال و ســپس ۲۵ تا ۲۹ سال داشتند؛ بیشترین فراوانی همسرآزاری در گروه سنی ۲۵ تا 

۳۹ سال مشاهده شده است.
جعفری گفت: با افزایش سن زنان، خشونت در مورد آنها کم می شود؛ به طوری که همسرآزاری 
در مورد زنان بالای ۵۰ سال حدود چهار درصد است؛ همچنین همسرآزاری در زنان زیر ۱۸ سال 
نیز تقریبا چهار درصد است.وی در ادامه به آمار مربوط به مرتکبان همسرآزاری اشاره کرد و افزود: 
بیشــترین فراوانی در سن مرتکبان همســرآزاری )مردان( بین ۲۵ تا ۴۹ سال است؛ تحصیلات 
آزاردهندگان بیشتر در مقطع زیردیپلم بوده است؛ ۱۲ درصد مرتکبان همسرآزاری بیسواد بودند 
و ۲۵ درصد تحصیلات ابتدایی، ۲۴ درصد تحصیلات راهنمایی، ۱۱ درصد تحصیلات دبیرستان و 
۱۸.۵ درصد تحصیلات در مقطع دیپلم داشته اند.جعفری تصریح کرد: آمار مرتکبان همسرآزاری 

در مقطع دانشگاهی به حدود هشت درصد می رسد.

قاســم جان بابایی معاون درمان وزارت 
بهداشــت درمان و آموزش پزشــکی با 
اشــاره به اینکــه بیماری هــای عفونی 
مشترک انســان و حیوان رو به افزایش 
است، گفت: آمارها نشان می دهد حدود 
۶۰ درصــد از بیماری هــای عفونی بین 
دام و انسان، مشــترک بوده اما با ظهور 
بیماری های جدید این رقم به ۷۰ درصد 
بابایی تاکید کرد:  رســیده اســت.جان 
این آمار نشــان می دهد که بیماری های 
مشترک میان دام و انسان رو به افزایش 
است و باید در حوزه پیشگیری و درمان 

کارهای مهمی انجام دهیم.
وی با بیان اینکه ۷۰ درصد از بیماری های 
کشــور مربوط به بیماری های غیرواگیر 
اســت، اظهار داشــت: بــه همین دلیل 
توجه ما در ســال های اخیر به این حوزه 
معطوف شــده که بیشتر بر پایه عواملی 
همچون فشار خون و دیابت کنترل نشده 
و سرطان اســت که هزینه زیادی برای 

حوزه سلامت در پی داشته است.
جان بابایی ادامه داد: بیماری های عفونی 
به  عنوان عامل تهدید حیات انســان ها 
نگرانی های زیادی ایجاد کرده اســت و 
درصورت بی توجهی به آن ممکن اســت 

در آینده نه چندان دور ما را با چالش های 
جــدی مواجه کند هر چند در گذشــته 
برای ریشــه کنی این نــوع بیماری ها با 
کمک واکسیناســیون اقدامات خوبی در 
کشور انجام شده است.وی اظهار داشت: 
به نظر می رسد در سال های آینده شاهد 
روند رو به افزایــش بیماری های عفونی 
باشــیم اگر چه بسیاری از این بیماری ها 
مانند مالاریا ریشــه کن شده اما واقعیت 
این اســت که بیماری هــای عفونی به 
سمت بیماری های مشترک دام و انسان 
در حرکت است.جان بابایی با بیان اینکه 
روند رو به رشــد بیماری هــای عفونی 
مشــترک میان انســان و حیوان بیانگر 
لزوم همکاری های بین بخشــی و تغییر 
نگرش در این حوزه است، گفت: عواقب 
بی توجهی به این موضوع بســیار زیاد و 
جدی اســت که تلف شدن تعداد زیادی 
از دام ها از جمله آن محســوب می شود، 
البته این نوع بیماری ها بیشتر در منطقه 
مدیترانه شرقی دیده می شود و علت آن 

مسافرت هایی است که صورت می گیرد.
معــاون درمان وزارت بهداشــت درمان 
و آموزش پزشــکی اظهار داشت: سالانه 
۲۰۰ هزار گزش حیوان داریم که هزینه 

زیادی به ما تحمیــل می کند به عنوان 
مثــال درمان گزش هــاری بین ۳ تا ۵ 

میلیون تومان هزینه در پی دارد. 
وی با اشاره به این مطلب که ۶۵ بیماری 
مشــترک میان انســان و دام شناسایی 
شده است، خاطرنشــان کرد: در صورت 
بی توجهــی و ناتوانی در انجام اقدام مؤثر 
در این حوزه، هزینه ســلامت به شــکل 
قابل توجهی افزایــش خواهد یافت، اگر 
بخواهیم رویه بنیادی در پیش بگیریم و 
این بیماری ها را ریشه کن کنیم باید تمام 

دستگاه ها در کنار هم قرار گیرند.
جان بابایــی گفت: ما نیازمنــد مداخله 
رشــته های  متخصصــان  همه جانبــه 
محیط زیســت، بیماری هــای حیوان و 
انسان هســتیم و در این موارد باید سه 
زاویه ایــن مثلث با هم دیده شــود. در 
صورتی کــه نگرش سیســتماتیک میان 
سازمان حفاظت محیط زیست، سازمان 
دامپزشــکی و وزارت بهداشت از سطوح 
پایین شــکل بگیرد پیشگیری به شکل 
مناســبی انجام خواهد شد و از عوارض 
آن کاسته می شــود؛ این کاری است که 
دنیا آغاز کرده و ما نیز باید بتوانیم انجام 
دهیم.وی ضمن اشاره به کمیته مشترک 
مطالعاتی سازمان محیط زیست و وزارت 
بهداشت خاطرنشان کرد: یک سوی این 
قضیه به سازمان برنامه و بودجه مربوط 
است که باید منابع مالی برای پاک سازی 
مخازن در دامپزشــکی ها را تامین کند 
و عواقــب توجه نکردن به این موضوع را 
می توان در بیماری کریمه کنگو مشاهده 
کرد که هر ســال در همان مناطقی که 
سمپاشی صورت می گیرد مجدداً بیماری 

بروز می کند.

اجتماعی

مدیر انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی درباره 
رونــد طی شــده در معافیــت مالیاتی 
اهالی فرهنگ و هنــر و ضرورت اجرای 
آن از ســوی سازمان امور مالیاتی کشور 

توضیحاتی داد.
همایون امیرزاده، مدیر انتشار و دسترسی 
آزاد به اطلاعات وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی و رئیس مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رســانی وزرات فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی درباره روند طی شده در معافیت 
مالیاتی اهالــی فرهنگ و هنر و ضرورت 
اجرای آن از سوی سازمان امور مالیاتی 
کشــور اظهار داشــت: وزرات فرهنگ و 
ارشاد اسلامی با درک درست از شرایط 
حاکم بر کســب و کارهــای فرهنگی، با 
مساله حذف معافیت  مالیاتی اهالی نشر، 
مخالف است؛ چنان که »معاون حقوقی، 
پارلمانی و استانی« وزارتخانه نیز پیش تر 

این موضع را اعلام کرده است.
*  شــرایط فعلی، اقتضــا نمی کند که از 

اهالی این قشر مالیات دریافت شود
امیــرزاده بــا تاکید بر اینکــه علت این 
مخالفت، شرایط سخت و دشواری است 
که حــوزه فرهنگ و هنر بــا آن مواجه 
است؛ آن چنان که شــرایط فعلی، اقتضا 
نمی کنــد که از اهالی این قشــر مالیات 
دریافت شــود، به چند نکته  اشاره کرد 
و افزود: ســازمان امور مالیاتی بر حسب 
قانون بایــد در تدوین جداول مورد نظر 
معافیت های مالیاتــی و مصادیق که در 
خود قوانین ســازمان به آن اشاره شده 
باید با ســازمان ذی نفع وارد مشــورت 
شود تا پیشــنهادی که به هیات دولت 
برده می شــود با امضای دو وزیر باشــد، 
کمااینکه در موضوع اصلاحیه ســال ۹۳ 
کــه ملاک عمل قرار گرفت با امضای دو 

وزیر به اجرا رسید.
امیرزاده با اشاره به اینکه در بحث فعلی 
که به حــذف مالیات های حوزه فرهنگ 
رسیده تا جایی که مطلعم هیچ هماهنگی 
با سازمان ذی نفع »یعنی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی« نشده گفت: قطعا این 
مسئله ایرادات قانونی دارد و قطعا هیات 
وزیــران که باید مصوبه را تائید کند باید 

از وزارت ارشاد نظرخواهی کند.
ë  موضوعی که به دلایل مختلف *

درگیر اجتهادات رنگارنگ ممیزان 
مالیاتی شد

مدیــر کل روابط عمومی وزارت ارشــاد 
ضمن تاکید بر این مهم که تمام فعالان 
حوزه فرهنــگ و هنر که با مجوز وزارت 

متبــوع فعالیت می کننــد، می توانند به 
شرط تکمیل و ارسال به موقع اظهارنامه 
مالیاتی و رعایت ســایر شروط مقرر در 
قوانیــن مالیاتــی از معافیت های مقرر 
قانونی بهره مند شوند، گفت: این مصوبه 
مربوط به سال ۱۳۸۰ است؛ دستورالعمل 
ماده ۱۲ آئین نامه اجرایی تبصره ۳ ماده 
۱۳۹ قانون مالیاته ای مســتقیم، جدول 
فعالیت هــای مشــمول معافیت مالیاتی 
که از ابتدای سال ۱۳۹۳ قابلیت اجرایی 
دارد، تمــام فعالین حوزه فرهنگ و هنر 
مشمول دســتورالعمل فوق الذکر که با 
مجوز وزارت متبــوع فعالیت می نمایند 
می تواننــد به شــرط تکمیل و ارســال 
به موقــع اظهارنامه مالیاتــی و رعایت 
سایر شــروط مقرر در قوانین مالیاتی از 
معافیت های مقرر قانونی بهره مند شوند. 
دســتور العمل اصلاحی موضــوع ماده 
۱۲ آئیــن نامه اجرایــی تبصره )۳(ماده 
۱۳۹ اصلاحی قانون مالیاتهای مستقیم 
موضوع  )معافیت  مصوب ۱۳۸۰/۱۱/۲۷ 

بند )ل( ماده ۱۳۹ اصلاحی قانون(.

وی ابراز داشــت: از ســال ۸۰ تا ۹۳ که 
این موضوع باید اجرا می شــده به دلایل 
ممیزان  اجتهــادات  درگیــر  مختلــف 
اجتهــادات رنگارنگ ممیزان  مالیاتی  و 
شد تا اینکه ســال ۹۳ پس از وقفه ۱۳ 
ساله شــروع به عملیاتی شدن می کند. 
در این زمینه وزیر وقت ارشــاد پیگیری 
مجدانه داشــت و هم در حوزه سینمایی 
و هنری، مطبوعاتــی و قرآنی کمیته ای 
تشــکیل شــد، اما در معاونت فرهنگی 
مجموعه سه ضلعی که مدیر کل حقوقی 
وقت، مشــاور اجرایی وزیر وقت و رئیس 

اتحادیه ناشران و کتابفروشان برگزار شد 
و جلسات متعدد با دوستان و مسئولان 
حوزه مالیاتی داشتیم، حتی جلساتی با 
وزرا و معاونیــن و حتــی آقای طیب نیا، 
وزیر اقتصاد وقت برگزار شد، یعنی برای 
تبیین یــک مصوبه لازم الاجرا و ضرورت 
وجودی آن پروســه طولانی طی شده و 
چند گروه کارشناســی، چندین ساعت 

جلسه برگزار شد.
* قانونی که دست و پا شکسته اجرا شد

امیرزاده به اجرای ناقص آن اشــاره کرد 
و عنوان داشــت: متاســفانه دست و پا 
شکســته این قانون اعمال شد. بسیاری 
از ذی نفعــان این قانون نتوانســتند از 
آن اســتفاده کنند؛ اگرچه ما در ارشــاد 
و کاربران ما در حــوزه فرهنگ و هنر و 
رسانه که در دایره شمولیت مالیاتی قرار 
دارنــد از وضعیت مملکت آگاهیم )البته 
در زمانی که مصوبه باید اخذ می شــد، 
همه این مــوراد مورد توجه قرار گرفت( 
اما قانونگذار اشــاره کرده که همه موارد 
با شــفافیت ذکر شده و رعایت قوانین و 
مقررات ســاری و جاری در سازمان امور 
مالیاتی  پیش شرط شــمولیت  مالیاتی 
هســتند. همه این موارد دیده شــده و 
گفت وگوهــای مفصلی بین ســازمان ها 

بوده است.
مدیرکل روابــط عمومی وزرات فرهنگ 
و ارشــاد اسلامی با اشــاره به ۱۳ سال 
وقفه در مشمولیت معافیت های مالیاتی 
اهالی نشر، بیان کرد: تصویب مشمولیت 
در معافیت هــای مالیاتی، به ۱۳ ســال 
پیــش برمی گــردد. ابتدای ســال دوم 
فرهنگی سیدعباس صالحی در  معاونت 
وزرات فرهنگ و ارشــاد اسلامی، بعد از 

پیگیری های مجدانه ای محقق شد و بند 
)ل( ماده ۱۳۹ مالیات های مســتقیم به 

اجرا درآمد.
ë  اگر وزارت ارشاد برای حمایت 

از حقوق ذی نفعان ورود نمی کرد، 
ممیزان مالیاتی از این قانون عدول 

می کردند
امیــرزاده افــزود: پیــش از تحقق این 
مشمولیت، حوزه مالیاتی کشور این قانون 
را به  درســتی به رســمیت نمی شناخت 
و اگر پیگیری هــای معاونت فرهنگی و 
مجموعه وزرات فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در آن زمــان نبود، کمــاکان این ماده 

قانونی مورد توجه قرار نمی گرفت.
وی اظهار کرد: با وجــود کم لطفی های 
معافیــت،  ایــن  اجــرای  در  موجــود 
پیگیری هــای صورت گرفتــه این ماده، 
با اصلاحاتی دوباره در دســتور کار قرار 
گرفــت و اهالی فرهنــگ از اجرای بند 
)ل( مــاده ۱۳۹ اصلاحــی مالیات های 
مستقیم مطمئن شدند؛ اما با نظرداشت 
این موضوع که تمام اقدامات کارشناسی 
شــده بود، در ســال های اخیر همچنان 
شــاهد اجرای ناقص این قانون بوده ایم 
و اگر وزرات فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
برای حمایت از حقــوق ذی نفعان ورود 
نمی کرد، ممیــزان مالیاتی از این قانون 

عدول می کردند.
ë  درآمد مالیاتی حوزه فرهنگ 

آنقدر ناچیز است که عدد قابل 
اعتنایی در بودجه کشور نیست

وی تاکید کرد: ســازمان امــور مالیاتی 
کشــور به جای اصرار بر حذف معافیت 
مالیاتــی اهالی فرهنگ و هنــر، به این 
موضــوع توجه کند کــه در این صورت، 
چطــور می توانــد از اهالــی و کاربران 
فرهنگــی بــرای فرهنگ ســازی قانون 
مالیاتی اســتفاده کند. ما انتظار زیادی 
از ســازمان مالیاتی نداریــم. فقط اینکه 
در گفت وگوی دو طرفــه به یک نتیجه 
برسیم، چون ســودی که از جمع آوری 
مالیات حوزه فرهنگ به دست می آیدف 
به حــدی ناچیز اســت که عــدد قابل 

اعتنایی در کلیت بودجه کشور نیست.
به گفته  مدیــرکل روابط عمومی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی، این وزارتخانه 
با رویه سازمان امور مالیاتی مخالف است 
و قرار اســت طی مذاکراتی با ســازمان 
اقتصــاد و امور دارایی و حــوزه مالیاتی 
کشور به یک درک مشترک برای حفظ 
معافیــت مالیاتی حــوزه فرهنگ و هنر 

برسند.

۴۳ میلیون نفر 
زیر چتر بیمه  تامین اجتماعی هستند

دکتر عباس منوچهری  معاون درمان ســازمان تامین اجتماعی گفت : از 
جمعیت ۸۳ میلیون نفری کشــور ۴۳ میلیون نفر آنان از خدمات بیمه ای 

این سازمان برخوردار هستند.
منوچهری  گفت : سازمان تامین اجتماعی  با توجه به مشکلات اقتصادی 
کشور، میزان مصارف این سازمان بر منابع درآمدی آن پیشه گرفته است.

وی افزود: آن چیزی که در مواجهه اول با ســازمان تامین اجتماعی مورد 
ســووال واقع می شود بخش درمان است و در میان تمام تعهدات سازمان 
اعــم از کوتاه مدت، میان مــدت و بلند مدت، درمان به عنوان مطالبه اول 
بیمه شدگان مطرح اســت و به نوعی ویترین سازمان تامین اجتماعی به 

حساب می آید.
معاون درمان ســازمان تامین اجتماعی اظهار داشت: ما به خودمان اجازه 
نخواهیم داد با وجود اینکه منابع این ســازمان وضعیت مناســبی ندارد از 
کیفیت خدمات کاسته بکاهیم، بنابراین هدف اول ما حفظ کیفیت و ارتقا 

آن و هدف دوم مدیریت منابع و مصارف سازمان تامین اجتماعی است .
وی افزود :طی سال های گذشته برای اینکه بیمارستان ها  چابک تر فعالیت 
نماینــد، از روش های مختلفی اعم از هیــأت مدیره ای ، هیات امنایی و به 
تازگی هم هلدینگ امتحان شــده و تجربیات خوبی نیز در طول ۲۰ سال 
گذشــته کسب شــده  که گروه هایی نیز بر روی این موضوع کار می کنند 
و هدف این اســت که تمام این تجربیات بروزرســانی و تبدیل به نســخه 

عملیاتی برای امروز شود.
 منوچهری بیان داشــت: مراکز طرف قرارداد مطالبات زیادی از ســازمان 
دارند و تمام تلاش و همت مدیر عامل و تمامی مســئولان سازمان بر این 

است که این مطالبات هر چه سریع تر به سرانجام خوبی برسد.
وی گفت : بیش ازپنج هزار میلیارد تومان از مطالبات مراکز طرف قرارداد 
ســازمان تامین اجتماعی در پنج ماه اخیر پرداخت شده و خبرهای خوبی 
نیز در راه است که امیدواریم این مطالبات را بروز رسانی کرده و به عدالت 

در پرداخت ها نزدیک شویم.
معاون درمان ســازمان تامین اجتماعی با اشاره به بخش درمان مستقیم 
و غیر مســتقیم ســازمان تامین اجتماعی بیان داشــت : در بخش درمان 
مســتقیم  با بیش از ۸۰ بیمارستان و ســایر مراکز سرپایی، اثر بخشی و 
افزایش راندمان از اهداف ما ا ست و در کنار بخش درمان مستقیم، درمان 
غیر مســتقیم نیز جبهه دیگر سازمان است و این ۲ جبهه به عنوان ۲ بال 

معاونت درمان سازمان تامین اجتماعی هستند .
در پایان این مراسم  از خدمات دکتر ابوالفضل آفریده ، مدیر سابق درمان 
تامین اجتماعی استان البرز قدردانی و حکم انتصاب دکتر محمد توانایی به 

عنوان مدیر درمان تامین اجتماعی استان البرز به وی اعطاء شد.

اجتهاد جورواجور
 ممیزان مالیاتی درباره معافیت مالیاتی اهالی نشر

خبرخبر

افزایش ۱۰ درصدی بیماری های عفونی
 مشترک انسان و دام

آگهی فقدان مدرک تحصیلی 
مدرک فارغ التحصیلی اینجانب رضا شیرالی فرزند شعبان به شماره شناسنامه 
94 صادره از اهواز مقطع کارشناسی رشته مهندسی برق قدرت فارغ التحصیل 
در سال 1382 از دانشگاه شــهید چمران اهواز مفقود گردیده و فاقداعتبار 
است. از یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به امور فارغ التحصیلان دانشگاه 

شهید چمران اهواز واقع در اهواز- بلوار گلستان- ارسال نماید.

آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

  آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک شهرستان دورود بشرح ذیل : 
رســیدگی و تایید و انشاء گردید . مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی دو نوبت به فاصله 1٥ روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوق در روزنامه کثیر الانتشار و محلی 
آگهی انتشــار و علاوه بر آن در روستاها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر 
اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
دورود تسلیم دارند و برابر مقررات معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به مراجع قضائی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی 
موکول به ارائه حکم نهائی می باشد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای 
مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض ســند مالکیت مورد تقاضا بر اساس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد 

در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع قضائی نخواهد بود . 
پرونده کلاسه 139811٤٤2٥00٥000030 و رای شــماره 13986032٥00٥00016٤8 مورخه 98/07/28  به 
تقاضای آقای: مصطفی لک  فرزند : اسداله  نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت : 29/20  متر مربع 
مفروز و مجزا شــده از پلاك 117- اصلي واقع در بخش ٤ شهرستان دورود . خروجی از مالکیت :علی محمد زندیه 

شیرازی احدی از  ورثه رحیم زندیه شیرازي . 
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انتشار نوبت اول : 98/08/21 
انتشار نوبت دوم : 98/09/07  

مصطفي امان اله بهاروندي - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک دورود

مفقودی
مدارک مربوط به خودروی سواری پژو 206 آریان  مدل 1386 به 
رنگ سفید صدفی-روغنی به شماره 13386011634 و شماره 
شاسی 22604275 و شماره انتظامی ایران 19 -184 م 42  به نام 
آقای میثم شیربندی فرزند پاشا به کد ملی 3259246762 صادره 

از کرمانشاه مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی(
ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت سیصد و سه متر و هفتاد و دو دسیمتر مربع به پلاک ثبتی شماره پانصد و پنجاه و دو فرعی از 
سه اصلی بخش پنج ثبت منطقه دو ساری محدود به حدود:شمالا در دو قسمت اول دیواریست بطول 0/35 متر به متصرفی اشخاص,دوم دیواریست 
بطول0/77متر به متصرفی اشخاص.شرقا در چهار قسمت که قسمت سوم آن شمالی است اول دیواریست بطول10/85 متر به متصرفی اشخاص,دوم 
دیواریست بطول 12/10 متر به متصرفی اشخاص,سوم دیواریست بطول 8/05 متر به متصرفی اشخاص,چهارم دیواریست بطول 11/50 متر به متصرفی 
اشخاص,جنوبا درب و دیوار بطول 18/96 متر به کوچه.غربا دیواریست بطول 31/61 متر به متصرفی اشخاص که در صفحه 70 دفتر املاک جلد 
121 ذیل شماره 18211 بنام خانم سیما رساپور فرزند عباس سابقه ثبت داشته و به موجب سند رهنی 40115 مورخ 1394/12/17 دفترخانه اسناد 
رسمی 97 ساری در رهن بانک ملی شعبه بلوار خزر ساری قرار گرفته که بعلت عدم ایفای تعهد منجر به صدور اجرائیه تحت شماره 9801012 شده 
است و برابر نظریه مورخ 1398/05/30 کارشناس رسمی دادگستری توصیف اجمالی مورد وثیقه عبارت است از:ملک فوق واقع است در ساری-بلوار 
فرح آباد-روستای دیمطوران)قیام(-انتهای کوچه نسترن سمت راست-منزل ویلایی دوبلکس که چندین اعیانی در آن احداث شده:1-اعیانی مسکونی 
دوبلکس با اسکلت فلزی,نمای غربی و جنوبی سنگی,سقف نهایی تخت سرامیکی و سقف نمای جلویی سفال طبرستان,آیفون تصویری,درب ورودی 
ضد سرقت,سیستم سرمایش کولر اسپلیت و سیستم گرمایش موتورخانه و شوفاژ قرنیزی,به مساحت حدود 270 مترمربع)طبقه همکف و فوقانی هر 
یک 135 مترمربع( با راه پله کف سنگی و نرده دست انداز پله فلزی نقاشی شده,پنجره های دوجداره UPVC,دیوار های بنا دوجداره,طبقه همکف 
شامل پذیرایی و نشیمن با کفه سرامیکی,آشپزخانه اپن با کابینتMDF و دیواره داخلی اتاق ها و پذیراییبخشی گچ کاری نقاشی شده و بخشی نیز 
سنگ آنتیک کار شده است.سرویس بهداشتی دستشویی با کفه و دیواره کاشی کاری شده,سقف داخلی واحد مذکور کاذب کار شده است.طبقه فوقانی 
این واحد شامل سه اتاق خواب و سرویس بهداشتی دستشویی و حمام یکسره با کفه و دیواره کاشی کاری شده,یک تراس مسقف با کفه سرامیکی 
و پیرامون آن با دیواره تا ارتفاع 1/20متر محصور شده است.ملک مذکور دارای امتیازات آب,برق,گاز و سه خط تلفن می باشد.2-سوئیت مسکونی دو 
اتاق خوابه با اسکلت فلزی,کفه اتاق ها بتنی مفروش با موکت,آشپزخانه اپن با کابینت MDF,سرویس بهداشتی دستشویی و حمام مجزا,سقف نهایی 
شیروانی با خرپای فلزی و پوشش ایرانیت.3-انباری به مساحت حدود 15 مترمربع که با پوشش ایرانیت مسقف شده است.4-موتور خانه به مساحت 
حدود 12 مترمربع می باشد.مورد ارزیابی به مبلغ23/000/000/000  ریال )بیست و سه میلیارد ریال(ارزیابی شده است و جهت وصول طلب بانک و 
حقوق دولتی کلاسه فوق الذکر در روز چهارشنبه مورخ 98/10/04 از ساعت 9 الی 12 ظهر در اداره اجرای اسناد رسمی ساری واقع در ساری-بلوار 
ارتش-طبقه فوقانی بانک ملی از طریق مزایده حضوری بفروش میرسد و مزایده از مبلغ پایه 23/000/000/000 ریال )بیست و سه میلیارد ریال(شروع 
و به بالاترین قیمت که خریدار داشته باشد فروخته خواهد شد.شرکت در جلسه مزایده برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است.چنانچه روز تعیین 
شده با تعطیل رسمی مصادف گردد روز بعد از تعطیل جلسه مزایده در همان ساعت و مکان تشکیل خواهد شد.طالبین و خریداران میتوانند جهت 
شرکت در مزایده در وقت مقرر با ارائه چک رمزدار به مبلغ پایه در جلسه مزایده به نشانی فوق شرکت نمایند.ضمنا بدهی های مربوط به آب,برق,گاز 
اعم از حق انشعاب و اشتراک و مصرف و نیز بدهی مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره که رقم قطعی آنها برای این اداره معلوم نشده بعهده برنده مزایده 

است و تنظیم سند انتقال موکول به ارائه مفاصا حسابهای دارایی و شهرداری و ... خواهد بود و برابر مدرک ارائه شده مدت بیمه منقضی شده است.
تاریخ انتشار آگهی مزایده: 98/09/06

پرویز علیزاده - رئیس اداره اجرای اسناد رسمی ساری

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای صالح دلاوری دارای شناسنامه شماره 28 به شرح دادخواست به کلاسه 980669/98 ش 
5/ح از این دادگاه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان آمینه 
خالقی به شناسنامه 113 مهاباد در تاریخ 98/7/7 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه 

آن مرحوم منحصر است به: 3 پسر، یک دختر و یک همسر.
1- صالح دلاوری فرزند محمد به شماره شناسنامه 28 همسر متوفی

2- عبدالعزیز دلاوری فرزند صالح و آمینه به شماره شناسنامه 559 پسر متوفی
3- علی دلاوری فرزند صالح و آمینه به شماره شناسنامه 207 پسر متوفی

4- عباس دلاوری فرزند صالح و آمینه به شماره شناسنامه 24817 پسر متوفی
5- صبری دلاوری فرزند صالح و آمینه به شماره شناسنامه 24307 دختر متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک مرتبه آگهی می نماید تا هر کسی 
اعتراض دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف سه ماه به 

دادگاه تقدیم دارد والاگواهی صادر خواهد شد.
ایوبی - رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

روزنامه یادگار امروز منتظر ارائه پیشنهادات و نظرات شما می باشد 

yadegar_emrooz@yahoo.com
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بی دقتی در پرداخت کمک معیشتی دولت

پس از اتمام دور اول کمک معیشتی، شواهد زیادی مبنی بر »اشتباه 
در واریز« موجود اســت به گونه ای که علاوه بر عدم شمولیت افراد 
کم درآمد،برخی از خانوارهابیشتر یاکمتر از رقم مقرر، یارانه گرفته اند.

پس از اتمام دور اول کمک معیشتی دولت برای جبران افزایش نرخ 
بنزین در شــامگاه شنبه، ســیل انتقادات و اعتراضات به عدم واریز 
از ســوی مردمی که خود را محق دریافت این حمایت می دانستند 

آغاز شد.
کاربران بســیاری در تماس با خبرگزاری و یا نوشــتن کامنت برای 
خبرهای مربوط به کمک معیشــتی اعلام کردند که اگرچه جزو سه 
دهک پردرآمد جامعه نیســتند اما موفق به دریافت کمک معیشتی 

دولت نیز نشده اند.
ســازمان برنامه و بودجه نیز حکایت از این داشت که به احتمال زیاد 
معترضین به عدم دریافت، همان ۲۴ میلیون نفری هستند که از ابتدا 
قرار نبود این مبلغ را دریافت کنند حال اگر افراد خود را مســتحق 
دریافت می دانند با شــماره گیری سامانه #۶۳۶۹* درخواست خود 

را ثبت کنند.
در این بین علاوه بر عدم واریز کمک معیشــتی به افراد کم درآمد، 
نکتــه جالب توجه دیگر، عدم واریز دقیق مبلغ مورد نظر بود؛ مطابق 
با اعلام دولت قرار اســت برای خانوارهــای تک نفره ۵۵ هزار تومان، 
دو نفره ۱۰۳ هزار تومان، ســه نفره ۱۳۸ هزار تومان، چهارنفره ۱۷۲ 
هزار تومان و پنج نفره و بیشــتر ۲۰۵ هزار تومان واریز شــود، با این 
حــال برخی از پیام ها و تماس های مردمی از کم و زیاد بودن مبلغ 

واریزی حکایت داشت.
به عنوان مثال برای یک خانوار چهار نفره )شــامل زن و شوهر و دو 
کودک( که باید مبلغ »۱۷۲ هزار تومان« واریز می شد اما »۱۳۸ هزار 

تومان« یعنی به اندازه یک خانوار سه نفره واریز شده است.
حتی تعدادی نیز اعلام می کردند که مبلغ واریزی دولت بیشــتر از 

بعد خانوارشان است. 
در واقع اینطور که به نظر می رسد در طرح کمک معیشتی دولت، نه 
تنها برخی خانوارهای کم درآمد، موفق به دریافت این مبلغ نشده اند 
بلکه برخی از خانوارها نیز خلاف آن اعدادی که اعلام شده بود، کمک 

معیشتی را دریافت کرده اند.
تناقض در پرداختی ها طی دو روز گذشــته در حالی صورت گرفته 
اســت که حسین میرزایی ســخنگوی ستاد شناســایی خانوارهای 
مشمول حمایت معیشتی روز گذشته در گفت و گویی با شبکه خبر 
اعلام کرد که »در سیســتمی که طراحی شــده اشتباه وجود ندارد، 
چون اطلاعات مربوط به کد ملی افراد در آن سیســتم ثبت شــده و 
البته ممکن است برخی دستگاه های اجرایی اطلاعات افراد را به موقع 
ثبت نکرده باشند، اما کار آزمون وسع یا توانایی در سامانه جامع رفاه 

ایرانیان برای هر کد ملی با دو هزار بار تکرار بررسی می شود.«

در ۷ ماهه ابتدایی امســال تنهــا ۳۷ هزار و ۲۲۶ پروانه 
ساختمانی صادر شده که نســبت به مدت مشابه سال 

گذشته کاهش ۱۹ درصدی داشته است.
بر اساس اعلام دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مسکن وزارت 
راه و شهرســازی در ۸ ماهه ابتدایی امســال ۴۰ هزار و 
۵۸۳ فقره مبایعه نامه امضا شــده که نســبت به مدت 
مشابه سال گذشــته )۸ ماهه ۹۷( که این شاخص ۹۴ 
هزار و ۱۷ فقره بوده است، کاهش ۵۶.۸ درصدی داشته 

است.
بیشــترین تعداد معاملات مســکن در ســال جاری در 
اردیبهشت امسال رخ داد که ۱۲ هزار ۳۱۷ فقره معامله 
مسکن بود که نسبت به اردیبهشت سال گذشته که ۱۹ 

هزار و ۴۴۲ فقره مبایعه نامه به ثبت رســید و توانست 
بیشترین تعداد معاملات مسکن در ۸ ماهه نخست سال 
۹۷ را کســب کند، کاهش ۳۶.۶ درصدی را نشــان می 

دهد.
رکورد کمترین مبایعات مســکن نیز در سال جاری در 
ماه شــهریور با تعداد ۲ هــزار و ۸۵۵ معامله اختصاص 
دارد که در ۱۰ سال گذشته این تعداد معامله مسکن بی 
نظیر بوده اســت. این در حالی است که در شهریور سال 
گذشته ۱۰ هزار و ۵۳۷ معامله مسکن به ثبت رسید که 
درنتیجه کاهش ۷۲.۹ درصدی در آخرین ماه تابســتان 

امسال انجام شد.
ë رشد ۷۵.۵ درصدی قیمت مسکن

در حالی در ۸ ماه امسال تعداد معاملات مسکن نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته به نصف رسیده بود که میانگین 
قیمت هر متر مربع واحد مســکونی در پایتخت در بازه 
زمانی مذکور، رشد ۷۵.۵ درصدی داشته است. به گونه 
ای که میانگین هر متر مربع واحد مســکونی در ۸ ماهه 
امســال ۱۲ میلیون و ۸۱۷ هــزار و ۶۰۰ تومان بوده در 
حالی که در ۸ ماهه نخســت ســال ۹۷، این شاخص ۷ 

میلیون و ۳۰۲ هزار و ۲۰۰ تومان بوده است.
گران قیمت ترین ماه امســال، تیرماه با میانگین قیمتی 
۱۳ میلیون و ۶۱۵ هزار و ۷۰۰ تومان بود که نســبت به 
ماه قبل از آن رشــد ۱.۴ درصدی و نسبت به ماه مشابه 
سال قبل از آن )تیر ماه ۹۷( رشد ۹۴.۹ درصدی داشته 

است.
اما بلافاصله پس از تیرماه امســال رونــد نزولی قیمت 
مسکن آغاز شده و به ترتیب در ماه های مرداد، شهریور، 
مهر و آبان امسال نسبت به ماه های مشابه سال قبل از 
آن )مرداد تا آبــان ۹۷( افزایش میانگین قیمت هر متر 
مربع واحد مســکونی ۷۷.۵، ۵۶.۶، ۴۸.۸ و ۳۷.۴ درصد 
بوده است. ضمن اینکه تقریبا در هر ۴ ماه مذکور نسبت 
به ماه های قبل از آن نیز رشــد قیمت مســکن منفی 
بوده اســت اما هنوز میانگین قیمت مسکن نتوانسته به 
میانگین قیمت مســکن در فروردین ماه امســال که با 
متــری ۱۱ میلیون و ۴۱۱ هزار و ۷۰۰ تومان، ارزانترین 

ماه مسکَنی امسال بود، برسد.

رضا رحمانی وزیــر صنعت، معدن و تجارت گفت: 
نیــاز بــه نقدینگی از ســال گذشــته تاکنون در 
واحدهای صنعتی چند برابر شــده، اما تسهیلات 

بانکی متناسب با آن افزایش نیافته است.
رحمانی  در پایان جلســه میــز تخصصی تعمیق 
ســاخت داخــل در صنعــت بــرق، الکترونیک و 
مخابرات، در پاســخ به ایرنــا در خصوص پرداخت 
نشدن بسته های تشویقی وعده داده شده به قطعه 
ســازان، افزود:  کمبود نقدینگی را تایید می کنیم 
اما به طــور قطع، هر آنچه که گفتــه و وعده داده 

شده، عملیاتی خواهد شد.وی بیان داشت:  نیازهای 
بخــش صنعت بــه نقدینگی اعلام شــده و مورد 
پیگیری هم قرار گرفته اســت؛ در این زمینه بانک 
مرکزی قول مساعد همکاری داده است.رحمانی با 
اشــاره به میز تخصصی برگزار شده در روز جاری، 
خاطر نشــان کرد:  با قراردادهایی که امروز منعقد 
شــده، اگر ملزومات، قطعات و تجهیزات مورد نیاز 
کشــور با کیفیت مناسب تامین شــود، از واردات 
آنها جلوگیری خواهد شد.وی ادامه داد:  نظارت بر 
ممنوعیــت واردات این اقلام بر عهده معاونت امور 

صنایع وزارتخانه اســت؛ همچنین آن بخش که از 
طریق قاچاق وارد کشور می شود نیز از سوی ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز کنترل خواهد شد.پیشتر 
دبیر انجمن ســازندگان قطعــات و مجموعه های 
خودرو در گفــت وگو با ایرنــا، موفقیت برگزاری 
میزهای تعمیق ساخت داخل قطعات خودرویی را 
مشــروط به تامین ســرمایه لازم و پرداخت شدن 

بسته های تشویقی قطعه سازان برشمرد.

وانت بارهــای حمل کالاهای اساســی تکلیف شــان برای 
دریافت مابه التفاوت ریالی بنزین مشــخص نیست؛چرا که 
وزارت نفت واریز را بر اساس پیمایش امکان پذیر می دانداما 

وزارت کشورمبنایی برای سنجش پیمایش ندارد.
بیش از یــک هفته از اجرای سیاســت اصلاح نرخ بنزین 
و برقراری دوباره نظام ســهمیه بندی در کشور می گذرد. 
دولت با اصلاح نرخ بنزین، ظاهرا تلاش دارد تا ضمن اصلاح 
مصرف بنزین در کشــور، قاچاق را هم تا حدودی کنترل 
کند. ایــن دو هدف، اگرچه آثــار درازمدت اصلاح قیمت 
بنزین اســت و باید قضاوت در مــورد درصد تحقق آن را 
به آینده ســپرد، اما دولت را به این نتیجه رسانده است که 
در شــرایط کنونی اقتصاد ایران که به تازگی، تورم های دو 
رقمی بالا و بازار آشــفته ارزی در آن ســامان یافته است، 

اصلاح نرخ حامل های انرژی را کلید بزند.
ë شتاب زدگی در ساعت صفر

ساعت صفر ۲۴ آبان ماه بود که دولت در یک اقدام یکباره 
و بدون هیچگونه مقدمه ای، اجرای سیاســت افزایش نرخ 

بنزین را اعلام کرد و بر اساس آن، علاوه بر اینکه نرخ بنزین 
سهمیه ای را ۱۵۰۰ تومان اعلام کرده و سهمیه محدودی 
را برای هر یک از مصرف کنندگان بنزین در نظر گرفت، به 
تمامی ذی نفعان اجرای این طرح ابلاغ نمود که باید بنزین 
آزاد را از این پس به نرخ ســه برابری یعنی ۳ هزار تومان 

خریداری نمایند.
اما این تمام ماجرای افزایش قیمت بنزین نبود؛ همانگونه 
کــه از ابتــدا  نیز به نظر می رســید، ابعــاد مختلف نظام 
ســهمیه بندی بنزین، برای متولیان و مجریان مشــخص 
نبود و تصمیم ناگهانی رئیس جمهور و شکل اجرای طرح 
حتی در مورد کمک معیشــتی، طی روزهــای اول همه 
دســت اندرکاران و ذینفعان را دچار سردرگمی کرده بود؛ 
از جمله اینکه جزئیات کار از ســوی وزارت نفت به عنوان 
متولی ســوخت کشــور و وزارت کشــور به عنوان متولی 
سیاســتگذاری های مرتبط با پیمایش وسایل نقلیه درون 
شهری مثل تاکســی های اینترنتی، وانت بارها و پیک های 
موتوری به وضوح روشن نبود و اکنون بعد از گذشت حدود 

ده روز از زمــان اجرای طرح، رانندگان ناوگان حمل و نقل 
نیمه ســنگین بین شهری، تکلیف شان برای سهمیه بنزین 
و مابه التفاوت ریالی که دولت وعده داده اســت، مشخص 

نیست. 
ë سایه سنگین بی تدبیری سهمیه بندی بر تنظیم بازار

در عین حال، اگرچه مســئولان دولتی طی ده روز گذشته 
بارهــا تاکید کرده اند که افزایش قیمت بنزین نباید منجر 
به افزایش قیمت کالاهای اساسی، حساس و ضروری مورد 
نیاز مردم و نیز خدمات دولتی شوند، اما تحقق این تاکید، 
مستلزم رعایت پیش شرط هایی است که باید به آنها توجه 
کرد. در واقع، دولت بارها و بارها طی روزهای گذشته تاکید 
کــرده که در این مرحله از اصلاح قیمت حامل های انرژی، 
برنامه ای برای گرانی گازوئیل که سوخت حمل و نقل برون 
شهری و سیستم ناوبری حمل بار به شمار می رود نداشته 
و بر اســاس محاسبات هم،  قیمت بنزین تنها ۴ درصد بر 

قیمت کالاها تاثیر دارد.
این در شرایطی اســت که اگرچه قیمت گازوئیل افزایش 
نیافتــه و کامیون ها و کامیونت ها در این مرحله مشــکلی 
به لحاظ تامین ســوخت خود نداشته و افزایش قیمتی را 
هم متحمل نشــده اند، اما ناوگان حمل و نقل بین شهری 
همچون وانت بارها، نیسان ها و نیز درون شهری ها همچون 
پیک های موتوری و بخشــی از وانت بارهای سبک هم که 
مصرف کننده نهایی بنزین هستند، با مشکل تامین سوخت 
به لحاظ ضوابط ســهمیه بندی و افزایــش قیمت مواجه 

هستند.
نگرانــی از عــدم تدبیر به موقــع در این حوزه از ســوی 
وزارتخانه های کشــور و نفت در شــرایطی است که بخش 
عمده ای از نیاز کالایی پایتخت و شــهرهای اطراف آن، از 
جمله برخی اقلام کالاهای اساســی، میــوه، مرغ و تره بار 
مورد نیاز تهران که از اســتان های شــمالی کشور تامین 

می شــود، توسط نیســان  و وانت بارها حمل می شود که 
متاســفانه تا این لحظه نظام پرداخت مابه التفاوت ریالی 
قیمت بنزین و سهمیه ســوخت آنها، همچنان در هاله ای 

از ابهام قرار دارد.
ë  تامین سهمیه بنزین وانت بارها و دغدغه اثرگذاری

بر نرخ کالاها
عباس قبــادی، معاون وزیر صنعت، معــدن و تجارت در 
خصوص ســهمیه وانت بارها گفت: گزارشی از روند تغییر 
قیمت برخی کالاها در بازار از زمان اجرای طرح ســهمیه 
بندی بنزین و افزایش نرخ آن، از ســوی سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان تهیه شده و خوشبختانه 
در اکثر کالاها، شرایط نسبتا خوبی داریم، اما در بخش هایی 
مثل وانت بارها و نیســان ها مشکلی وجود دارد که قرار بر 

این است که سهمیه آنها مورد بازنگری قرار گیرد.
وی افزود: در ســتاد تنظیم بازار تاکید شده که وزارتخانه 
های کشور، صمت و نفت در جلسات مشترک، برای تغییر 
سهمیه بنزین وانت بارها همفکری کنند، البته وزارت نفت و 
کشور اقناع شده اند که سهمیه این بخش را افزایش دهند.

قبادی با اشــاره به تکلیف ستاد تنظیم بازار به وزارت نفت 
جهت تعیین تکلیف ســهمیه ها و پرداخــت مابه التفاوت 
ریالی به دارندگان وانت بارها گفت: قرار بر این اســت که 
ســهمیه تخصیصی به وانت بارها به دلیل اثرگذاری قیمت 
بنزین بر نرخ خدمات حمل و نقل آنها، مورد بازنگری قرار 
گیرد که امیدواریم بتوانیم هر چه زودتر این کار را عملیاتی 
کنیــم. اما به هر حال وزارت صنعــت، معدن و تجارت به 
عنوان متولی بازار، تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا 
خللی در تامین مایحتاج روزانه مردم ایجاد نشده و افزایش 
قیمتی را هم در بازار به جهت افزایش قیمت بنزین شاهد 

نباشیم.

اقتصادی

رحمانی:

 تسهیلات بانکی با نقدینگی مورد نیاز صنایع متناسب نیست

مرگ تدریجی یک رویا

دکتر داوود سوری

افزایش قیمت بنزیــن نیز همانند سیاســت دلار ۴۲۰۰ 
تومانی به شکل نامناسبی اجرا شد و حوادثی را پیش آورد 
که بیش از پیش توانایی سیاست گذاران اقتصادی کشور را 
با شک و تردید روبه رو کرد. همچـون دلار ۴۲۰۰، افزایش 
قیمت بنزین نیز سیاستی غریبه برای مردم و نظام اجرایی 
کشــور نبود. در چند دهه گذشــته هر دو کالا به دفعات 

افزایش قیمت را تجربه کردند.
اما نه فساد و سردرگمی سیاست گذار پس از دلار ۴۲۰۰ و 
نه چنین حجمی از اعتراض و نارضایتی نسبت به افزایش 
قیمت بنزین مشــاهده نشــده بود. ســاده انگارانه خواهد 
بــود اگر این اتفاقات را تنها در قالب نتیجه سیاســت دلار 
۴۲۰۰ یا نتیجــه افزایش قیمت بنزین یا حتی فراتر از آن 
نتیجه ناکارآیی مشــهود دولت حاضر تحلیل کرد. اقتصاد 
هر کشوری با مفاهیمی همچون نرخ رشد، نرخ تورم، نرخ 
بیکاری، فقـر و نابرابری را می توان به پاره ای از مس تشبیه 
کرد که در زیر ضربه های چکش هنرمندان مســگر شکل 
می گیرد؛ چکش هایی که بــا عناوینی چون نظام حقوقی، 
نظام سیاســی، نظام اداری و اجرایی، روابط خارجی، توان 
کارشناســی، نظام تصمیم گیــری و ... از زوایای متعدد و 
با شــدت های متفاوت بر تن ســرد این پاره از مس فرود 
می آیند و در نهایت مصنوعی را خلق می کنند که باید قوت 
و غذای مردم را در خود جـــای دهد. در کنار استحکام و 
زیبایی این مصنوع، فضای درونی یا مقدار آب و غذایی که 
درون آن جای می گیرد از یکســو نسبتی مستقیم با هنر 
هنرمندان در تجسم مصنوعی که می خواهند بسازند دارد و 
از سوی دیگر به هنر هنرمندان در هماهنگی و تناسب بین 
ضربه ها و چکش های متفاوت و متعددی بســتگی دارد که 
بر بدنه آن فرود می آورند. بدون شک جامعه ای که به گواه 
رئیس جمهــور آن، ۷۵ درصد از خانوارهایش نیاز به کمک 
معیشتی دارند، از هنر کافی برای ساخت مصنوعی متناسب 
با نیازهای خود برخوردار نبوده است. باید پذیرفت که هنوز 
بعد از چند دهه، سیاست گذاران کشور نمی دانند به دنبال 
ساخت چه مصنوعی هستند. این سردرگمی را می توان به 
سادگـی در تناقض بین گفتار و عمل و حتی در گفتار امروز 
و دیروز آنها دید و »خود درست پنداری« آنها در مواجهه با 

مشکلات نیز شاهدی دیگر از آن است.
هنوز نمی دانند که آیا به دنبـــال اقتصادی پویا هستند که 
در آن تخصیــص منابع بر مبنای رقابت صورت می گیرد و 
با بازارهای جهانی تعامل دارد یا اقتصادی را می پســندند 
که در آن دولــت منابع را تخصیص می دهد و ســعی در 
تامین حداقل مایحتاج مردم در درون مرزهای خود دارد؟ 
اگـــر چه با تجربه دنیا در انتهـــای قرن پیش دیگر کمتر 
کسی است که به صراحت از گزینه دوم جانبداری کند، اما 
همچنان سیاست گذاری کشــور بر مدار اعمال گزینه دوم 
اما در لفافه قلب مفاهیم گزینه اول می چرخد. خالی کردن 
واژه هــا از معانی و وفادار نبودن به اصول و تعاریف علمی با 
به کارگیری پیشــوند و پسوند های خود ساخته و توسل به 
توجیه محدودیت های زمانی و مکانی همه ابزارهایی هستند 
که در جهت رنگ کردن گنجشک اقتصاد دولتی و فروش 
آن به جای قناری اقتصاد رقابتی صورت می گیرد، غافل از 
اینکه بالاخره این گنجشک رنگ شده باید بخواند و خریدار 
نیز به تدریج متوجه صدای آن می شود. فقـدان طرح اولیـه 
در ســاخت مصنوع، در کنار ناســازگاری و ناهماهنگی در 
شــدت و تعداد ضربه های چکش هــای متعدد بر بدنه این 
پاره مس، اینک ظرفی مســین در مقابل جامعه قرار داده 
اســت که نه زیبایی و ظرافت دارد و نه استحکام و از همه 
مهم تر گنجایش غذای مــورد نیاز این جامعه را نیز ندارد. 
در حالی که نرخ فقر از نســبت ۵/۲ درصد در ســال ۱۳۸۴ 
با جهشی ۷ برابری به ۳۴/۹ درصد در سال ۱۳۹۷ رسیده 
است، نباید تعجب کرد که چرا مردم افزایش قیمت بنزین 
را که در صلاح آن شکی نیست، به راحتی برنتابند. در تمام 
پانزده سال گذشته نرخ تورم دو رقمی، کم و بیش، مهمان 
سفره این مردم بوده است و آنهـا با متوسط نرخ بیکاری ۱۱ 
درصدی و کم کاری گسترده دست به گریبان بوده اند؛ اما در 
تمام این دوران راهکار سیاســت گذار و پشتوانه فکری آن، 
تنها و تنها توزیع فقـر بوده است. راهکار افزایش قیمت در 
مقابل کمک معیشتی نیز در فقدان سیاستی مشخص برای 
خلق ثروت، تنها توزیع فقر و تســهیم فقر فقیر با غیر فقیر 
است و فاقد چشم اندازی بلندمدت از رفاه و توان اقتصادی 
برای مردم است و البته آنهـا نیز این را به فراست دریافته اند 
که این قناری در اولین باران رنگ می بازد و از آن پس است 

که باید به گنجشک بنگرند و صدای او را گوش دهند.
سیاست گذارانی که درآمدهای وافر نفتی دهـه ۸۰ را اهرم 
گســترش فســاد قرار دادند و مردم را به نظاره وا داشتند، 
نباید در دهه ۹۰ و به وقت کاهش درآمد نفت، از مردم جز 
نظاره، انتظار دیگری داشــته باشند. سیاست گذارانی که با 
انکار کسری بودجه همواره از گردن نهادن به انضباط پولی 
و مالــی طفره رفته اند و حتی در ظاهر هم حاضر به حذف 
یکی از صدها ردیف بودجه ای بعضا غیرضروری نیســتند، 
نباید انتظار داشــته باشــند که به وقت تنگنا، مردم نیز با 

طیب خاطر سهمی در تامین بودجه را به عهده بگیرند.

سردرگمی وانت بارها در دریافت مابه التفاوت ریالی بنزین

۱۶۴ نفــر از نمایندگان مجلس بــا صدور بیانیه ای 
خواستار تعیین تکلیف حذف سود مرکب در مجمع 

تشخیص مصلحت نظام شدند.
علی اصغر یوسف نژاد گفت:»طرح تسویه بدهکاران 
بانکی که با قید دوفوریت در مجلس شورای اسلامی 
به تصویب رسیده بود، سه ماه است که در دستور آن 
مجمع محترم قرار دارد و همچنان بلاتکلیف مانده 
است. همانگونه که استحضار دارید یکی از پدیده های 
ویرانگر در اقتصاد که زاییده رفتار نامناســب برخی 
بانک ها و نظارت ناکافی بانک مرکزی در سال های 

گذشته است، محاسبه و دریافت سود مرکب و وجه 
التزام از بدهکاران بانکی است؛ این پدیده که به شکل 
ســریع و در اکثر موارد به صورت غیرشفاف و با عقد 
قراردادهای جدید با مبنا قرار دادن مانده اصل، وجه 
التزام  و سود قراردادهای قبلی انجام پذیرفته، باعث 
شده بدهی بدهکاران بانکی به شکل سرطانی رشد 
کند. مسلماً شــما نیز مانند ما محل رجوع بسیاری 
از بدهــکاران بانکی بودید که علــی رغم پرداخت 
چنــد برابر اصل بدهی و ســود همچنــان با بدهی 
زیاد به بانک ها روبرو هســتند و در پرداخت بدهی 

مستأصل و ناتوان شده اند، از آنجا که مصوبه جدید 
بانک مرکزی عطف به ماسبق نمی شود و نمی تواند 
مشــکلات بدهکاران بانکی را حل کند، نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی طرح حذف سود مرکب را با 

قید دوفوریت طرح کردند. 

بیانیه ۱۶۴ نفر از نمایندگان در خصوص تعیین تکلیف 
حذف سود مرکب در مجمع تشخیص مصلحت

فاطمه پهلوانی رئیس ســازمان ملی بهره وری با بیان 
اینکه بهره وری یکی از ســه رکن رشــد اقتصاد یک 
کشــور اســت، گفت: در اقتصادهای نفتــی مدیران، 
مدیران هزینه هستند و نه مدیران بهره وری و ما توقع 
داریم این مدیران زاویه دیدشان را به سمت بهره وری 

سوق دهند.
پهلوانی گفت: اگر رشــد اقتصادی را به ســه قسمت 
تقسیم می کنیم، شامل ســرمایه، اشتغال و بهره وری 
اســت. طبیعتاً همه بخش های اقتصادی برای اینکه 
اهدافی که از رشــد در برنامه های توسعه بر اساس آن 
مقرر می شــود، باید به همان انــدازه که برای جذب 

ســرمایه و بالابردن کارآیی و اثربخشــی فعالیت های 
نیروی کار از سطح مدیریتی گرفته تا سطح کارشناسی 
اهمیت قائل می شوند، برای بهره وری هم باید اهمیت 

داده شود.
وی موضوع بهره وری را بــه عنوان یکی از موضوعات 
اصلی کنفرانس صنعت ســاخت عنــوان کرد و گفت: 
نکته ای که بنده همیشه به آن نگاه ویژه دارم و سعی 
می کنم به آن توجه کنم متاســفانه مســئله مغفول 
ماندن بهره وری به عنوان یکی از این ســه رکن اصلی 
رشد اقتصادی اســت و ارزش افزوده ای است که آن 

بخش باید ایجاد کند.
رئیس ســازمان ملی بهره وری تصریح کرد: متاسفانه 
در اقتصادهای نفتی مسئله ای که به صورت مضاعف 
دیده می شــود، این موضوع اســت که در اقتصادهای 
نفتی مدیران، مدیران هزینه هستند و نه مدیران بهره 
وری و ما توقع داریم این مدیران زاویه دیدشــان را به 

سمت بهره وری سوق دهند.

پهلوانی با اشــاره به اینکه امیدواریم دومین کنفرانس 
و نمایشــگاه بین المللی صنعت ســاخت بتواند بحث 
رونق در حوزه ســاخت و ســاز را محقق کند، افزود: 
بنده معتقــدم که ایــن کنفرانس قاعدتــا باید یک 
موضوع مشــخص را پیگیری کند. در شرایط کنونی 
بازار ســرمایه، جایگزین مناســب در تمام بخش های 

اقتصادی، بحث بهره وری است.
رئیس سازمان ملی بهره وری ایران در تشریح اهمیت 
موضوع بهره وری گفت: پیشــبرد تکنولوژی، نوآوری 
و ایجاد نظامات هماهنگ بال های بهره وری هســتند. 
با توجه به شــرایط حال حاضر کشــور، باید موضوع 
بهــره وری را به عنوان یکــی از موضوعات اصلی قرار 
دهیــم و نه تنها به عنوان یکی از اهداف 10 گانه قطعا 
سازمان ملی بهره وری ایران نیز هرگونه همکاری را در 

این باره خواهد داشت.
وی تاکید کرد که امســال و ســال 99 را باید ســال 

بهره وری بنامیم.

روزهای ناخوش مسکن سازان

مغفول ماندن بهره وری در کشور
خبرکوتاه

یادداشت
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اخبارخبر کوتاه تاکید شهردار کرج بر تشکیل شورای ترافیک؛

پیش بینی دریافت ۴۰ میلیارد تومان عوارض خودرو تا پایان سال

.

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگارامروز؛
روابط عمومی شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان 
در نخستین جشنواره دوسالانه انتخاب محصولات 
فرهنگی روابط عمومی شرکت های آب وفاضلاب 
شهری و روستایی کشور در بخش های فیلم کوتاه 
و بلند،برنامه های ترکیبی ،کتاب و یک مقام قابل 

تقدیر در بخش پوستر حائز رتبه برگزیده گردید.
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شــرکت 
آب وفاضلاب استان اصفهان افزود: روابط عمومی 
شرکت آبفا استان اصفهان در بین 64 شرکت آبفا 
شهری و روســتایی که در این جشنواره شرکت 
کردند توانست در 4 بخش رتبه برگزیده را به خود 

اختصاص دهد.
ســید اکبر بنی طبــاء با بیان اینکــه چگونگی 

ســازگاری مردم وتشکل ها ، مهمترین  محتوای برنامه های فرهنگی روابط عمومی شرکت آبفا 
استان اصفهان می باشد عنوان کرد: در چند ساال اخیر روابط عمومی شرکت آبفا اسان اصفهان به 
منظور نهادینه نمودن فرهنگ مصرف بهینه آب برنامه های فرهنگی بسیاری در دستور کار قرار 
داد که در این زمینه می توان به ایجاد تشکل های مردمی پیرامون سازگاری با کم آبی اشاره کرد.
وی با اشاره به استفاده از ظرفیت هنرمندان و رسانه در ترغیب مردم به مصرف درست آب تصریح 
کرد: روابط عمومی شــرکت آبفا استان اصفهان در نخستین جشنواره محصولات فرهنگی روابط 
عمومی شرکت های آب وفاضلاب شهری و روستایی کشور در بخش فیلم کوتاه و بلند حائزرتبه 
برگزیده شد این موفقیت از آنجایی حاصل گردید که روابط عمومی آبفا استان اصفهان توانست 
به خوبی ازظرفیت هنرمندان بنام ملی و استانی درراستای فرهنگ سازی مصرف بهینه آب بهره 

مند شود 

بنی طباء به ادامه تولید برنامه های فرهنگی روابط 
عمومی آبفا اســتان اصفهان  در زمینه مدیریت 
مصرف بهینه آب برای تمام اقشار جامعه پرداخت 
و تصریح کرد: در نخستین جشــنواره دوسالانه 
انتخاب محصولات فرهنگی روابط عمومی شرکت 
های آب وفاضلاب شــهری و روســتایی کشور، 
تولیدات فرهنگی 2 ســال شرکتها مورد ارزیابی 
قرار گرفت این در حالیســت کــه روابط عمومی 
شرکت آبفا استان اصفهان در دوسال اخیر تولید 
انواع برنامه های فرهنگی را در دستور کار قرار داد.
مدیر روابط عمومی شرکت آب وفاضلاب استان 
اصفهان به تولید برخی از محصولات فرهنگی در 
سال 97 اشاره کردو خاطر نشان ساخت: در سال 
گذشته 79 عدد موشن گرافی ،26 کلیپ مدیریت 
مصرف ،42 انیمیشــن ،12 تیزر مدیریت مصرف ،75 قسمت برنامه تلویزیونی خط تعارف ،116 
قسمت برنامه رادیویی جاری حیات ،25 قسمت برنامه استند آپ کمدی در زمینه فرهنگ صحیح 
آب ، 10 برنامه طنز رادیویی قند عسل ،11 فیلم کوتاه ،3 فیلم مستند از جمله برنامه های تولیدی 

پیرامون مصرف درست آب بوده است.
بنی طباء افزود:در ســال گذشته 64 عدد پوســتر ،6 عنوان کتاب ،انتشار 11 نشریه الکترونیک 

خبری آبفا بوده است.
وی ادامه داد: از زمان تاسیس خانه فرهنگ آب تا کنون در سال تحصیلی همه روزه بین 150 تا 
200 دانش آموز در مقطع پیش دبستانی تا دوم دبیرستان تحت آموزش مصرف بهینه آب توسط 
مربیان مجرب در خانه فرهنگ قرار می گیرند که این امر نقش موثری در فرهنگ صحیح  مصرف 

آب در بین آینده سازان کشورقرار دارد

کرمانشاه-محمدی-خبرنگاریادگار امروز : 
آیین افتتــاح ۱۰۰ واحد مســکونی احداث شــده برای 
مددجویان کمیته امداد کرمانشاه، به مناسبت هفته بسیج 

در روستای شاهسون شهرستان صحنه برگزار شد.
محسن رخصی مدیرکل کمیته امداد استان کرمانشاه در 
این مراسم با اشــاره به انعقاد تفاهم نامه سه جانبه میان 
کمیته امداد، سپاه حضرت نبی اکرم)ص( و ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام)ره( برای ساخت ۲۸۰ منزل مسکونی 
مددجویی در استان، گفت: تاکنون کار ساخت ۱۶۰ واحد 

از این منازل مسکونی به پایان رسیده است.
وی اظهار کرد: ۱۰۰ واحد مســکونی از این واحدها امروز 
افتتاح می شود و ۶۰ واحد نیز طی چند ماه گذشته تحویل 

مددجویان کمیته امداد شد.
رخصــی اضافه کرد: مابقی واحدها نیز در دســت احداث بوده و 
پیش بینی می شــود تا آخر آذر مــاه و یا نهایتا ماه بعد تحویل 

داده شود.
مدیرکل کمیته امداد استان کرمانشاه ادامه داد: این ۲۸۰ واحد 

مســکونی در ۱۸۸ روستای پنج شهرســتان کنگاور، هرسین، 
صحنه، ســنقر و کلیایی و کرمانشــاه ساخته شده و یا در دست 

ساخت هستند.
رخصی با تاکید بر اینکه در این مرحله واحدهای مســکونی در 
شهرستانهای کرمانشاه، کنگاور، سنقر، هرسین، صحنه و بخش 
ماهیدشــت به خانوارهای تحت حمایت واگذار می شود، اظهار 

کرد: این نهاد برای ساخت هر واحد مسکونی ۳۹ میلیون 
و ۵۰۰ هزار تومان اختصاص داده اســت. همچنین برای 
ساخت هر یک از این واحدها سپاه حضرت نبی اکرم)ص( 
هفــت میلیون و ۵۰۰ هزار تومان و ســتاد اجرایی فرمان 

حضرت امام )ره( نیز سه میلیون تومان اهدا کرده است.
رخصی با اشــاره به اینکه منازل مسکونی ساخته شده در 
تیپ های ۵۰ متری ساخت و تکمیل شده، اظهار کرد: در  
ساخت و ســاز این منازل مسکونی که بر عهده سپاه بوده 

تمامی نکات فنی و تخصصی رعایت شده است.
مدیرکل کمیته امداد استان کرمانشاه در ادامه با تاکید بر 
اینکه این نهاد در بخش مسکن خدمات گسترده ای را به 
خانوارهای مددجو ارائه می دهد، عنوان کرد: سال گذشته 
بیش از ۱۶۰۰ خدمــت عمرانی در قالب خرید، احداث و تعمیر 
منازل مسکونی و فضاهای جانبی با اعتبار ۱۰ میلیارد تومان به 

خانوارهای مددجو در استان ارائه شد.
رخصی گفت: در ســال جاری نیز تاکنون این نهاد ۷۰۰ خدمت 

عمرانی به خانوارهای تحت حمایت ارائه داده است.

تحویل ۱۰۰ واحد مسکونی به مددجویان کمیته امداد کرمانشاه

در نخستین جشنواره محصولات فرهنگی روابط عمومی شرکت های آب وفاضلاب کشور

  روابط عمومی آبفا استان اصفهان  4 رتبه برتر را به خود اختصاص داد

تولیت آستان قدس رضوی:

نباید اجازه داد به بهانه بنزین، کالاهای دیگر هم 
گران شود

مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگار امروز :
 تولیت آســتان قدس رضوی گفت: نباید اجازه داد به بهانه گران شــدن 

بنزین کالای دیگری گران شود.
حجت الاســلام والمســلمین احمد مروی در همایش بزرگ هشت هزار 
نفری بسیجیان مدافع حرم مطهر رضوی که یکشنبه شب در بارگاه منور 
امام رضا علیه الســلام برگزار شد، با بیان اینکه در این چهل سال هرکجا 
از تفکر بسیجی استفاده کردیم نقشه های دشمن نقش برآب شده است، 
اظهار کرد: اگر ما در این چهل ســال در برابر همه ترفندهای دشمنان و 
توطئه های دشمنان ســربلند بیرون آمدیم، به خاطر تفکر بسیجی بوده 
است، بســیجی لباس و ظاهری خاص ندارد، بسیجی یک فکر و اندیشه 

است و همه مردم ما بسیجی هستند.
وی با بیان اینکه دشــمن تاکنون از تمام توان و امکانات خود برای ضربه 
به این انقلاب اســتفاده کرده اما هیچگاه موفق نبوده است، تصریح کرد: 
اینکه عده ای فریب خورده فتنه می کنند، آتش می زنند و بهانه به دســت 
دشمنان می دهند، این تفکر و روحیه بسیجی ملت ایران است که توطئه 

دشمنان را نقش بر آب می کند و دشمنان را سرجایشان می نشاند.
تولیت آســتان قدس رضوی گفت: اگر دشمن امروز این قدرت را داشته 
باشد که این نظام مقدس را ساقط کند، این کار را به فردا موکول نخواهد 
کــرد، اینکه تاکنون این خواســت آن ها محقق نشــده، دلیلش ضعف و 
ناتوانی دشمن است که نمی تواند در برابر ایمان و اراده ملت ایران بایستد.

مروی با تأکید بر اینکه ما در همه صحنه ها باید حضور داشــته باشیم و 
از انقلاب، ایمان و ناموس مان دفاع و حراست کنیم، ابراز کرد: مردم ما با 
مشکلات، سختی ها و دشواری هایی روبه رو هستند و عده زیادی از مردم 
کشــور از گرانی و بیکاری رنج می برند، اما مردم این ها را بخاطر انقلاب، 

کلیت نظام و رهبری معظم انقلاب تحمل می کنند.
تولیت آســتان قدس رضوی مسئولان را برای خدمت مخلصانه و مستمر 
به مردم و تلاش برای رفع مشــکلات اقتصــادی مورد خطاب قرار داد و 
گفت: بر مسئولان اســت که فرصت های طلایی صبوری و بصیرت مردم 
را مغتنم بدانند و لحظه لحظه عمرشــان را در خدمت مردم قرار دهند و 

تلاش کنند به حد مقدورات از رنج مردم بکاهند.
تولیت آستان قدس رضوی با بیان اینکه این تصمیم برای عده ای زیادی 
از مردم شرایط را ســخت کرد. ابراز کرد: مسئولان و رؤسای محترم سه 
قوه که این تصمیم را گرفتید و تصمیم هم تصمیم نظام تلقی شد و مردم 
هم با بزرگواری با این تصمیم برخورد کردند، بر شماست که نگذارید این 
تصمیم شرایط دشواری را بر مردم تحمیل کند، با نظارت قوی و برخورد 
قدرتمند اجازه ندهید به بهانه گران شــدن یک کالا، صدها کالای دیگر 
گران شود، نگذارید به بهانه گران شدن بنزین افراد سوء استفاده چی برای 

منافع پست و زود گذر دنیایی خود هر تخلفی را مرتکب شوند.
وی ابراز کرد: مردم در صحنه هســتند و این حضور وظیفه مســئولان را 
ســنگین می کند، مسئولان وام دار مردم هستند، دستگاه های نظارتی پر 
رنگ تر از گذشــته در بازار حضور داشــته باشند تا از رهگذر این تصمیم 

فشار مضاعفی بر مردم حاکم نشود. 

ساخت ۳۲مجتمع گردشگری بین راهی 
در آذربایجان شرقی

تبریز - خبرنگاریــادگار امروز :مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی آذربایجان شــرقی از احداث ۳۲ مجتمع گردشگری بین 

راهی با اعتبار ۷۰۰ میلیارد تومان در استان خبر داد.
مرتضی آبدار  اظهار کرد: با توجه به نظرات احصا شــده از گردشــگران 
در ســال  هــای اخیر و لــزوم رفع نیازهــا و ارتقا رضایت گردشــگران 
آذربایجان شرقی در محورهای مواصلاتی، با تلاش معاونت سرمایه گذاری 
اداره کل، جذب ســرمایه گذار در زمینه احــداث مجتمع های رفاهی و 
تفریحی گردشــگری در دســتور کار قرار گرفته است که در سال جاری 
شاهد اجرای ۳۲ پروژه فعال ســرمایه  گذاری مجتمع رفاهی و تفریحی 

گردشگری در استان هستیم.
وی با اشــاره به اینکه در برخی از این مجتمع ها امکان اقامت و هتلینگ 
برای گردشــگران نیز در نظر گرفته شــده اســت، افزود: با اتمام مراحل 
ســاخت قسمت  های اقامتی مجتمع های گردشــگری و خدماتی رفاهی 
در مجمــوع ۹۲۴ تخت نیز به ظرفیت اقامتی آذربایجان شــرقی افزوده 

می شود.
مدیــر کل میــراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی آذربایجان 
شــرقی با تاکید بر اینکه حجم ســرمایه گذاری صــورت گرفته در این 
۳۲ پــروژه بالغ بــر ۷۰۰ میلیارد تومان اســت،اظهار کرد: با ســرمایه 
گــذاری صورت گرفته از ســوی ســرمایه گــذاران و آغاز بــه فعالیت 
 مجتمع های یاد شــده برای حدود ۱۰۰۰ نفر اشــتغال مســتقیم ایجاد 

خواهد شد.
آبــدار گفت: از میان ۳۲ مجتمع گردشــگری بیــن راهی، ۸ مجتمع در 
بســتان آباد با محوریــت آزادراه تبریز-زنجان، ۶ مجتمــع در میانه، ۴ 
مجتمع در تبریز، ۳ مجتمع در هر یک از شهرســتان  های اهر و شبستر، 
۲ مجتمع در جلفا و یک مجتمع نیز در هر یک از شهرستان های مراغه، 
اســکو، کلیبر، مرند، هریس و خداآفرین در حال احداث است که در این 
حوزه همکاری ســایر ارگان  ها به خصــوص اداره کل راهداری و حمل و 

نقل جاده ای استان مورد نیاز است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی آذربایجان شرقی 
اضافه کرد: در حال حاضر ۲۰ پرونده جدید سرمایه گذاری برای دریافت 

موافقت اصولی تشکیل شده که در حال طی مراحل اداری است.

کرج-اکبری-خبرنگاریادگار امروز :
طبق ماده ۵ قانون شــهرداری ها، تسهیل در 
تردد و عبــور و مرور شــهروندان از وظایف 
مدیریت شــهری اســت و نباید توقع داشت 
ایــن امر بــدون هزینه کرد محقق شــود.به 
گزارش پایگاه خبری کرج امروز علی کمالی 
زاده در صدو هفتاد و یکمین جلســه شورای 
شــهر کرج ضمن تبریک هفته بسیج  اظهار 
کرد: علی رغم اینکــه در روزهای پایانی ماه 
صفــر )آبان مــاه( تعداد تعطیلات رســمی 
زیاد بود، شــهرداری موفق بــه جذب ۱۱۱ 
میلیــارد تومان از بودجه نقد خود شــده که 
این درآمد در مقایســه با مهرماه ۲۰ درصد 
افزایش داشــته است.وی ادامه داد: در حوزه 
جذب بودجه تهاتری هم اقدامات مناســبی 
 صورت گرفتــه که خروجــی آن در آذرماه 

مشخص می شود.
وی همچنین با اشــاره به اولویت شهرداری 
کرج در پرداخت مطالبات پرسنل ابراز کرد: 
در شــرایط کنونی کشــور پرداخت حقوق و 
مطالبات پرسنل از مهمترین دغدغه مدیریت 
شهری است و این موضوع با جدیت پیگیری 
می شود تا کارکنان با آرامش به ارباب رجوع 
خدمات رســانی کنند.شــهردار کرج با بیان 
اینکه مدیریت واحد شهری یکی از مهمترین 

چالش هــای کلانشــهرهای امروزی اســت، 
گفت: کــرج به عنوان چهارمین کلان شــهر  
کشوربا مشــکلات زیادی دست و پنجه نرم 
مــی کند که بخش مهمی از آن ها ناشــی از 
عدم وجود سیســتم مدیریت واحد شــهری 
اســت.وی اضافه کرد: عدم وجود سیســتم 

مدیریت واحد شهری تا کنون هزینه زیادی 
برای شهر و شهروندان داشته و آسیب زیادی 
به شــهرداری وارد کرده است.کمالی زاده با 
اشــاره به اینکه در ســال دوم اجرای برنامه 
ششم توســعه قرار داریم و باید با هم افزایی 
و تعامل در مســیر تحقق سیســتم مدیریت 

شــهری گام برداریم، افزود: برای تحقق این 
هدف باید از تمامی داشــته هــا و امکانات 
موجود بهره بگیریم.وی در ادامه به ضرورت 
تشکیل شــورای ترافیک در کرج ادامه داد: 
طبق ماده ۵ قانون شــهرداری ها، تسهیل در 
تردد و عبــور و مرور شــهروندان از وظایف 
مدیریت شهری است و نباید توقع داشت این 

امر بدون هزینه کرد محقق شود.
شــهردار کرج توضیح داد: با تعامل با پلیس 
راهور و تشکیل شورای ترافیک مسیری برای 
افزایش درآمدهای پایدار شــهرداری باز می 
شود.این مسئول با اشــاره به افزایش درآمد 
ناشــی از دریافت عوارض خودرو در ســال 
جاری افزود: ســال گذشــته مجموع درآمد 
شــهرداری از عوارض خــودرو ۱۴ میلیارد 
تومان بود ولی این درآمد در هشــت ماه اول 
امســال به ۲۱ میلیارد تومان رسیده و پیش 
بینی می شــود تا پایان سال به ۴۰ میلیارد 
تومان برسد.وی با بیان اینکه روزانه درمرکز 
مانیتورینــگ شــهرداری کــرج ۷۰۰ برگ 
جریمه صادر می شــود، گفت: با صدور این 
برگ های جریمه شهروندان به این باور می 
رسند که تخلفات آنها دیده می شود  که این 
امــر در نهایت به کاهش حوادث رانندگی در 

شهر منجر می شود.

رئیس جایگاه داران استان خبر داد؛

افزایش فروش 10 تا 15 درصدی 
جایگاه های CNG مشهد

مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگار امروز :
رئیس جایگاه داران CNG خراســان رضــوی گفت: به طور 
میانگین جایگاه های CNG ســطح مشــهد بیــن 10 تا 15 
درصد از زمــان گرانی بنزین افزایش فروش داشــته اند که با 
توجه یکسان بودن ارزش حرارتی بنزین و گاز می توان گفت، 

به همین اندازه در مصرف بنزین صرفه جویی شده است.
محمدرضــا رضــوی راد درخصوص بازگشــایی مجــدد تمام 
جایگاه های CNG اســتان بیان کرد: فعال شدن جایگاه ها به 
دســتور معاون سیاسی امنیتی استان انجام گرفت، با توجه به 
گران شــدن بنزین تصمیم برآن شــد که جایگاه های تعطیل 
شــده آغاز بکار کنند و مهلتی برای استانداردســازی به آنها 

داده شود.
وی ادامه داد: قرار است شهرداری نیز در پرداخت هزینه های 
استانداردسازی مســاعدت کند و حداقل 50 درصد هزینه ها 

را بپردازد.
رئیس جایگاه داران CNG استان خراسان رضوی با اشاره به 
اینکه استانداردســازی باید قبل از تحویل به بخش خصوصی 
انجــام می گرفت، اظهــار کرد: در قرارداد بیــن طرفین، این 
شرط وجود دارد که شهرداری پس از استانداردسازی مبلغ را 
پرداخت کند، اما با توجه اینکه هزینه استانداردسازی چیزی 
حــدود 150 تا350 میلیون برای هرجایــگاه هزینه دارد و با 
توجه به شــروع موج تعطیلی جایگاه ها، قرار شد شهرداری در 

ابتدا مقداری ازاین هزینه را پرداخت کند.
رضــوی راد در پاســخ به این ســوال که چند جایــگاه کار 
استانداردسازی خود را به پایان رساندند، تصریح کرد: تاکنون 
یک جایگاه به طور کامل استانداردســازی را تمام کرده است، 
چند جایگاه استانداردســازی را آغــاز کرده اند و چند جایگاه 
منتظر هســتند تا ابتدا شــهرداری مقداری از هزینه را واریز 

کنند تا کار استانداردسازی آنها شروع شود.
وی خاطــر نشــان کــرد: دو هفتــه مهلت داده شــده برای 
استانداردســازی برخی از جایگاه ها کافیســت، اما برای سایر 
جایگاه ها نیاز به زمان بیشــتری اســت اما با توجه به شرایط 
فعلی به نظر می رســد کــه تعاملی در خصــوص تمدید این 
مهلت برای جایگاه هایی که کار استانداردسازی خود را شروع 

کرده اند صورت گیرد.
رئیس جایگاه داران CNG استان خراسان رضوی در ارتباط 
با افزایش فــروش CNG و کاهش فــروش بنزین گفت: به 
طور میانگین جایگاه های CNG سطح مشهد بین 10 تا 15 
درصد از زمــان گرانی بنزین افزایش فروش داشــته اند که با 
توجه یکســان بودن ارزش حرارتی بنزین و گاز می توان گفت 

که به همین اندازه در مصرف بنزین صرفه جویی شده است.

توزیع ۲۶ هزار فقره کارت سوخت در لرستان

خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز : 
 مدیرکل پســت لرستان از توزیع ۲۶ هزار فقره کارت سوخت 

در استان خبر داد.
محمد ناظری در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: هم زمان با ۲۴ 
آبان ماه و بحث سهمیه بندی ســوخت، مدیریت بهینه مصرف 
ســوخت در دســتور کار قرار گرفت و تحقــق این طرح ملی 

نیازمند همراهی همه اقشار مختلف جامعه بود.
وی بــا بیان اینکه در دور اول شــرکت نفــت فراخوان داد که 
مالکیــن خودروها به ادارات پســت مراجعه و کارت ســوخت 
خــود را تحویل بگیرند، ادامه داد: بخش عمده ای از کارت های 

بلاتکلیف تا قبل از اجرای سهمیه بندی بنزین توزیع شدند.
مدیرکل پســت لرســتان گفت: در روز اجرای ســهمیه بندی 
ســوخت، ۲۱ هزار فقره کارت سوخت داشتیم که با تمهیداتی 
که در ســطح شــبکه پســتی رخ داد و با دستور اســتاندار با 

برقراری باجه کشیک توزیع کارت سوخت انجام شد.
ناظری با بیان اینکــه در این هفته نیز با بهترین نحو ممکن و 
رضایت حداکثری توزیع کارت ســوخت انجام شــد و در حال 
حاضر ۵۰۰۰ کارت سوخت توزیع شده در استان که حتی یک 
مورد هم از مجموعه پستی نارضایتی وجود نداشته است، بیان 
کرد: کمتر از ۱۰ روز شــهروندان لرســتانی با داشتن مدارک 
خوردو و مالکیت و مدارک هویتی به باجه های پســتی مراجعه 

و کارت سوخت خود را تحویل بگیرند.
وی در پاســخ به این ســؤال که افرادی که خارج از لرســتان 
هستند برای دریافت کارت ســوخت چه کار کنند؟ گفت: این 
افراد به دو روش می توانند کارت سوخت خود را دریافت کنند 
اول اینکه به پرتال شــرکت ملی پست جمهوری اسلامی ایران 
با در دست داشتن شماره مرسوله پستی کارت سوخت مراجعه 
و در آنجا درخواســت دهند که باز توزیع کارت ســوخت کجا 
انجام شــود و یا با در دست داشتن مدارک مذکور به باجه های 
پستی مراجعه و درخواســت دهند که کارت سوخت به کدام 

آدرس ارسال شود.

کرمانشاه-محمدی-خبرنگاریادگار امروز : 
به گفته مدیر آب و خاک سازمان جهاد کشاورزی استان کرمانشاه، کار برقی کردن کمتر از نیمی از 

چاه های آب کشاورزی استان باقیمانده است.
علی میر حسنی  با بیان اینکه در استان کرمانشاه 9900 حلقه چاه آب کشاورزی وجود دارد، گفت: 

نزدیک پنج هزار حلقه از این چاه ها برقی شده  است.
 حسنی با بیان اینکه کار برقی کردن کمتر از نیمی از چاه های آب بخش کشاورزی استان باقی مانده، 
گفت: در برنامه داریم در صورت تخصیص اعتبار ظرف ســه ســال کار برق دار کردن همه چاه های 

کشاورزی استان را به اتمام برسانیم.
 مدیر آب و خاک سازمان جهاد کشاورزی استان کرمانشاه در ادامه با اشاره به تخصیص تسهیلات 
ارزان قیمت برای برق دار کردن چاه های آب بخش کشــاورزی در گذشــته، گفت: برق دار کردن 
چاه ها می تواند اجرای سیســتم های آبیاری تحت فشار و دیگر روش های نوین آبیاری در مزارع را 

تسهیل کند.
 حســنی در ادامه با بیان اینکه در استان کرمانشاه 935 هزار هکتار اراضی آبی و دیم داریم، گفت: 
تاکنون حدود 220 هزار هکتار از این اراضی آبی شده که حدود 100 هزار هکتار آن از محل چاه های 

بخش کشاورزی و بقیه از محل چشمه ها، سدها، قنوات، رودخانه ها و دیگر منابع، آبی شده  است.

کرمانشاه-محمدی-خبرنگاریادگار امروز: 
بسیج سازندگی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی کرمانشاه، ۱۰۰ واحد ساخته شده برای محرومان استان 

را به مددجویان کمیته امداد امام خمینی )ره( تحویل داد.
مسوُول بسیج سازندگی کرمانشاه  گفت: این منازل  در مراسمی با حضور مسوُولان و مردم به متقاضیان 
تحویل داده شــد. سرهنگ »حســین قبادی« اظهار داشــت: ۱۰۰ واحد افتتاح شده در روستاهای 

شهرستانهای کنگاور، هرسین، صحنه، سنقروکلیایی و کرمانشاه قرار دارند.
وی گفت: براساس قراردادی که بین کمیته امداد امام خمینی، ستاد اجرایی فرمان امام و سپاه امضا شده، 
بسیج سازندگی با کمک گروه های جهادی مسوُولیت ساخت ۲۹۲ واحد ۵۰ متری برای نیازمندان را بر 
عهده گرفته است. مسوُول بسیج سازندگی کرمانشاه با بیان اینکه هزینه ساخت هر کدام از این واحدهای 
مســکونی ۵۰ میلیون تومان است، گفت: بخش عمده ای از هزینه ساخت این واحدها توسط کمیته 
امداد و بخش دیگر نیز توسط ستاد اجرایی فرمان امام و سپاه پاسداران انقلاب اسلامی تامین می شود.

قبادی ادامه داد: شهریور ماه امسال ۶۰ واحد و امروز نیز ۱۰۰ واحد از مسکن نیازمندان تحویل متقاضیان 
شــد و ۱۶۲ واحد باقی مانده نیز تا پایان سال جاری به بهره برداری می رسد. وی در بخش دیگری از 
صحبت های خود یادآور شد: بسیج سازندگی استان کرمانشاه علاوه بر این طرحها همچنان انجام پروژه 

های محرومیت زدایی در روستاهای کمتر برخوردار را در دستور کار دارد.

سپاه ۱۰۰ واحد مسکونی برای محرومان کرمانشاه ساخت کرمانشاه 9 هزار و 900 حلقه چاه کشاورزی دارد
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شیوع بیماری هایی با درصد مرگ ومیر بالا 
در حیات وحش کشور

کیومرث کلانتــری رییس اولین کنگــره ملی حفاظت و 
بیماری هــای حیات وحش گفت: طی ســال های اخیر به 
دلایل متعدد موضوع شــیوع بیماری هــا در حیات وحش 
کشــور به ویژه بیماری هایی با درصد مــرگ  و میر بالا در 
گونه های شــاخص جانوری به عنوان یکی از عوامل تهدید 
در حیات وحش مطرح شــده اســت.کلانتری اظهار کرد: 
خوشبختانه کشــور ایران با توجه به شرایط و ویژگی های 
خاص آب و هوایی، جغرافیایی و توپوگرافی از تنوع زیستی 
خوبی برخوردار است همچنین بیش از ۸۲۰۰ گونه گیاهی 
و ۱۳۰۰ گونه جانوری مهره دار در کشور ما وجود دارد ولی 
علیرغم تنوع زیســتی مناسب در کشــور متاسفانه محیط 
زیســت با انواع تهدیدها و چالش هــا از جمله آلودگی ها، 
تخریب و جزیره ای شــدن زیستگاه ها و جنگل ها، تغییرات 
جهانی آب و هوا، پدیده گرد و غبار و ... روبه رو است.رییس 
کنگره ملی حفاظت و بیماری های حیات وحش ادامه داد: 
بــا وجود همه تلاش هایی که در ســطح ملی و بین المللی 
صورت گرفته اســت محیط زیســت جهان امروز وضعیت 
بهتری از اوایل قرن بیســتم ندارد. در جامعه ای که تصرف 
و بهره برداری از منابع طبیعی از روی تدبیر نباشــد مسلما 
آن جامعه در استفاده از منابع و عرصه های طبیعی آینده ای 
روشن نخواهد داشت.وی در ادامه با بیان این که حفاظت از 
تنوع زیستی در مقابل فعالیت های غیراصولی انسانی، بلایای 
طبیعی و بیماری های واگیردار دامی و بیماری های مشترک 
انســان و حیوان در واقع حفاظت از میــراث گرانبهایی به 
نام ژن های جانوری و گیاهی اســت، گفت: انســان و همه 
گونه های جانوری و گیاهی در مقابل بیماری ها آسیب پذیر 
هســتند و اگر اقدامات پیشگیرانه به موقع صورت نگیرد در 
نهایت به جمعیت و ذخایر ژنتیکی، جانوری و گیاهی آسیب 
می رســد.معاون محیط زیست طبیعی ســازمان حفاظت 
محیط زیســت اضافه کرد: برنامه ریزی برای پیشــگیری 
و کنترل بیماری ها توســط ســازمان های متولی همگام با 
حفاظت از محیط زیســت، آموزش و اطلاع رسانی مستمر، 
پژوهــش و رونق اقتصادی به عنوان بخشــی از مهم ترین 
شاخص های ارزیابی پیشرفت جوامع نقش مهمی در اعتلای 

جامعه دارند.

حال و روز تجدیدپذیرها در ایران
ایران کشــوری اســت که از لحــاظ انرژی هــای نو همچون 
خورشیدی و بادی پتانسیل های بالایی داشته و پرونده استفاده 
از انرژی هــای تجدیدپذیر از ســوی دولت بــه صورت جدی 
درحال پیگیری اســت و تخمین زده می شود با شرایط فعلی 
بین ۱۵ تا ۲۰ هزار مــگاوات ظرفیت قابل نصب نیروگاه های 
بادی که صرفه اقتصادی دارند، در ایران وجود داشته باشد.بر 
این اساس تاکنون از منابع تجدیدپذیر حدود چهار میلیارد و 
۴۰۵ میلیون کیلووات ساعت، انرژی تولید شده که این میزان 
تولید برق توانســته از انتشار ســه میلیون تن گاز گلخانه ای 
در کشــور بکاهد.آژانس بین المللی انرژی )IEA( اعلام کرده 
ظرفیت نیروی تجدیدپذیر جهانی تحت تاثیر نصب تاسیسات 
فوتوولتائیک خورشــیدی در خانه ها، ساختمان ها و صنعت، 
تا پنج ســال دیگر ۵۰ درصد رشد خواهد کرد. در این راستا 
با توجه به این که ضریب بــار تولیدی این نیروگاه ها در ایران 
نســبت به میانگین جهانی بالاتر است، دولت درصدد توسعه 
بیش تر این انرژی پاک اســت و طبق برآوردها بیش از ۱۵۰ 
هزار مگاوات ظرفیت احداث نیروگاه های خورشیدی در کشور 
وجود دارد.مجموع ظرفیت تولید نیرو از منابع تجدیدپذیر در 
مقایســه با ۲.۵ تراوات در سال گذشته، به میزان ۱.۲ تراوات 
تا سال ۲۰۲۴ رشــد خواهد کرد که معادل مجموع ظرفیت 
نیروی نصب شده در آمریکاست. طبق گزارش سالانه IEA  از 
انرژی های تجدیدپذیر جهانی، فوتوولتائیک خورشیدی حدود 
۶۰ درصد و نیروی بادی در خشــکی ۲۵ درصد از این رشــد 
را تشکیل خواهد داد. سهم تجدیدپذیرها در تولید نیرو از ۲۶ 

درصد فعلی به ۳۰ درصد در سال ۲۰۲۴ رشد خواهد کرد.
ظرفیت نیروگاه های تجدیدپذیر و پاک )دولتی و غیردولتی( 
نصب شده در کشــور تا پایان شهریورماه ۱۳۹۸ حاکی از آن 
بود که ۳۰۲.۲ مگاوات متعلــق به نیروگاه های بادی، ۳۴۶.۳ 
مــگاوات متعلق به نیروگاه های فتــو ولتائیک، ۸۸.۴ مگاوات 
متعلق به نیروگاه های برق آبی کوچک ۱۰.۵ مگاوات متعلق به 
نیروگاه های زیست توده، ۱۳.۶ مگاوات بازیافت تلفات حرارتی، 
۸۰ مگاوات ظرفیت کاهش تلفات شبکه است که مجموع آن 
۸۴۱ مگاوات می شود که نســبت به مردادماه )۷۶۱مگاوات( 

۱۰.۵ درصد افزایش داشته است.

حســن حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش 
گفت: حق مردم اســت که عدالت آموزشی برای 
فرزندان آن ها برقرار شــود و باید پرســید برای 
برقراری عدالت آموزشی چگونه می توان کیفیت 

مناسب در سراسر کشور برقرار کرد؟
حاجی میرزایی اظهارکرد: تاریخ انقلاب اسلامی 
بدون درک روشــن بســیج ناقص است چراکه 
بسیج مســتضعفین تأثیر اساسی در شکل گیری 
مقاومت مــردم ایران در برابر تجاوز دشــمن و 
ارتقای فرهنگی عمومی داشته است که همواره 

تنومندتر و پرثمرتر باشد.
وی بابیان اینکه چگونه می توانیم مشارکت مؤثرتر 
همــکاران را فراهم کنیم، گفت: بخش مهمی از 
زندگی را در ســاعت های کار می گذرانیم که بر 
روی سایر ساعت زندگی و مجموعه مناسبات ما 
تأثیر می گذارد لذا اهمیت دارد که به سازمان با 

مختصات گسترده توجه کنیم.
وزیرآموزش  و پرورش خاطرنشــان کرد: یکی از 
بهره وراست.  بانشاط، سازمان  مختصات سازمان 
بهــره وری یکــی از مفاهیم کلیدی اســت که 
به درستی فهم نشده است و در سازمان ها مفهوم 
واقعی آن به کار گرفته نشــده است و به صورت 
تصنعی و تشریفاتی باقی مانده و اکتسابی نیست 

بلکه به صورت اقتباسی بوده است.
ë  هنر مدیران شکل دادن محیطی است

که در آن انگیزه ها هم راستا شوند
حاجی میرزایی در ادامه اضافه کرد: هر محیطی 
مستعد شکل گیری این مفهوم نیست و بهره وری 
باید در سازمان های خاص شکل بگیرد تا مجموع 
مناسبات درونی سیستم بهره وری را درک کنند 

و آماده پذیرش آن باشند.
وی بابیان اینکه محیط حیات بهره وری زمینه ای 
اســت که آمادگی قبول مفهــوم را دارد، گفت: 
زمانی که بهره وری معرفی شد، مقاومت هایی در 
برابرآن شــکل گرفت چراکه عده ای منفعتی در 

بهره وری برای خود متصور نبودند.
وزیرآمــوزش  و پرورش با اشــاره بــه اینکه در 
بهره وری اصل تســهیم منافع بسیار مهم است، 
اظهارکرد: اصل تســهیم منافــع زمینه را برای 
همکاری کارکنان سازمان فراهم می کند. نزدیک 
به۶0 سال است که با بهره وری در ایران سروکار 
داریم اما نتوانستیم زمینه را برای بهره وری فراهم 

کنیم.
وی بــا بیان اینکه در فرهنــگ دینی ما پاداش 
متناسب با تلاش است، گفت: در فرهنگ دینی 
ما آنچه ارزش دارد عمل نیکو است و کار بیشتر 

مهم نیست بلکه کار و عمل بهتر اهمیت دارد.
حاجی میرزایی تصریح کرد: هنر مدیران شــکل 
دادن محیطی است که در آن انگیزه ها هم راستا 
شوند و در این محیط چشم انداز مشترک ایجاد 
شــدن به این معنا اســت که آینده نگری را در 

یک جهت قرار دهند.
وی در ادامــه تأکید کرد: بــه میزانی که بتوان 

هم راســتایی در هدف و منافع مشــترک داشته 
باشیم کار سامان می گیرد و بهره وری کار درست 
را درســت انجام دادن است چراکه باید مطمئن 
باشیم که کاری که انجام می دهیم درست است.

وزیرآموزش  و پرورش بابیــان اینکه در فرهنگ 
مدیریتی باید ببینیم کار درست چه کاری است، 
گفت: در ابتدا باید به این پرســش پاسخ داد که 
بخش مدیریتی ما با چه هدفی همراه است و در 
مرحله بعدی باید بررسی کرد که هدف مجموعه 
چیست و همچنین باید نقطه مختصات رسیدن 

به هدف را داشته باشیم.
ë  ابلاغ برنامه ها به تنهایی برای اجرایی

شدن سند تحول کافی نیست
به عنوان مثال  اذعــان کــرد:  میرزایی  حاجــی 
درآموزش وپرورش باید ببینیم در ســند تحول 
بنیادیــن نقطه ای که می خواهیم جامعه و دانش 

آموزان را به آن سمت ببریم کجا است.
وی افزود: زیر نظام های ســند تحول بنیادین با 

برنامه ها و راهکارهای آن ابلاغ شــده است و صد 
فعالیت برای آن ها پیش بینی شده است اما تنها با 
ابلاغ برنامه ها و فعالیت ها سند اجرایی نمی شود.

حاجی میرزایی خاطرنشان کرد: وقتی مختصات 
پایان کار را داشته باشیم منظور از حیات طیبه، 
مدرسه در تراز سند، برنامه درسی ملی... مشخص 
می شــود و پس  از آن می توانیم جهت گیری ها را 
دائماً با آن بررســی کنیم چراکــه اگر این گونه 

نباشد انرژی تحلیل می رود.
وی در ادامه گفت: فرض کنیم اقداماتی که انجام 
می دهیم درست است اما شاهدی بر این درستی 
انجــام کار نداریم و باید از درســتی آن مطمئن 
باشــیم. فرض کنیم که کار به درستی اجراشده 
است اما بازهم نتوانیم اثبات کنیم که اجرا درست 
بوده اســت لذا باید با انجام کارها وجدان خود و 
وجدان عمومی را قانع کنیم تا حمایت اجتماعی 

همراه ما شود.
ë عدالت آموزشی حق مردم است

وی با اشــاره به عدالت آموزشی اظهارکرد: حق 
مردم اســت که عدالت آموزشــی برای فرزندان 
آن ها برقرار شــود و باید پرســید برای برقراری 
عدالت آموزشی چگونه می توان کیفیت مناسب 

در سراسر کشور برقرار کرد؟

وزیر آمــوزش  و پرورش بابیــان اینکه هدف ما 
این است که همه کشور حامی آموزش وپرورش 
باشد، گفت: در حال حاضر دغدغه کشور اشتغال 
است و فرصتی در اختیار آموزش  و پرورش است 
که در ایــن بخش به خوبــی نقش آفرینی کند. 
آموزش وپرورش در بخش های مختلفی از کشور 
می تواند حضور پیدا کند و مأموریت های خود را 

در یک همبستگی متقابل بازتعریف کند.
حاجی میرزایی تأکید کرد: مفهوم ما از مشارکت 
ذی نفعان این اســت که به هــم کمک کنیم و 

اهداف یکدیگر را پشتیبانی کنیم.
وزیــر آموزش  و پــرورش بابیان دو خواســته از 
مدیران ستادی، گفت: خواسته اول این است که 
به ما بگویید که برای اجرایی شــدن 8 برنامه ای 
که به مجلس برای آموزش  و پرورش داده  شــده 
اســت با لحاظ همه شرایط موجود چه اقداماتی 

باید انجام بدهیم.
وی در مورد خواسته دوم گفت: از نظر شما یک 
مشکل از مشکلات آموزش  و پرورش چیست. آن 
مسئله را مطرح کنید و بگویید که صورت بندی 

مسئله و راه حل های پیشنهادی شما چیست.
وزیر آمــوزش  و پرورش بابیــان اینکه به کمک 
و مشــارکت مدیران ســتادی نیازمند هستیم، 
گفت: سلسله مراتب سازمانی لزوماً سلسه مراتب 
فضــل و کمال نیســت و اثرگــذاری متوقف به 
سلســله مراتب نیســت و ممکن است فردی در 
قاعده سلسله مراتب باشد اما خوب بفهمد و باید 
هرکس به میزان فهمش در مشــارکت مجموعه 

کمک کند.

غلامحسین شافعی رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشــاورزی ایــران خبر داد: بر اســاس 
توافق نامه انجام شده، ۳۰ هزار واحد مسکونی در 
استان های ســوریه مثل دمشق توسط شرکهای 

فنی و مهندسی ایرانی ساخته می شود.
شافعی گفت: دستاوردهای دولت و ملت سوریه ، 
مایه خرسندی است و امیدواریم به دنبال استقرار 
کامل صلح و آرامش، شــاهد آبادانی در این کشور 
باشیم. در این مرحله مهم نیز ضوررت دارد برنامه 
ریزی ها و تلاش های لازم برای بازسازی های ناشی 

از خرابی ها به عمل آید.
وی از آمادگی بخش خصوصی ایران برای همکاری 
گسترده و تامین کالاهای اساسی و مایحتاج مردم 

سوریه در کلیه زمینه ها خبر داد.
شافعی با اشاره به اهمیت توسعه روابط اقتصادی 
میان دو کشــور، افزود: اتاق ایران در ســه ســال 
گذشــته اقدام به تشکیل ســتاد بازسازی سوریه 
کرده و در چارچــوب همکاری های میان ایران و 
اتحادیه اتاق های بازرگانی ســوریه اقداماتی انجام 
داده که تشکیل اتاق بازرگانی دو کشور بر اساس 

موافقتنامه و تبــادل هیات های اقتصادی از مهم 
ترین اقدامات انجام است.وی با بیان اینکه روابط 
ایران و ســوریه در یک سال گذشــته وارد روابط 
جدیدی از همکاری ها شــده، تاکید کرد: ضرورت 
دارد در ســطح دولتی و فعــالان اقتصادی بخش 
خصوصــی، تلاش ها و هماهنگی های بیشــتری 
برای رسیدن به سطح مطلوب مبادلات و اجرایی 
شدن پروژه های همکاری صورت بگیرد.رئیس اتاق 
بازرگانی ایران ادامه داد: امضای موافقت نامه سند 
همکاری های دراز مدت اقتصادی ایران و ســوریه 
توسط معاون اول ریاست جمهوری و نخست وزیر 
ســوریه، اقدامی مهم جهت ایجاد زیرساخت های 
مورد نیاز برای توســعه تجــارت و همکاری های 
صنعتی است.شافعی با اشاره به رفت وآمد بالاترین 
مقامات دو کشــور تصریح کرد: بیش از ۱۰ هیات 
اقتصادی در این مدت اعــزام و پذیرش کرده ایم 
و همچنین حضور شرکت های ایرانی در همایش 
بازسازی ســوریه بیش از چهار برابر سال گذشته 
بــوده اســت.وی ادامه داد: در جریان ســفر وزیر 
مسکن سوریه، اولین کمیته اجرایی همکاری های 

مسکن و خدمات عمومی در وزارت راه ایران برگزار 
شــد و قرار است یادداشــت تفاهم برنامه اجرایی 
همکاری ایران و سوریه در زمینه خدمات عمومی 
و مســکن به امضای وزیران برسد.به گفته رئیس 
اتاق بازرگانی ایران، شــرکت های صدور خدمات 
فنی و مهندسی ایران دارای توانمندی ها و تجارب 
ارزشمندی در زمینه مسکن در سطح بین المللی 
هستند.شــافعی از دولتمردان دو کشور خواست 
که بسترهای قانونی و حقوقی لازم را برای حضور 
پررنگ شرکت های خدمات فنی و مهندسی ایران 
در زمینه مشاوره و طراحی پروژه های سوریه فراهم 
کنند.وی در پایــان درباره مطالبات فعالان بخش 
خصوصی تشــریح کرد: ارائه اطلاعات پروژه های 
قابــل واگذاری به شــرکت های خدمــات فنی و 
مهندسی ایران، انجام اقدامات لازم برای برقراری 
ارتباط میان کارآفرینان، شرکتهای پیمان کاری در 
بخش مســکن با نهادهای ذی ربط سوریه و ارائه 
تسهیات لازم برای تاســیس شرکتهای مشترک 
ایرانی ســوری به منظــور بازســازی واحدهای 

مسکونی در سوریه از جمله مطالبات است.

برقراری عدالت آموزشی حق مردم است
خبر

گوناگون

افزایش ثبت نام پناهندگان 
در مقاطع تحصیلات دانشگاهی

بر اســاس آمارهای جهانی در سال ۲۰۱۸ تعداد کل پناهندگان ثبت نام شده در مقطع 
تحصیلات عالی برابر با ۸۷ هزار و ۸۳۳ نفر بوده است. این در حالی است که میزان ثبت 
نــام افراد غیر پناهنده در مقطع تحصیلات عالی در ســطح جهان در حدود ۳۷ درصد 

بوده است.
رقیه صمدی، پژوهشــگر حوزه مهاجرت های اجباری و پناهجویی رصدخانه مهاجرت 
ایران ، اظهار کرد: بر اســاس آمارهای ارائه شده توســط کمیساریای عالی پناهندگان 
)UNHCR( در سال ۲۰۱۸، حدود ۳.۷ میلیون کودک پناهنده بازمانده از تحصیل در 
جهان وجود دارد. این آمار بیش از نیمی از ۷.۱ میلیون کودک پناهنده در سن تحصیل 

را شامل می شود.
وی ادامه داد: علی رغم ســرمایه گذاری های اساســی در زمینه آموزش ابتدایی در دنیا، 
افزایــش غیرقابل جبران آوارگی های اجباری در سراســر جهــان از جمله پناهندگان، 
پناهجویان و افرادی که در مرزهای خود آواره شــده اند، موجب شــده تا شکاف بزرگی 

میان پناهندگان و همسالان غیرپناهنده در دسترسی به آموزش ایجاد شود.
صمدی، آموزش و پرورش را یک اولویت برای پناهندگان دانست و یادآور شد: کودکان 
زیر ۱۸ سال نیمی از جمعیت جهانی پناهندگان را تشکیل می دهند و مناطقی از جهان 
وجود دارد که جمعیت کودکان پناهنده در سن تحصیل بیشتر از پناهندگان بزرگسال 
است، به ویژه در کشورهای کم درآمد و متوسط که میزبان میلیون ها پناهنده هستند. به 
عنوان مثال، در جمهوری دموکراتیک کنگو، سودان جنوبی و اوگاندا، بیش از ۶۰ درصد 

پناهندگان زیر ۱۸ سال هستند.
این پژوهشگر حوزه مهاجرت با بیان اینکه ۸۴ درصد پناهندگان در کشورهای در حال 
توســعه زندگی می کنند، خاطر نشان کرد: همچنین ۶.۷ میلیون نفر آنها در کشورهای 
کمتر توسعه یافته سکونت دارند. با این حال، کشورهای در حال توسعه حتی برای تأمین 
مدارس کافی برای جمعیت خود با چالش مواجه هســتند، چه برسد به هجوم ناگهانی 

ده ها هزار پناهجوی جدید!
وی اضافه کرد: شواهد نشان می دهد که ایجاد و گسترش ظرفیت سیستم های آموزش 
ملی به نفع جوامع محلی و پناهندگان است. این کار نه تنها خدمات آموزشی موجود را 
برای همه کودکان و جوانان تقویت می کند، بلکه باعث انسجام اجتماعی نیز می شود. به 
عنوان نمونه، بین سال های ۲۰۰۹ تا ۲۰۱۸، کشور پاکستان بیش از ۴۵ میلیون دلار در 
بیش از ۷۳۰ پروژه آموزشی در مناطقی که میزبان پناهندگان بوده، سرمایه گذاری کرد 

و حدود ۸۰۰ هزار کودک از این مزایا بهره مند شدند.
به گفته وی، ۱۶ درصد از پناهندگانی که در طرح کشور پاکستان مشارکت داشتند، از 

میان پناهندگان افغان و بقیه آنها کودکان پاکستانی بودند.
صمدی افزود: بر اساس آمار کمیساریای عالی پناهندگان در سال ۲۰۱۸، تعداد کودکان 
پناهنده ثبت نام شده در مقطع ابتدایی، ۶۳ درصد بود که نسبت به سال قبل ۲ درصد 
افزایش یافته اســت. این در حالی اســت که این رقم برای همه کودکان غیر مهاجر در 

جهان ۹۱ درصد است.
پژوهشگر حوزه مهاجرت های اجباری و پناهجویی رصدخانه مهاجرت با تاکید بر اینکه 
هر ســاله، احتمال ورود یک کودک پناهنده به مقطع تحصیلی بالاتر به شدت کاهش 
می یابد، ادامه داد: این افت مداوم در ثبت نام در مقطع ابتدایی مشهود است، اما تأثیر آن 

به ویژه در انتقال به مقطع متوسطه مشخص می شود.
وی اضافه کرد: در حالی که نزدیک به دو سوم کودکان پناهنده در مقطع ابتدایی ثبت 
نام کرده اند، کمتر از یک چهارم از نوجوانان پناهنده تحصیلات خود را تا مقطع متوسطه 
ادامه می دهند، ضمن آنکه میانگین جهانی ثبت نام در مقطع متوسطه، ۸۴ درصد است.

صمدی، بخش عمده ای از این مشکلات را مربوط به نبود مدارس متوسطه در بسیاری 
از مناطق میزبان پناهندگان دانســت که انتقال از مقطع ابتدایی را برای دانش آموزان 

غیرممکن می کند.
وی ادامه داد: دانش آموزان پناهنده در حال حاضر می توانند یک چالش برای دانش آموزان 
بومی در برخی از مناطق در حال توســعه باشــند و اضافه کردن صدها یا هزاران نفر از 

پناهندگان به مدارس، تنها رقابت برای فضای کلاس را شدت می بخشد.
صمدی خاطر نشــان کرد: به عنوان نمونه، کمبود زیرســاخت های آموزشی در اردوگاه 
پناهندگان کاکوما، در شــمال کنیا مشهود اســت، به طوری که این موضوع باعث افت 
ثبت نام از مقطع ابتدایی به مقطع متوســطه شده است. پدیده ای که بر کودکان جامعه 

میزبان و همچنین پناهندگان نیز تأثیر می گذارد.
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افقي :

  1 - آواز خوش - جای غلتیدن ســتوران، شهر 
آذری - نشان

 2 - بیش از حد نیاز - آب بازی - خرس چینی
 3 - عضــو بــالا نشــین، راز - اثــر آل احمد - 

نگهبان
 4 - بیتا بدون ب - از كشــورهای آفریقایی - 

نویسنده رمان چهره ها
 5 - از آثــار باســتانی كرمانشــاه - دوســت و 

همدم، هر یک از بازیکنان یک تیم ورزشی

6 - رشــته كوه شمالی كشــورمان - اثر اسکار 
وایلد

 7 - مــوی گــردن شــیر، مــوی گردن اســب - 
مختــرع تلفن، گرفتنــی از هــوا - درخت زبان 
گنجشک 8 9 - گرداگرد لب و دهان - گفتگوی 

خودمانی - الفت، خو گرفتن، همنشین جن
 10 - كوتــاه قــد - بهشــت 11 - رو دســت 
خــوردن - اثــری از فقیری 12 - نام باســتانی 
نیشــابور - محل اجتماع برای مشاوره و گفتگو، 

محل نشستن، نشست  - قسمت، بهره
 13 - مــاه - واحــد دو ارتفاع كه یکی دو برابر 
دیگری باشــد - ویتامین انعقاد خون، ویتامین 
جدولی 14 - در روح - جوان . دلیر - از سبزی 

ها 
15 - فلز سکه زنی - سپاهی - زیرک

عمودي :

 1 - علی الخصوص - سازش كردن 
2 - اولیــن بیعت كننده بــا حضرت محمد - بی 

وقاری، بی گناهی
 3 - رمق آخر - شناگر، غواص - برق را گویند 
4 - لبــاس آخرت، لباس امــوات، جامه متوفي 
- مته برقی - همنشــین گنده، نام ســابق یزد 

- شغال 
5 - دوباره، گشــودگی، پرنده شکاری - امانت، 

ودیعه بانکی
 6 - صندلی سواركاری - ملکه آسمان و همسر 

زئوس
 7 - از شاگردان میر عماد - فعل 

8 - روشن كردن - از خطهای قدیمی
 9 - سوراخی در كوه - گورهی از مردم

 10 - فارســی زبــان - همراه خورشــت، برنج 
پخته

11 - درخــت انــار - واحد چلوكباب، دســتگاه 
فشار 12 - تنها و یگانه - خاندان، زائو ترسان، 
ســرخ كمرنــگ - باغ شــیراز، علامــت كارخانه، 

بهشت شداد - دعای زیر لب
 13 - فیلمنامه - اسپانیای قدیم، ناحیه ای در 

جنوب اسپانیا - دوش و كتف، كتف
 14 - مهاجم برزیل - كوهی در خراسان جنوبی 

15 - هافبک آرژانتین - آرایشگاه
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آگهی ابلاغ اجرائیه مهریه
بدین وســیله به آقای ســیدحامد موســوی نام پدر : سیدعباس تاریخ 
:1362/06/01 شــماره ملی :6139911٤27 شماره شناسنامه :301 به 
نشــانی :خرم آباد خیابان طیب کوچه ایران مهر ششــم ابلاغ می شود 
که ورثه مرحوم مانیا دریکوند جهت وصول 3٥0 عدد ســکه بهار آزادی 
به اســتناد مهریه مندرج در سند ازدواج شــماره 11307 ، تاریخ سند 
:1390/02/08 دفتر خانه ازدواج شماره ٥ شهر خرم آباد استان لرستان 
و علیه شما اجرائیه صادر نموده و پرونده اجرائی به کلاسه 9800٥٤9 در 
این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مورخ 1398/08/29 مامور ، محل 
اقامت شما به شرح متن سند شناخته نشده ، لذا بنا به تقاضای بستانکار 
طبــق ماده 18 آئین نامه اجرا مفــاد اجرائیه فقط یک مرتبه در یکی از 
روزنامه های کثیرالانتشــار محلی آگهی می شود و چنانچه ظرف مدت 
بیست روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محسوب می گردد ، نسبت به 
پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید ، عملیات اجرائی جریان خواهد یافت .

علی رحیمی 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی خرم آباد 

خبر
ساخت ۳۰ هزار واحد مسکونی در سوریه توسط شرکت های ایرانی
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خبر خبر 

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگارامروز؛
شهردار اصفهان گفت: طی نامه ای با امضای 
استاندار اصفهان گزارش خسارت های وارد 
شده به شهراصفهان در اغتشاشات اخیر را 

به رئیس جمهور اعلام می کنیم.
بــه گزارش خبرنگار مــا از اصفهان، قدرت 
الله نوروزی در صد و ســومین جلسه علنی 
شورای اسلامی شهر اصفهان که به منظور 
ارائه گزارش خســارات وارده به شــهر در 
اغتشاشــات اخیر حضور یافت با بیان اینکه 
۱۱۳سال است که کشور ما مجلس دارد و 
در این بازه زمانی بیــش از ۱۱ هزار قانون 
وضع شده، در این ۱۱ هزار قانون ۱۸ هزار 
عنوان جرم تعریف شده و سالانه ۱۸ میلیون 
پرونده به دســتگاه قضایی وارد می شــود، 
اظهار کرد: عناوین مجرمانه متعدد و قوانین 
متراکم سبب شده بخش زیادی که باید به 
انتظام بخشــی جامعه کمک کنند درگیر 
پرونده های بسیار باشــند و طبیعی است 
بخشی از یک دســتگاه گرفتار نقش ضابط 
شده و به این سرمایه اجتماعی آسیب وارد 
می شــود. وی با بیان اینکــه حوادث اخیر 
مانند یک حادثه غیر مترقبه ناگهان دستگاه 
بزرگ شهرداری را غافلگیر کرد، ادامه داد: 
شهرداری نهاد خدماتی است و نقش امنیتی 
ندارد، نفی یا کتمان بحران در زمان بحران 
فایده ای ندارد، در این شرایط نباید مخافظه 

کارانه وارد صحنه شویم.
شهردار اصفهان با بیان اینکه چنانچه جرات 
تصمیم گیری نداشته باشیم نمی توانیم در 
زمان بحران خلاقانه عمل کنیم، اضافه کرد: 
چنانچه فرصت و توان تصمیم گیری وجود 
نداشــته باشد، تصمیم گیری مختل شده و 

اعتراض به اغتشاش تبدیل می شود.

وی از همه کارشناســان امنیتی، حقوقی، 
سیاسی و ... خواســت این مسایل را ریشه 
یابی کننــد، ادامه داد: تکــرار این اتفاقات 
به ضرر همه شــهر و شــهروندان اســت و 
هزینه های ســنگینی را بــه دنبال خواهد 

داشت.
نوروزی با بیان اینکه اغتشاشات اخیر بیش 
از ۳۰۰ میلیارد تومان به زیرســاخت های 
شــهر خســارت وارد کرد، افزود: برای هر 
اتوبوس سوخته یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون 
تومــان باید هزینــه پرداخــت کنیم، این 
هزینه ها متعلق به مردم اســت و آسیب آن 

به مردم وارد می شود.
وی با بیان اینکه شهرداری از همان لحظه 
اول بــرای مدیریت و کاهش خســارات به 
شــهر به میدان آمد، ادامه داد: شــهرداری 
بیش از یک دســتگاه خدمات رســانی پا 
بــه میدان گذاشــت و به همه دســتگاه ها 
 کمــک کــرد تــا از میــزان خســارت ها 

کاسته شود.
شهردار با اشــاره به خســارت های وارده 

به پنج ایســتگاه مترو گفت: سیســتم های 
ایستگاه های شهید علیخانی و چهار ایستگاه 
دیگر آســیب دیــد و جبــران آن زمان بر 

خواهد بود.
نوروزی با بیان اینکه اتوبوس ها در بسیاری 
از خطــوط بــا خطر جدی مواجه شــدند، 
گفت: ۱۰۰ اتوبوس آســیب دیده که از این 
تعداد ۲۸ اتوبوس در آتش ســوخته است، 
در مجموع ۱۰ درصد اتوبوس های شــهری 
اصفهان آســیب دید اما همه تلاش کردیم 

تا در تردد شهروندان مشکلی ایجاد نشود.
وی با بیان اینکه ســازمان آتش نشــانی و 
خدمات ایمنی شــهرداری اصفهان در این 
حوادث بسیار آســیب دید، اضافه کرد: ۵۰ 
نفر نیروی آتش نشــان مــا در این حوادث 

آسیب دیدند.
شهردار اصفهان با بیان اینکه کل مجموعه 
خدمات شــهری در این ایام با خلل بزرگی 
مواجه شــد، افــزود: در این ایــام در همه 
مناطــق از ورود اغتشاشــگران به مناطق 
شهرداری و ســازمان ها جلوگیری کردیم، 

مدیریت پیشــگیری به صورت جدی ورود 
کرد.

وی با بیان اینکه از ورود اغتشاشــگران به 
پروژه های عمرانی و به ســرقت بردن اموال 
شــهرداری نیز در حد توان خود جلوگیری 
کردیم، اضافه کرد: برای جبران خســارات، 
استفاده از بیمه را در دستور کار قرار دادیم.
شهردار اصفهان به نگارش نامه ای خطاب به 
رئیس جمهور اشــاره کرد و گفت: این نامه 
حاوی گزارش خســارات به شــهر اصفهان 
است که قرار است با امضای استاندار برای 

رئیس جمهور ارسال شود.
وی به تشــکیل کمیته بررسی خسارات در 
شهرداری اصفهان اشــاره کرد و گفت: در 
مجمــوع ارزیابی ها ۳۰۲ میلیــارد و ۷۵۰ 
میلیون تومان خسارت به شهر اصفهان وارد 
شــده و قرار است طرح شــکایتی از طریق 
بخش حقوقی شــهرداری اصفهــان برای 

خسارت های وارده صورت گیرد.
وی بــا بیان اینکه پروژه آفتاب نه توســط 
معترضان بلکه توسط برخی عوامل خارجی 
مورد دســتبرد قرار گرفته بود، اضافه کرد: 
مجموعه نصــف جهان نیــز در این زمینه 
آسیب های زیادی دیده و امیدواریم با کمک 
اعضای شورای شهر خســارت وارد شده را 
بتوان جبران کرد تا هر چه ســریع تر رفاه 

شهروندان را ایجاد کنیم.
نوروزی با بیــان اینکه چراغ های راهنمایی 
و رانندگی ۴۰۰ تقاطع دچار آســیب و ۹۰ 
چراغ راهنما نابود شــده اســت، ادامه داد: 
همچنین ۲۰ دوربیــن ثبت تخلفات نیز از 
بین رفته که جبران این خســارات بســیار 
زمان بر است، البته ۸۰ درصد از چراغ های 

راهنمای سطح شهر اصلاح شده است.

مومنی-خبرنــگار  مریــم   - اصفهــان 
یادگار امروز؛ نشســت شرکت های بزرگ 
فولادی کشــور با محوریت تأمین پایدار 
سنگ آهن،بررســی چالــش های موجود 
و راهکارهــای آن و همچنیــن تنظیــم 
بــازار و بومــی ســازی با حضــور دکتر 
بهرام ســبحانی رییس هیات مدیره ذوب 
آهن اصفهان و انجمــن تولید کنندگان 
فولاد ایران،مهنــدس منصور یزدی زاده 
مدیرعامــل ذوب آهن اصفهان،حمیدرضا 
عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه و تنی 
چند از دیگر مدیران عامل شــرکت های 
فولادی کشــور و اعضای هیــات مدیره 
انجمن در انجمــن تولیدکنندگان فولاد 

ایران برگزار شد. 
بحران تامین سنگ آهن دانه بندی برای 

ذوب آهن اصفهان 
منصور یــزدی زاده مدیرعامل ذوب آهن 
اصفهان با تأکید بر اینکه تأمین ســنگ 
 آهن دانه بنــدی برای ذوب آهن تبدیل به 
بحران شــده است، گفت: خام فروشی در 
همه جای دنیا مورد نکوهش است. مقام 
معظم رهبری هم بر مقابله با خام فروشی 
تاکید کرده اند. نیاز داخلی به سنگ آهن 
هم که تشدید شــده است. با این اوصاف 
چرا صادرات سنگ آهن هنوز پابرجاست؟
وی افزود :  با اشــاره بــه اینکه علی رغم 
وضــع عــوارض صادراتی ســنگ آهن 
همچنــان صادرات این مــاده اولیه ادامه 
دارد گفت: عوارض ۲۵ درصدی که برای 
صادرات سنگ آهن تصویب  شده  به هیچ 
عنوان بازدارنده نیســت و پیشــنهاد  ما 

وضع عوارض ۴۰ درصدی است.
انجمــن  رئیــس  ســبحانی  بهــرام 

تولیدکنندگان فولاد ایران و رئیس هیات 
مدیــره ذوب آهن اصفهان نیــز در این 
نشست با اشاره به اینکه ریشه عدم تامین 
پایدار سنگ آهن برای فولادسازان را باید 
در خصوصی ســازی نادرست دنبال کرد، 
گفت: چندین سال قبل انجمن نسبت به 
ورود معادن به فولادسازی هشدار داد. در 
آن زمان هنوز مشــکل تامین سنگ آهن 
واحدهای فولادی اینقدر شدید نشده بود 
و معادن در ابتدای توســعه فعالیت خود 
به سمت پایین دست بودند، اما متاسفانه 
توجه لازم نشــد و منافــع بنگاهی جای 

منافع ملی را گرفت.
ســبحانی افزود : در همین شرایط فعلی 
هــم که واحدهــای فولادی وابســته به 

شرکت های بزرگ سنگ آهنی یکی پس 
از دیگــری افتتاح می شــود، راهکارهای 
مختلفی ارائه داده ایم که نقطه مشترک 
آن ها، شراکت سنگ آهنی و فولادسازان 
اســت چرا کــه گره زدن منافــع این دو 

بخش، به توازن زنجیره کمک می کند.
مهنــدس حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل 
فولاد مبارکه نیز با تاکید بر اینکه ما نباید 
دغدغه تأمین ســنگ آهن داشته باشیم، 
گفت: از دولــت و مجموعه وزارت صمت 
این انتظار را داریــم که برنامه ریزی لازم 

برای تأمین سنگ آهن ما را انجام دهند.
وی ادامــه داد: انجمن نیــز باید در این 
زمینه نقــش صنفی خــود را ایفا کند و 
زمینــه لازم برای رفع چالــش های این 

مسیر را فراهم آورد.
علی محمدی مدیرعامل فولاد خوزستان 
نیــز در این نشســت با اشــاره به قیمت 
گذاری تولیــدات در بورس گفت: اگر در 
بورس کالا ســرکوب قیمتی روی شمش 
اعمال نشــود و قیمت شــمش بر اساس 
عرضه و تقاضای واقعی کشف شود، صرفه 
اقتصــادی در زنجیره فــولاد برای عرضه 

سنگ آهن به بازار داخل ایجاد می شود.
وی افــزود: صرفه اقتصــادی در زنجیره 
فولاد با تعیین قیمت شــمش بر اســاس 
عرضه ایجاد خواهد شــد چرا که قیمت 
داخلی سنگ آهن، تابعی از قیمت شمش 
فولاد خوزستان اســت. لذا در کنار وضع 
عوارض لازم است دولت قیمت شمش در 
بورس کالا را نیز واقعی کند تا گرایش به 

صادرات سنگ آهن کاهش یابد.
نظارت بیشــتر از طــرف معاونت معدنی 

وزارت صمت
همچنین کسری غفوری مدیر عامل فولاد 
خراسان در این نشست درباره تامین مواد 
اولیه برای شــرکت هــای فولادی گفت: 
معاونت معدنی وزارت صمت برای تامین 
ســنگ آهن مورد نیاز فولادســازان یک 
جدول ابلاغ کرده اســت اما لازم اســت 
نظارت بیشتری بر اجرای این سهمیه ها 

داشته باشد.
وی افزود: همچنین فولاد خراسان ضمن 
دفــاع از اقــدام دولت در وضــع عوارض 
صادراتی ســنگ آهن، پیشنهاد می کند 
دولت یک کمیته کارشناسی را  به صورت 
فوری مأمور رســیدگی بــه این موضوع 
بکند تا این کمیته یک بســته عملکردی 

مشخص ارائه نماید.

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگارامروز؛
بســیج  مناســبت گرامیداشــت هفته  به 
مستضعفین ، نمایشــگاه فرهنگی بصیرت 
بســیج با حضور مدیرعامل شــرکت آب و 
فاضلاب استان اصفهان ،جانشین فرماندهی 
سپاه صاحب الزمان و فرمانده بسیج ادارات 
و دســتگاههای اجرایــی اســتان در محل 
شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان برگزار 

شد.
 فرمانده  پایگاه بسیج شرکت آب وفاضلاب 
اســتان اصفهان  با بیــان اینکه جهاد رکن 
بســیج در همه عرصه هاســت افزود: بسیج 
افتخارش خدمت رســانی به مردم اســت و 
گروه هــای جهادی بســیج در اقصی نقاط 
کشور برنامه خدمت رسانی به نیازمندان را 

دردستور کار قرار داده اند.
مهندس هاشــم امینی با تبریك هفته بســیج گفت : 
وظیفه ما در مقابل خون شهدا ، زندگي بسیجي وار در 
تمامي عرصه هاي زندگي مي باشد كه امیدوارم در این 
راه موفق باشــیم چرا که رمز پیروزي بر دشمنان ایران 
و انقلاب اســلامي را در تداوم راه شهیدان و اطاعت از 

فرامین مقام معظم رهبري دانستند
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با اشاره 
به برگزاری نمایشــگاه فرهنگی بصیرت بسیج تصریح 
کرد:به  مناســبت هفته بســیج و به منظور پاسداشت 
حماســه ها و پایمردی هــای دلاورمردان بســیجی در 

ســالیان عزت و شرف دفاع مقدس، نمایشگاه فرهنگی 
بصیرت بسیج در 3 بخش نمایشــگاه تصاویر بصیرتی 
و مســتندی ،نمایشــگاه تجســمی ،تفحص وشهدا ، 
نمایشگاه فرهنگی شــامل عرضه محصولات فرهنگی 

،صنایع دستی و عفاف و حجاب می باش
وی هدف ازبرگزاری  این نمایشــگاه را آشــنایی بهتر 
قشرهای مختلف مردم به خدمات و فعالیت های بسیج 
در راستای محرومیت زدایی از روش های اولیه و عینی 
شناســایی و تفحص پیکر مطهر شهدا دانست و اعلام 
کرد: نمایشــگاه در حقیقت پاسخ به مهم ترین سوالی 
که همواره در طول ســالیان بعــد از جنگ و در خلال 
عملیات تفحص شهدا در اذهان مردم مطرح بوده است 

و آن نحوه تشخیص پیکر مطهر شهدا بوده 
است.

فرمانده بسیج شرکت آب وفاضلاب استان 
اصفهــان با اشــاره به برگزاری نمایشــگاه 
تصاویربصیرتی و مستندی  افزود: به همت 
پایگاه بسیج شــرکت آب وفاضلاب استان 
اصفهان  در راســتای افزایش سطح آگاهی 
و بصیرتی کارکنان و سایر اقشار جامعه  به 
مدت یک هفته نمایشــگاه پوستر و عکس 
تحت عنوان استکبارستیزی را برقرار است.

 وی افزود: این نمایشــگاه حاوی عکس ها و 
پوسترها مفهومی بود که به طور مستقیم و 
غیرمســتقیم و با ادله و استدلال جنایات و 
دشــمنی های استکبار جهانی را برای مردم 

به تصویر می کشد.
مهندس امینی در خصوص نمایشــگاه تصاویر بصیرتی 
و مســتندی اعلام کرد: گفــت: تصاویر به نمایش داده 
شده  با محوریت خیانت و دشمنی های آمریکا، آمریکا 
و تروریســم، جنگ نرم، تهاجم فرهنگی و برخی دیگر 

موضوعات مرتبط با استکبار بود.
لازم به ذکر اســت: نمایشــگاه فرهنگی بصیرت بسیج 
بــه مدت یک هفته تا هفتم آذر ماه در محل شــرکت 
آب وفاضــلاب  دایر شــده و بازدید بــرای عموم آزاد 
اســت، همچنین در این نمایشــگاه کتاب  با تخفیف 
70 درصــدی برای کارکنان و 50 درصد برای عموم به 

متقاضیان عرضه می شود 

به مناسبت هفته بسیج  برگزار شد

نمایشگاه فرهنگی بصیرت بسیج در شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

با وجود بحران تامین مواد اولیه برای فولادسازان؛

صادرات سنگ آهن هنوز ادامه دارد

قم-مریم یقینی - خبرنگاریادگار امروز : 
رئیس پژوهشکده نظام های اسلامی پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی از 
برگزاری همایش فلسفه فقه نظام در قم خبر داد و گفت: هشت مقاله و ۱۶ 

چکیده مقاله به این همایش ارسال شده است.
حجت الاسلام سید سجاد ایزدهی  با بیان اینکه پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه 
اسلامی به مناسبت سالروز جهانی فلسفه بحث فلسفه مضاف را مورد نظر قرار 
داده است، افزود: فلسفه مضاف عمدتاً رویکرد قبل از علم را شامل می شود 
یعنی هر دانشی یک چیستی و چگونگی دارد که این ها در دانش تأثیرگذار 
است و فلسفه مضاف را در بر می گیرد. وی گفت: رویکردی که پیشادانشی 
است پاسخ به آن در حل مسئله و ساختار دانش و انتظار از دانش تأثیرگذار 
است. دبیر علمی همایش فلســفه فقه نظام عنوان کرد: قبل از انقلاب در 
زمینه فقه، نظامی نداشتیم و فقه عمدتاً مسئولیت پاسخ به سؤالات مؤمنان و 
یا معاملات در سطح خرد را در بر می گرفت اما بعد از انقلاب نرم افزار کشور 
بر اساس فقه شیعه است. وی گفت: فقه حکومتی بعد از انقلاب بسیار مورد 
توجه قرار گرفته است که مسئله حکومت و چگونه حکومت کردن را مورد 
نظر قرار می دهد. حجت الاسلام ایزدهی با بیان اینکه علاوه بر رویکرد فقه 
حکومتی چیزی به عنوان فقه نظام نداریم، افزود: فقه نظام می خواهد بین 
فقه غیر حکومتی و حکومتی ارتباط فراهم سازد و از فقه حکومتی رویکردی 
به ســامان ایجاد کند. وی بیان کرد: نمی توان در حوزه اقتصاد به گونه ای 
سیاستگذاری کرد که در حوزه فرهنگ رویکردی متفاوت داشت، بلکه در 
یک نظام باید کل مجموعه را لحاظ کرد و بر این اســاس به اداره حکومت 
پرداخت. رئیس پژوهشکده نظام های اسلامی پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه 
اسلامی مراد از فقه نظام را نظامی هدف دار دانست و افزود: خرده نظام ها در 
یک نظام باید با یکدیگر منسجم باشند و در راستای اهداف کلان حرکت 
کنند. وی در نظام سیاسی مهم ترین مسئله را کارآمدی دانست و تصریح 

کرد: اگر بخشی از نظام به چالش بخورد کل نظام با چالش مواجه می شود.
حجت الاســلام ایزدهی بیان کرد: در نظام معرفتی فقه باید به این نتیجه 
دست یابیم که فقه رویکردی یکپارچه، منسجم، هدفمند و غایت مدار است 
که بر اســاس نیازهای روز می خواهد جامعه اســلامی را پیش ببرد و فقه 

حکومتی مرتبط با جامعه ایجاد کند.

در بين دانشگاه های علوم پزشكي تيپ يك كشورکسب شد؛

کسب رتبه دوم کتابخانه مرکزی 
دانشگاه علوم پزشکی مازندران 

ساری –امیری فر-خبرنگاریادگارامروز ؛
در سومین همایش ملی کتابداران پزشکی و اطلاعات سلامت که هم زمان 
با گرامي¬داشت هفته کتاب و روز كتابدار آبان ماه در تهران برگزار شد، از 
دانشگاه علوم پزشكي مازندران در دو بخش كتابخانه هاي برگزیده و كتابدار 

آموزشي منتخب تقدیر شد.
در ارزیابی معاونت تحقیقات و فناوری وزارت بهداشــت ، درمان وآموزش 
پزشکي، در بخش کتابخانه های برگزیده دانشگاه های علوم پزشکی کشور 
کتابخانه مرکزی دانشگاه علوم پزشکی مازندران موفق به کسب رتبه دوم در 
بین دانشــگاه های تیپ یك كشور در سال ۱۳۹۸ شد و  در بخش كتابدار 
برگزیده آموزشي دانشگاه هاي علوم پزشكي سراسر كشور مهرنوش عالیشاه 

از دانشگاه علوم پزشكي مازندران  بعنوان نفر برگزیده دوم معرفی شد .
گفتنی است  در سومین همایش ملی کتابداران پزشکی و اطلاعات سلامت  
که ۲۶ آبان ماه سال جاری به میزبانی دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار 

گردید از برگزیدگان این همایش تجلیل شد.

همایش پیاده روی نشاط و سلامت در دانشگاه 
علوم پزشکی مازندران برگزار شد

ساری –امیری فر-خبرنگاریادگارامروز ؛
همایش پیاده روی نشاط و سلامت به مناسبت گرامیداشت هفته وحدت ، 
روز دانشجو و هفته بسیج با حضور جمعي از دانشجویان ، کارکنان و اساتید 
دانشگاه علوم پزشکي مازندران در مجتمع دانشگاهي پیامبر اعظم )ص( این 

دانشگاه برگزار شد.
در این همایش فرهنگی ورزشی که با حضور دکتر محمد رضا حق شناس 
معاون دانشــجویي فرهنگي ، مدیران فرهنگي و تربیت بدني و جمعي از 
اساتید ، کارکنان و دانشجویان دانشگاه علوم پزشكي مازندران و به منظور 
گرامیداشت هفته وحدت ، روز دانشجو و هفته بسیج برگزار شد ، شركت 
كنندگان پس از پیاده روي ، بر روي چمن مجموعه ورزشــي علي بن ابي 

طالب)ع( به نرمش و حركات ورزشي پرداختند.
مســابقه دارت ، لیوان چینی ، بدمینتون ،شوت دارت ، تیر اندازي ، طناب 
کشــي از دیگر برنامه هاي این همایش بود که با حضور شرکت کنندگان 

اجرا شد.
اهــدای جوایز به قید قرعه به چند تــن از نفرات برتر نیز پایان بخش این 

همایش ورزشي بود.

برگزاری نشست اعضای شورای صنفی دانشجویان با 
اعضاي هیات رئیسه دانشگاه علوم پزشکي مازندران

ساری –امیری فر-خبرنگاریادگارامروز ؛
جلسه شورای صنفی دانشــجویان دانشگاه علو پزشــکی مازندران با 
حضور رئیس دانشــگاه و معاونین دانشــجویي فرهنگي ، آموزشــي و 
توسعه مدیریت و منابع و مسئول نهاد نمایندگي مقام معظم رهبري در 
دانشگاه علوم پزشکي مازندران ، جمعي از روساي دانشکده ها ، دبیران و 
اعضاي شوراي صنفي دانشجویان دانشگاه علوم پزشکي مازندران برگزار 
شــد  دکتر سید عباس موسوی رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران  
در این نشســت طي ســخناني ضمن گرامیداشــت هفته بسیج و روز 
دانشجو با اشاره به این که دانشگاه هاي علوم پزشکي علاوه بر وظایف 
آموزشي و دانشگاهي كه دارند در حوزه هاي مختلف سلامت از جمله 
خدمات بهداشتي و درماني نیز فعال هستند گفت : علیرغم این وظایف 
سنگین ، همواره تلاش شده تا نسبت به تامین خواسته ها و مطالبات 
دانشجویان اقدام گردد  و در جهت حل این مشكلات گام برداشته شود 
و  بدون محدودیت و با برنامه ریزي مدون به امور دانشجویان پرداخته 
شــود. در ادامه جلسه اعضای شورای صنفی و نمایندگان خوابگاه ها و 
دانشــکده ها  به طرح مسائل ومشکلات مورد نظر خود در زمینه هاي 
مختلف آموزشي ، رفاهي و دانشجویي پرداختند و در نهایت مسئولین 
 حاضر در این نشســت، پیرامون حل مســائل و مطالبات مطرح شده 

صحبت کردند .

قم-مریــم یقینی - خبرنگاریادگار امروز :  معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری قم گفت: بیش از ۱۳ هزار میلیارد تومان حجم منابع بانکی قم 
بوده که ۴ هزار میلیارد تومان از آن در مسیر تولید هدایت شده است. مهرداد 
غضنفری دراختتامیه هشــتمین جشنواره صنعت چاپ استان قم در تالار 
مرکزی شــهر تصریح کرد: تا پایان سال ۹۶ رقمی که از این منابع درحوزه 
تولید مصرف می شــد که رقم آن کمتر از یکهزار میلیارد تومان بود. وی 
سیاســت گذاری قم در رونق تولید و استفاده از منابع بانکی را مورد توجه 
قرارداد و گفت: باید تا چند ســال آینده ۸۰ درصد از منابع بانکی درحوزه 
تولید مصرف شــود. وی بیان کرد: برای دســتیابی به اهداف کلان اقتصاد 
مقاومتی باید نگاه ویژه ای به موضوع عدالت با محوریت مردم، توان داخلی و 
استفاده از مدرن ترین ماشین آلات صنعتی صورت بگیرد. غضنفری گفت:  
قم از نظر جغرافیایی به ۶۰ درصد از قطب های اصلی صنعت کشور ارتباط 
نزدیکی دارد و محور مواصلاتی ۱۷ استان کشور است که باید از این ظرفیت 
و جایگاه برای توسعه و پیشرفت استان به درستی استفاده شود. وی اضافه 
کرد: حمایت از سرمایه گذاران با اهلیت بخش خصوصی پیش زمینه توسعه 
و رونق استان قم است. وی اظهار داشت: مسئولان استان نسبت به جذب 
کامل بسته های حمایتی اقتصادی دولت اهتمام به خرج داده و تسهیلات آن 
را به صورت کامل جذب کنند. غضنفری خاطرنشان کرد: جلوگیری از بیکار 
شدن حتی یک کارگر، خط قرمز تمام سیاست های اقتصادی و حمایتی در 

استان قم است.

استاندار قم تاکيد کرد؛

لزوم پاکسازی چهره شهر قم 
از معتادان متجاهر

قم -مریم یقینی-خبرنگاریادگار امروز :  اســتاندار قم بر ضرورت پاکسازی 
چهره شهرمقدس قم از معتادان متجاهر تاکید کرد. بهرام سرمست در جلسه 
شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر که در سالن جلسات امام جواد )ع( 
استانداری قم برگزار شد، ضمن تبریک هفته بسیج و تاکید بر حفظ روحیه 
بسیجی در شــئونات مختلف زندگی، به ماهیت شورای هماهنگی مبارزه 
مواد مخدر اشاره و اظهار کرد: تعامل، هم افزایی و اهتمام جدی فرا سازمانی 
مدیران برای برنامه ریزی مدون در مسیر اجرای سیاست های کلان استان 
در مبارزه با مواد مخدر ضروری است. استاندار قم با تاکید بر وظیفه هر یک 
از اعضای شــورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان، بر عزم و مدیریت 
جهادی دستگاه ها در مسیر مسیر اجرایی شدن مصوبات جلسات تاکید نمود.
سرمست با بیان لزوم مسئولیت پذیری هر یک از دستگاه ها در مبارزه با مواد 
مخدر، ادامه داد: توفیقات استان در امر دستگیری و مقابله با مواد مخدر قابل 
توجه اســت و لازم است تا در زمینه غربالگری معتادان و مدیریت ورودی 
در بحــث مواد مخدر بیش از پیش فعالیت شــود. وی با تاکید بر ضرورت  
پاکســازی چهره شهرمقدس قم از معتادان متجاهر، تصریح کرد:  مدیران 
شــهری در اجرای طرح های مصوب در زمینه مصون سازی محیط شهر از  
چنین صحنه های دور از شان و جایگاه قم اقدام کنند. مقام عالی دولت در 
استان با بیان لزوم فعالیت های فرهنگی در حوزه پیشگیری و مبارزه با مواد 
مخدر، خاطر نشــان کرد: تمام ظرفیت دستگاه ها و بخش های استان در 
حوزه پیشگیری و آموزش خانواده ها و بهبود یافتگان و  مراقبت های بعد از 

خروج از زندان  بکار گرفته شود.

درخشش دانشجویان و کارکنان 
دانشگاه علوم پزشکی مازندران 
در جشنواره بین المللي سیمرغ 

ساری –امیری فر-خبرنگاریادگارامروز ؛
در دهمین جشــنواره بین المللی سیمرغ وزارت بهداشت درمان و آموزش 
پزشکي ، آثار کارکنان و دانشجویان دانشگاه علوم پزشکي مازندران از میان 
۴۳ هزار اثر رشته هاي مختلف این جشنواره در ۱۱ رشته به مرحله نهایي 
راه یافت و در نهایت موفق به كسب ۵ مقام نخست و تندیس ویژه جشنواره 
و دو رتبه دومي شدند. در  دهمین دوره این جشنواره بین المللی ، کارکنان 
و دانشجویان دانشگاه هاي علوم پزشکي از سراسر کشور با ارسال  ۴۳ هزار 
اثر  در رشــته های مختلف در بخش های ادبی، هنرهای تجسمي، فیلم، 
تئاتر و موسیقي به رقابت پرداختند که آثار کارکنان و دانشجویان دانشگاه 
علوم پزشکی مازندران  در ۱۱ رشته شامل : نقاشی خط و شکسته نستعلیق 
توســط حسین ابراهیم نژاد اکردي ، خط تحریري توسط علي حسن پور، 
صنایع دســتي چوبي توسط مهرنوش عظیمي ، رشته هاي طراحي ، ترانه 
ســلامت و شــعر طنز  توسط  نرگس گل افشــاني ، شعر سلامت توسط 
فاطمه تلاوکي ، در بخش استنداپ كمدي بهنام بهادري ، بخش آواز ایراني 
امیرحسین چوبدار ، بخش گروه نوازي سنتي توسط گروه موسیقي » سرنا 
» و در بخش ســرود توسط گروه سرود » آواي سرنا » به مرحله نهایي این 
رقابت ها راه پیدا كنند و  شانس كسب مقام و دریافت جایزه را داشته باشند.
در نهایت و در مراسم اختتامیه این جشنواره بین المللي که آبان ماه سال 
جاري در پردیس تئاتر تهران برگزار شد، نفرات برتر در رشته هاي مختلف 
معرفي شدند که از دانشگاه علوم پزشکي مازندران حسین ابراهیم نژاد اکردي 
در بخش هنرهاي تجســمي كاركنان در رشته هاي شكسته نستعلیق  و 
نقاشي خط موفق به كسب رتبه اول و تندیس ویژه جشنواره شد. همچنین 
نرگس گل افشــانی توانست ۲ رتبه اول  در بخش ادبی دانشجویان  شامل 
رشته ترانه و رشته شعر طنز با موضوع آزاد را کسب کند و در رشته طراحي 
دانشــجویان نیز توانست موفق به کسب رتبه اول و تندیس ویژه جشنواره 
شود . مهرنوش عظیمی در  رشته صنایع دستی چوبي دانشجویان و گروه 
موسیقي »سرنا » در رشته گروه نوازي سنتي موفق به کسب رتبه دوم این 
جشــنواره شدند . گفتنی است دکتر سیمین بابائی، مدیر فرهنگي و فوق 
برنامه و توسعه فعالیتهاي قرآني دانشگاه علوم پزشکي مازندران ضمن حضور 
در مراسم اختتامیه  دهمین جشنواره بین المللي سیمرغ وزارت بهداشت 
درمان و آموزش پزشکي ،  از آثار منتخب کشوري این جشنواره بازدیدكرد.

 لازم به ذکر اســت که اختتامیه بخش ادبی و هنرهای تجسمی جشنواره 
بین المللي سیمرغ وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکي با حضور بیش از 
۴۳ هزار اثر از دانشگاه های سراسر کشور، به میزبانی وزارت بهداشت درمان 

و آموزش پزشکی در پردیس تئاتر تهران برگزار شد

شهردار اصفهان:

خسارت های شهر اصفهان را به رئیس جمهور گزارش می دهیم

yadegar_emrooz@yahoo.com

معاون استاندار قم:همایش »فلسفه فقه نظام«  در قم برگزار می شود

۴ هزار میلیارد تومان از منابع بانکی قم 
در مسیر تولید قرار گرفت مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگار امروز :

فرمانــدار  حضــور  بــا  ای  جلســه  در 
پژوهشــی  طــرح  مشــهدمقدس،نتایج 
شــهرداری منطقه ثامن در رابطه با میزان 
رضایت مندی زائــران و مجاوران از میزان 
و نحوه خدمات دهی دستگاه های اجرایی 

مورد نقد و بررسی قرار گرفت.
زائران و مجاوران راضی از خدمت رسانی ها 
و گله مند از شلوغی ها و کمبود فضای سبز 

در اطراف حرم رضوی!
به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه 
ثامن مشهد مقدس، جلسه کمیته آسیب 
شناســی بافت پیرامون حرم مطهررضوی 
با حضور ســیدمحمدرضا هاشمی معاون 
اســتاندار خراســان رضــوی و فرمانــدار 
مشهد،ســید مصطفــی نعمتی شــهردار 
منطقه ثامن مشهد مقدس،حجت الاسلام 
صالــح معاون دادســتان و رییس مجتمع 
قضایی ثامن و جمعی دیگر از مســئولین 
و نمایندگان نهادهای خدمات رســان در 
بافت پیرامون حرم مطهررضوی، با موضوع 
بررسی نتایج و آمار طرح پژوهشی تحلیل 
الگوهای زیارتی. اقامتی. خدماتی و میزان 
رضایت مندی از خدمات شــهری زائرین 
و شــهروندان و بررســی رفتار اقتصادی و 
فرهنگی اجتماعی زائرین و شهروندان در 6 

ماهه نخست سال جاری  برگزار شد.
فرماندار مشــهد در حاشــیه این جلســه 
با بیان اینکه اقدام ارزشــمندی از ســوی 
مجموعــه نهــاد مجری طرح نوســازی و 
بهســازی بافت پیرامون حرم مطهررضوی 
در رابطــه با انجام این طرح پژوهشــی با 

همکاری جهاد دانشــگاهی مشهد صورت 
گرفته است تاکید کرد: اطلاع و بهره مندی 
از نظرات شــهروندان و زائران در رابطه با 
نحــوه عملکرد و خدمــات مجموعه های 
مختلف،و بررســی نتایج حاصل از اینگونه 
نظرســنجی ها  می تواند بــه عنوان چراغ 
راه ادامه مســیر خدمت رســانی و بهبود 
عملکرد دســتگاه های خدمات رســان به 
ویژه  در محدوده اطراف حرم مطهر رضوی 
باشدشایان ذکر است طرح پژوهشی تحلیل 
الگوهــای زیارتی، اقامتی،خدماتی و میزان 
رضایت مندی از خدمات شــهری زائرین 
و شــهروندان و بررســی رفتار اقتصادی و 
فرهنگــی اجتماعی زائرین و شــهروندان، 
توسط شهرداری منطقه ثامن و با همکاری 
دانشگاهی  جهاد  گردشــگری  پژوهشکده 
خراســان رضوی از ایام نوروز 1398 آغاز 
شده و مقرر شده تا بصورت فصلی تا پایان 

سال انجام شود.
هاشــمی تصریح کــرد: در اکثر آیتم های 
مورد نظر پرسشــنامه توزیع شده در این 

تحقیق، جامعه هدف اعلام رضایت داشته 
انــد از عملکــرد مجموعه دســتگاه های 
خدمات رســان در بافــت پیرامــون حرم 
مطهررضــوی، اما دو بحث فضای ســبز و 
شــلوغی تردد در معابر اطراف حرم مطهر 
رضوی به خصوص در ایــام ویژه همچون 
نــوروز و دیگر ایــام مناســبتی، موجب 

نارضایتی آن ها بوده است.
فرماندار مشــهد افزود: البته طی دو سال 
اخیر روند افزایشــی و ارتقاء ســطح کمی 
وکیفی فضای سبز اطراف حرم مطهررضوی 
را با اقدامات خوب شهرداری منطقه ثامن 
شــاهد هســتیم به گونه ای که حدود ٥ 
هکتار فضای سبز در همین مدت به سطح 
سبز بافت اطراف حرم افزوده شده، اما هنوز 
تا تکمیل تمامی فضاهای سبز پیش بینی 
شده در طرح بهسازی پیرامون حرم فاصله 
زیادی داریم، و امیدواریم با تسریع در اجرا 
و تامیــن منابع به زودی به نقطه هدف که 
افزایش ســطح میزان فضای ســبز اطراف 
حرم به حدود 60 هکتار است دست یابیم.

هاشــمی در خصوص بحث شلوغی معابر 
پیرامون بارگاه منور رضوی نیز که از دیگر 
دغدغه های زائران و مجاوران بوده اســت 
توضیح داد: در گذشــته بیشتر سفرها به 
مشهد مقدس از طریق حمل و نقل عمومی 
انجام می گرفته و از طرفی جمعیت شــهر 
مشهد نیز به این میزان نبوده است، اما در 
حال حاضر مردم بیشتر تمایل به مسافرت 
با خودروهای شخصی خود دارند و آمارها 
نیز نشــان می دهد که درصد بســیاری از 
زائران با خودروی شخصی به مشهد مشرف 

مس شوند.
وی ادامه داد: در راســتای رفع این مشکل 
نیــز اقداماتــی در خصوص روان ســازی 
ترافیک هسته مرکزی شهر مشهد به ویژه 
خیابان های منتهــی به حرم مطهر رضوی 
،مدنظــر مجریــان از جمله شــهرداری و 
همچنین پلیس راهور استان می باشد که 
در حال بررســی است و به محض اینکه به 
جمع بندی برسیم بهترین گزینه را اجرایی 
خواهیــم کرد تا این موضــوع نیز برطرف 
معابر  تعریض  شود.وی خاطرنشــان کرد: 
منتهی بــه حرم مطهــر، تامین پارکینگ 
ها در خیابان هــای نزدیک به حرم مطهر 
رضوی و همچنین لــزوم تامین پارکینگ 
توســط مجتمع های اقامتــی و تجاری و 
تامین پارکینگ هایی در نقاط دوردست تر 
و انتقال زائران و مســافران با وسایل نقلیه 
عمومی به سمت حرم، از جمله طرح هایی 
است که بخشــی از آن ها توسط دستگاه 
های ذی ربط اجرا شــده و برخی دیگر نیز 

در مرحله بررسی و اجرا می باشد.

باحضورفرماندارمشهدمقدس؛

جلسه کمیته آسیب شناسی بافت پیرامون حرم مطهررضوی برگزارشد
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فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 
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عادل آذر رئیس دیوان محاســبات کل کشور از نظارت بیشتر بر 
اجرای قانون استفاده از توان داخل خبر داد.

آذر در حاشــیه برپایی نمایشگاه دســتاوردهای قاچاق کالا و ارز 
در صندوق نوآوری و شــکوفایی گفــت: در بازدید کوتاهی که از 
نمایشــگاه فناوری های نوین مبارزه با قاچاق کالا و ارز داشــتم با 
قابلیت ها و نرم افزارهایی آشــنا شدم که نشــان از قابلیت و توان 
بسیار گسترده و ارزشمند جوانان و دانش آموختگان دانشگاه های 
کشور داشت، اما نکته مهم در این عرصه توجه بیشتر مسئولان به 

دستاوردهای این جوانان است.
وی افــزود: باید تلاش کنیم تــا دســتگاه های دولتی متقاضی 
تجهیزات و فناوری در رقابت بین کالاهای خارجی و ساخت داخل 
نسبت به فناوری هایی که ریشه در خاک ایران دارند توجه ویژه ای 
داشته باشند و از توان و استعدادهای جوانان و دانشمندان ایرانی 

استفاده کنند.
عــادل آذر به گلایه برخی از شــرکت های دانش بنیان حاضر در 
نمایشــگاه درباره بازار محصولات خود اشاره کرد و گفت: تعدادی 

از شــرکت ها گلایه داشــتند که تجهیزات و توانمندی بسیاری 
توسط شرکت های دانش بنیان در کشور ایجاد شده است اما چون 
متقاضی استفاده و تولید انبوه برای آنها وجود ندارد این محصولات 
به مرحله تجاری ســازی نمی رســند و به طبع عرضه نیز محدود 
می شود. به عبارت دیگر این فناوری ها وقتی فروش قابل توجهی 
نداشته باشند و به تولید انبوه یا سفارش نرسند، موجب زیان برای 

صاحبان خود می شوند.
رئیس دیوان محاســبات کل کشــور ایجاد یک فضــای رقابتی 

منصفانه برای تولیدات ساخت داخل نسبت به نمونه های خارجی 
را وظیفه دستگاه های دولتی دانســت و گفت: جوانان نوآور تنها 
می توانند از توان مالی خود برای تبدیل ایده به محصول استفاده 
کنند و بیشترین وظیفه حمایتی از تولیدات دانش بنیان بر عهده 
دولتمردان، متولیان و کارگزاران این حوزه اســت که منابع خرید 
تجهیزاتی خود را به ســمت تولیدات شــرکت های دانش بنیان 
داخلی هدایت کنند زیرا مطمئن هستم که در یک رقابت منصفانه 
و جوانمردانه با ســطوح بین المللی، جوانان ما پیروز خواهند شد. 

بنابراین ما وظیفه داریم که از آنها حمایت کنیم.
وی بر اجرای قانون اســتفاده از ساخت داخل تاکید کرد و گفت: 
دیوان محاسبات کشور در حد یک دستگاه نظارتی وظیفه حمایت 
از ساخت داخل را بر عهده دارد، بر همین اساس به همراه معاونان 
خود مراقبت می کنیم که خرید دســتگاه ها از تولید داخل انجام 

شده و نسبت به اجرای درست این قانون نظارت خواهیم کرد.

مرکز ملی اشــتراک گذاری و ارائه هشــدارهای امنیت ســایبری )سامانه ماها( در 
پژوهشگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات ایجاد می شود.

دستاوردهای پژوهشی حاصل از پروژه »طراحی و پیاده سازی سامانه اشتراک گذاری 
و ارائه هشــدارهای امنیتی« و کاربردهای ســامانه »ماها« در دومین جلسه فروم 
اشتراک گذاری و تحلیل اطلاعات تهدیدات سایبری در پژوهشگاه ICT به بحث و 

تبادل نظر گذاشته شد.
هدف ســامانه »ماها«، ایجاد نهاد مرجع و قابل اعتماد تجمیع و اشــتراک گذاری 
آگاهی وضعیتی جهت اتخاذ تصمیمات کم مخاطره ملی در فضای سایبری است و 
چشــم انداز قابل تصور برای آن تحقق دفاع بازدارنده سایبری ملی از طریق ارتقای 

آگاهی وضعیتی با ایجاد مراکز اشتراک گذاری و ارائه هشدارهای امنیتی خواهد بود.
ایجاد، ارتقاء و اشــتراک گذاری آگاهی وضعیتی دقیق و جامع، هماهنگی و هدایت 
متمرکز مدیریت تهدیدات ملی ســایبری در حوزه زیرســاخت های حیاتی و مهم 
و نقش آفرینی در راســتای تحقق ســکوی همکاری متقابل بین نهادهای مختلف 
حاکمیتی مرتبط در حوزه مخاطرات ملی سایبری در چارچوب نظام های مصوب از 

ماموریت های اصلی این سامانه است.

براین اساس ارائه دستاوردهای پژوهشی و کاربردی سامانه »ماها« یکی از موضوعات 
اصلی در فروم  های پژوهشگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات، است که در این جلسه 
اقدامات مختلف درباره  طراحی، پیاده ســازی و تست این سامانه و تدوین و تبیین 
قوانین و مقررات لازم در حوزه اشــتراک گذاری اطلاعات تهدیدات ســایبری ملی، 

بررسی شد.
علیرضا عنایتی مجری پروژه و مســئول این نشســت با تاکید بــر اهمیت و لزوم 
اشتراک گذاری اطلاعات در راستای تشخیص و مدیریت تهدیدات ملی خاطر نشان 
کرد: تهدید ملی، تهدیدی اســت که در نتیجه تحلیل هــای تجمیعی و با در نظر 
گرفتن شــاخص های ملی، دارای ســطح مخاطره ای بالاتر از حد آستانه تشخیص 
داده می شــود و نهادهای حاکمیتی تصمیم گیری نهایی بــرای مواجهه با آن را به 

عهده می گیرند.
وی گفــت: اشــتراک گذاری آگاهــی به صورت ســاختار یافته و بــا رعایت اصول 
حفــظ اعتماد، حریم خصوصی و حقوق عمومی، منجر به ســازگاری و یکپارچگی 
تصمیم گیری ها در ســطوح و قلمروهای مختلف می شود و در نتیجه آن، هم افزایی 

سیاست ها، راهبردها، اهداف و اقدامات ایجاد خواهد شد.
در این جلســه به نقش کلیدی اشتراک گذاری اطلاعات تهدیدات در نیل به آگاهی 
وضعیتی سایبری ملی تاکید و تصریح شد که کلیت این آگاهی شامل نمایشی جامع 
از وضعیت سایبری ملی، وضعیت زیرساخت های حیاتی و سطح مخاطره تهدیدات 

بر اساس اثر آنها بر منافع ملی است.
قرار است سلسله جلسات فروم اشتراک گذاری و تحلیل اطلاعات تهدیدات سایبری 
در ۸ جلســه و پیرامون دو پروژه »طراحی و پیاده سازی سامانه اشتراک گذاری و 
تحلیل اطلاعات امنیتی« و »طراحی و پیاده ســازی سامانه اشتراک گذاری و ارائه 
هشــدارهای امنیت ســایبری« که به صورت موازی در حال اجرا هستند، در محل 

پژوهشگاه ICT برگزار شود.
در این فروم موضوعات ساختار نهادی کشورهای پیشرو و همچنین نحوه هماهنگی 
نهادها در جهت مقابله و مدیریت تهدیدات و بحران های سایبری و در ادامه مولفه ها، 

ابعاد و ابزارهای اشتراک گذاری اطلاعات امنیتی ارائه شد.

محققان با استفاده از نوعی باکتری خوراکی ماده ای شیرین 
کننده به نام تاگاتوز تولید کرده اند. افراد مبتلا به دیابت می 
توانند از آن اســتفاده کنند و تاگاتوز به دندان آســیب نمی 

رساند.
استفاده از قند به مشکلات متعددی در سلامت انسان منجر 
می شود. بســیاری از افراد برای اجتناب از مضرات این ماده 
ترجیح می دهند از محصولات با شکر کمتر استفاده کنند که 

تاثیرات مخرب کمتری بر سلامتی دارد. 
اکنون گروهی از محققان دانشگاه تافتز در آمریکا با استفاده 
از باکتری روشی کارآمدتر برای تولید یک ماده شیرین کننده 

ابداع کرده اند.
قندی که با این روش تولید می شود تاگاتوز نام دارد و طبق 
بیانیه سازمان وزارت غذا و دارو آمریکا ایمن است. ۹۲ درصد 
این ماده به اندازه شــکر معمولی شیرین است. اما از آنجا که 
بخش اعظم آن در جهاز هاضمه انســان متابولیز نمی شود،  
کالری آن معادل ۳۸ درصد شــکر است. این روند بدان معنا 
اســت که تاگاتوز تاثیر کمتری بر قند خون و انسولین دارد و 
در نتیجه استفاده از آن برای مبتلایان به دیابت ایمن تر است. 

همچنین آزمایش ها نشــان داده این ماده شیرین کننده به 
پوسیدگی دندان نیز منجر نمی شود.

 البتــه تولید این ماده کمی پیچیده اســت. به طور معمول 
تاگاتوز با هیدرولیز کــردن  لاکتوز  و تبدیل آن به گالاکتوز 
ساخته می شــود. در مرحله بعد گالاکتوز ایزومر می شود تا 
تاگاتوز به وجود آید. البته ماده حاصل باید خالص ســازی و 
شیشه ای مانند شود تا امکان مصرف آن وجود داشته باشد.
مقدار تاگاتوزی که در این فرایند به دست می آید اندک است.
محققــان در پژوهش جدید ادعا می کنند با روش مخصوص 
خود توانسته اند مقدار بیشــتری تاگاتوز تولید کنند. آنها از 
آنزیم LAI اســتفاده کردند تا گالاکتوز را به تاگاتوز تبدیل 
کنند اما در این روند یک تمایز اصلی وجود داشــت. به جای 
اســتفاده از این آنزیم در محلولی که ثبات ندارد، محققان از 
 Lactobacillus plantarum  نوعی باکتری ایمن به نام

برای تولید LAI استفاده کردند.
از آنجا که باکتری سبب می شود آنزیم در دیواره های سلول 
خود ایمن بماند، میــزان تاگاتوز تولیدی در دمای ۵۰ درجه 

۸۳ درصد است و سریع تر از حد معمول تولید می شود.

نانو کامپوزیتی برای کاهش تعرق و تبخیر آب 
گیاهان ساخته شد

محققان کشــور با ســنتز نانو کامپوزیت هــای پلیمری 
زیســت تخریب پذیر روشــی را برای کاهش تبخیر در 

گیاهان زراعی و زینتی ابداع کردند.
رضا خسروی زنجانی دانشــجوی دکتری نانو تکنولوژی 
عنوان مجری طرح »تولیــد نانو کامپوزیتی برای کاهش 
تعــرق و تبخیر آب گیاهان« گفت: بــا توجه به افزایش 
آلودگی و آلاینده های تهران و افزایش مرگ و میر ناشی 

از آن به دنبال راهکارهایی برای رفع این معضل بودیم.
وی افزایش سطوح فضای سبز را از جمله راهکارهای حل 
این چالش نام برد و یادآور شــد: از موانع گسترش فضای 
ســبز نیاز آبی گیاهان است و در این طرح تلاش شد تا با 
سنتز نانو کامپوزیت و نانو ذرات گامی در جهت مدیریت 

تبخیر و تعرق گیاهان ارائه دهیم.
خســروی  تاکید کرد: با اســتفاده از نانو کامپوزیت های 
تولید شده، توانســتیم در بخش کنترل و کاهش مصرف 
آب در برنج بیش از ۸۰ درصد صرفه جویی داشته باشیم  
و هم اکنون در تلاش هستیم تا در اراضی غیر قابل نفوذ 
مانند جاده های آسفالتی بلا استفاده و رها شده در شمال 
کشور، با استفاده از این روش اقدام به کاشت  برنج کنیم.

این طرح با همکاری مشــترک پژوهشکده نانوفناوری و 
دانشکده شیمی و راهنمایی مرحوم دکتر احمد موسوی 
شوشتری عضوهیئت علمی پژوهشکده نانو فناوری ودکتر 
مجید عبــدوس   عضوهیئت علمی و رئیس  دانشــکده 
شــیمی  دانشــگاه صنعتی امیر کبیر اجرایی و به نتیجه 

رسیده  است.

استفاده از هوش مصنوعی
برای حل مشکلات عصبی در آینده

محققان می گویند در آینده می توان از هوش مصنوعی 
برای حل مشکلات سیســتم عصبی بدن انسان استفاده 
کرد.امــروزه از هــوش مصنوعی برای کمــک به هدایت 
خودروها، تفسیر فایل های چندرسانه ای و غیره استفاده 
می شود. اما کاربردهای این ابزار در دنیای پزشکی نیز رو 
به افزایش است.پژوهشگران کانادایی می گویند بیماران 
در آینده می توانند برای شــناخت دقیق تر اختلال های 
عصبی خود از فناوری هوش مصنوعی اســتفاده کنند و 
همین مساله تشخیص دقیق تر و تجویز داروهای مناسب 

تر را توسط پزشکان ممکن می کند.
برای این کار تنها کافی اســت فرد دچار اختلال عصبی 
ویدئویی از نحوه حرکت و راه رفتن خود تهیه و ارســال 
کند تا سیســتم هوش مصنوعی با تجزیــه و تحلیل آن 
اطلاعات ضروری را استخراج کرده و تجزیه و تحلیل خود 
را ارائه دهد.در حال حاضر این سیســتم بر روی موش ها 
آزمایش شــده تا مشخص شود شبکه عصبی موش هایی 
که از ســکته مغزی جان ســالم به در برده اند تا چه حد 

سالم باقی مانده و چقدر آسیب دیده است.
محققــان ویدئوهایی از شــیوه حرکت مــوش ها برای 
دســتیابی به غذا را ضبط کرده و برای بررسی در اختیار 
سیســتم هوش مصنوعی قرار داده اند. البته برای تطبیق 
ایــن فناوری با شــبکه عصبی پیچیده و پیشــرفته بدن 
انسان باید پژوهش ها و فعالیت های گسترده تری صورت 

بگیرد.

برنامه جدید مخترع وب 
برای حفظ امنیت فضای آنلاین

مخترع»WWW« برنامه ای جدیــد به نام »قراردادی 
بــرای وب« رونمایــی کرده تا از گســترش اخبار جعلی 
جلوگیری و امنیــت وب را فراهم کنــد. او از دولت ها، 

شرکت ها و مردم خواسته به این برنامه عمل کنند.
تیم برنــرز لی مختــرع World Wide Web  برنامه 
ای بلندپروازانه برای نظارت آنلاین رونمایی کرده اســت. 
این دســتورالعمل در حقیقــت قوانینی مربوط به حقوق 
و مســئولیت ها برای اینترنت است که هدف از طراحی 
آنها مقابله با اخبار جعلی، نظارت جمعی و سانسور است.

برنرز لی از رشــته ای اســتانداردها به نام »قرارداد برای 
وب«)Contract for the Web(در برلیــن رونمایی 
کرد . بنیاد World Wide Web  قراردادی برای وب 
فراهم کرده که طی آن از دولت ها، شــرکت ها و عموم 
مردم می خواهد امنیت و آزادی وب را حفظ کنند تا همه 

بتوانند از آن بهره ببرند.
صدها ســازمان و شرکت مختلف از جمله گوگل و فیس 
بوک از)Contract for the Web( پشــتیبانی کرده 
اند. )Contract for the Web( دارای ۹ اصل اســت. 
برنرزلی در این باره می گوید: قدرت وب زندگی مردم را 
دگرگــون می کند، جامعه را غنی و از نابرابری می کاهد. 
اما اگر اکنون وارد عمل نشــویم و از سواســتفاده از وب  

جلوگیری نکنیم  در معرض خطر قرار می گیریم.
)Contract for the Web( مســیری را برای ساخت 
وبی با شرایط بهتر فراهم می کند. اما این امر محقق نمی 
شود مگر آنکه همه شرکت ها و سازمان ها به این چالش 
متعهد شــوند. دولت ها باید قوانین و مقــررات را برای 
عصر دیجیتال ارتقا دهند. شــرکت ها باید فعالیت های 
بیشــتری انجام دهند تا به بهانه سودآوری حقوق انسانی 
و دموکراسی تضییع نشود. شــهروندان نیز باید مسئول 

شناخته شوند و حقوق دیجیتال خود را خواستار شوند.
طبق ایــن برنامه دولت ها باید از حقــوق افرادی که به 
اینترنت متصل می شــوند، حمایت کنند. شرکت ها باید 
اینترنتی ارزان و قابل دسترســی برای همه فراهم کنند 
و از حریم خصوصی افــراد محافظت کنند. در این میان 

شهروندان باید در فضای وب خلاق باشند.

اخبار

یک شرکت دانش بنیان ایرانی تولید کننده ماسک های نانویی، 
موفق به صادرات محصولات خود به سه کشور دنیا شده است.
ماســک های تنفسی وســایلی هســتند که برای حفاظت از 
سیستم تنفســی طراحی و ساخته شــده اند؛ این ابزار برای 
جلوگیری از ورود آلاینده ها به دستگاه تنفسی و نیز پیشگیری 
از گســترش بیماری ها مورد استفاده قرار می گیرد، به طوری 
کــه با قرار گرفتن بر روی دهان و بینی از ورود ذرات معلق به 

بدن جلوگیری می کند.
ماسک های حفاظت تنفسی عموما به دو دسته اصلی تقسیم 
 Air Purifying( می  شوند؛ ماســک های تصفیه کننده هوا
Respirators(  و ماســک های رســاننده هوای اتمسفری  

.)Atmosphere – Supplying Respirators(
اما یک شــرکت دانش بنیان ایرانی توانســته با بهره گیری از 
فناوری نانوالیاف ماسک هایی را برای مصارف عمومی و صنعتی 
طراحی و تولید کند که علاوه بر تامین نیاز داخل به بازارهای 

مختلف خارجی نیز صادرات داشته باشد.
نسیم غلام شهبازی مدیرعامل این شرکت دانش بنیان با اشاره 
به اینکه، فعالیت این شــرکت تولیــد نانوالیاف و محصولات 
مبتنــی بر نانوالیاف می باشــد، افزود: اصلــی ترین محصول 
تولیدی این شرکت در حال حاضر ماسک ساخته شده از نانو 

الیاف است.
بــه گفته با بیان اینکه، ماســک های نانوالیافــی تولیدی این 
شــرکت دانش بنیان در دو گروه عمومی و صنعتی تقســیم 
می شــود، اضافه کرد: از انواع ماسک های عمومی می توان در 

مواقعی همچون آلودگی هوا، تمیزکاری و باغبانی استفاده کرد.
شهبازی همچنین افزود:ماســک های صنعتی نیز در صنایع 
پتروشــیمی، صنایع سیمان ســازی، صنایع فلزی و بسیاری 
از صنایع دیگر قابل کاربرد اســت.وی ادامه داد، اســتفاده از 

نانوالیاف در لایه های ماسک باعث فیلتر کردن مقدار بیشتری 
از ذرات آلاینده می شــود و هر میزان ظرافت الیاف موجود در 

فیلتر ماسک بیشتر باشد، ذرات کوچک تری فیلتر می شود.
مدیرعامل شــرکت دانش بنیان درخصوص واردات این قبیل 
محصولات گفت: خوشــبختانه هیچ گونه وارداتی به کشور در 
این حوزه صورت نمی گیرد، چرا که فناوری استفاده و کاربرد 
از نانوالیــاف در اختیار ایران و چند کشــور از جمله آمریکا و 

جمهوری چک است.
این فعــال حوزه فناوری میزان اشــتغالزایی کــه به صورت 
مستقیم ایجاد شده اســت را ۲۵ نفر اعلام کرد و افزود: برای 
۸۰ نفر نیز به طور غیرمستقیم اشتغالزایی صورت گرفته است.

وی از صادرات محصولات این شــرکت به چند کشور دنیا نام 
برد و اعلام کرد: محصولات تولید این شــرکت به کشورهایی 
همچون کره جنوبی، تایلند و ترکیه صادر می شود و در سال 
گذشته توانسته ۲۰ هزار دلار ارزآوری برای کشور داشته باشد.

وی در ارتباط با قیمت فروش ماسک های نانویی این شرکت 
دانش بنیان در مقایسه با نمونه آن خارجی تصریح کرد: قیمت 
محصولات تولیدی ما تقریبا یک ششــم قیمت نمونه مشابه 

خارجی آن است.

یکــی از شــرکت های نانویی ایرانــی، رنــگ آنتی باکتریالی 
تولید کرده که برای اســتفاده در محیط های حســاس نظیر 
بیمارســتان ها مناسب است.شــرکت نانوتک فام گیتی موفق 
بــه تولید رنگ هــای نانویــی آنتی باکتریالی شــده که بوی 
زننــده رنگ های رایج را ندارند، این رنگ ها برای اســتفاده در 
ساختمان های اداری، منازل و بیمارستان ها مناسب است.علی 
رحمانی مدیرفروش این شرکت درباره پوشش شفاف )کلیر( دو 
جزئی پایه پلی یورتان حاوی نانوذرات با خاصیت آنتی باکتریال 
افزود: ایــن رنگ  که به تازگــی گواهی نانومقیاس آن دریافت 

شــده، به تولید انبوه رسیده و در بازار توزیع شده است. از این 
رنگ ها در پروژه های مختلفی نظیر یک برج مسکونی در منطقه 
ملارد استفاده شده اســت.وی یکی از مزیت های این رنگ  را 
قیمت پایین آن می داند به طوری که در مقایســه با رنگ های 
معمولی از قیمت پایین تری برخوردار بوده و این موضوع برای 
مصرف کننده بســیار جالب توجه است چرا که با هزینه کمتر، 
یک رنگ با فناوری پیشــرفته و قابلیت های زیاد را خریداری 
می کند.  مدیرفروش این شرکت دلیل ارزان بودن این رنگ ها 
را اســتفاده از مواد اولیه داخلی و فرمولاســیون منحصربه فرد 

آن می دانــد که منجر شــده تا هزینه تولیــد کاهش یابد.وی 
درباره تجربه اســتفاده از این رنگ ها در محیط بیمارســتانی 
افزود: درحال حاضر در چند بیمارســتان درسطح کشور نظیر 
بیمارســتان امیرالمومنیــن اصفهان از ایــن رنگ های نانویی 
اســتفاده شده اســت، این رنگ به دلیل خواص آنتی باکتریال 
برای فضاهای حساس نظیر بیمارستان مناسب است. از سوی 
دیگر این رنگ  بدون بو بوده در نتیجه در حین استفاده مشکلی 
بــرای افراد ایجاد نمی کند در حالی که رنگ های رایج به دلیل 
داشــتن بوی زننده، برای بیماران مشکل ســاز بوده طوری که 

بعد از رنگ  کردن اتاق هــا باید تا چند روز هیچ بیماری از آن 
اتاق استفاده نکند که این موضوع موجب خالی ماندن ظرفیت 
اتاق های بیمارســتان بعد از رنگ آمیزی اتاق می شود.رحمانی 
ادامه داد: اما رنگ های نانویی علاوه بر خاصیت آنتی باکتریال، 
حــاوی بوی خوش نظیر بوی گل رز یا عطــر میوه ها بوده در 
نتیجه اســتفاده از اتاقی که تازه رنگ شده مشکلی برای بیمار 
ایجاد نمی کند.وی از طرح های در دســت اجرای این شرکت 
برای تولید رنگ های نانویی ویژه خودرو خبر داد که با حمایت 

معاونت علمی در حال انجام است.

موفقیت یک شرکت فناور در صادرات ماسک های ایرانی به 3 کشور دنیا

مرکز ملی اشتراک گذاری هشدارهای امنیت سایبری ایجاد می شود

تولید صنعتی رنگ نانویی آنتی باکتریال ایرانی برای محیط بیمارستانی

تولید قندی برای دیابتی ها
محمدحســن انتظــاری عضو حقیقی شــورای عالی فضای 
مجازی، انتقال میزبانی کســب و کارهای اینترنتی به داخل 
کشــور را تضمینی برای پایداری ارائه خدمات با کیفیت به 
کاربران، عنوان کرد.انتظاری اظهار داشــت: کسب و کارهای 
فضای مجازی در صورتی که بخواهند در همه شرایط دارای 
شــبکه ای پایدار و تاب آور باشند، باید میزبانی سایت خود 
را به داخل کشــور منتقل کرده و سرورهایشــان را در ایران 
مدیریت کنند.وی گفت: از ســوی دیگر باید ظرفیت شبکه 
ملــی اطلاعات برای این حجم از انتقــال اطلاعات به داخل 
کشور، مورد تست قرار گیرد تا بتوان به تمامی نیازمندیهای 
کســب و کارها پاسخ گفت.عضو حقیقی شورای عالی فضای 
مجازی با تاکید بر اینکه نیازمند طراحی مدل مهندسی برای 
میزبانی از ســایتهای داخلی در داخل کشور هستیم، اضافه 
کرد: این موضوع باید مورد بررسی قرار گیرد تا مشخص شود 
میزان ظرفیت مورد نیازمند چقدر است و چه زیرساختهایی 

برای ایجاد ظرفیت های داخلی میزبانی، نیاز است.
انتظاری ادامه داد: باید ظرفیت لایه اطلاعاتی و لایه خدمات 
کاربردی فضای مجــازی )نرم افزارهای پایــه کاربردی( به 

صورت کامل طراحی و عملیاتی شــود تا کســب و کارهای 
فضای مجازی بتوانند در کشــور، فعالیت کنند؛ این ظرفیت 
تنها در شبکه ملی اطلاعات محقق می شود.وی با بیان اینکه 
شــورای عالی فضای مجازی در مصوبه دی ماه سال ۹۶ در 
جهت ساماندهی پیام رسان ها و شبکه های اجتماعی، تمامی 
این پلتفرم ها را ملزم به انتقال ســرور به داخل کشور کرده 
است، گفت: برای تمامی کسب و کارهای فضای مجازی نیز 
این مصوبه باید تسری یابد. اما این موضوع مستلزم آن است 
که ظرفیت لازم برای کسب و کارها ایجاد شود.عضو شورای 
عالی فضای مجازی تصریح کرد: این ظرفیت سازی برعهده 
دولت اســت و ایجاد لایه خدمات پایــه کاربردی به صورت 
۱۰۰ درصد در شــبکه ملی اطلاعات باید محقق شــود.وی 
بــا بیان اینکه می توان از تجربیات قطــع اینترنت در هفته 
گذشته و استفاده عملی از زیرساختهای شبکه ملی اطلاعات 
برای ظرفیت سازی خلاهای موجود استفاده کرد، گفت: اگر 
زیرساخت اطلاعاتی مانند زیرساخت ارتباطی در شبکه ملی 
اطلاعات پایدار باشــد، می تــوان در مواجهه با بروز هرگونه 

مشکلی در شبکه ارتباطی کشور، تاب آور بود.

لزوم انتقال میزبانی کسب و کارهای اینترنتی به داخل کشور

رئیسدیوانمحاسبات:

نظارت بیشتر بر اجرای قانون استفاده از ساخت داخل 


